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STEVEN T. JUDY sparkled in the lights of the felevision
cameras. His murders had made him a “’star,’”” and he
joved talking Into the microphones and being the center
" of attention. This shot was snapped during an Inferview
wifth the news media right after he had been senfenced fo
death In the electric chalr by Judge Boles on Feb. 25,
1680. Evom the left: Judy McKinsey, assistant defense
attorney; Steve Judy and Steve Harris, Judy’s lawyer.
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Dedication

This book is dedicated fo the memory of beautiful
Terry Lee Chasteen and her three children, Misty,
Steven and Mark. It is also written with all women in
mind and with hopes they will never be faced with
such a ferrible situation.

One reason this book has been written is to call at-
tention to practices of courts, state hospitals and other
state agencies that turn loose on the public persons
who have harmed others and will likely do so again.

Another purpose is fo make women everywhere
extremely careful about accepting help from anyone
except law enforcement officers or people they know
well. They must realize that behind any friendly smile
can lurk a “monster,” one who fortures, rapes and
kills. :

This story tells of such a ‘’monster,’” and alerts
women to some of the situations on which they
“feast.”

Special credits

Appreciation is expressed fo the Morgan Superior
Court staff, the Morgan County Prosecuior’s Office,
the Indiana Department of Correcfions and Mar-
tinsville Daily Reporter. .
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Chapter 1—Steven Judy’s Childhood

Twenty-three-year-old Steven T. Judy gloried in
being ‘the star’’ of television. He loved hearing the
sound of his own voice on radio. His name splashed in
dynamite headlines on the front pages of newspapers
across the state of Indiana thrilled him, and he clung
to every word. When he walked, he threw his head
back and pranced, like the grand stud of the stable.
His deep-set blue eyes almost danced from side-to-side
to make sure everyone’s attention was on him.

To achieve his stardom, Judy committed the worst
crime Morgan County had ever known. He beaf, raped
and strangled to death a young mother, and he
drowned her three small children. Then reportfers and
TV news crews began following him around like he
was the second coming of John Dillinger, a man Judy
was said to have idolized and, historically, the state’s
most notorious criminal. But even Dillinger, the FBI's;)

_public enemy No. 1 and bank robber in the 1930s, was

never accused of such a heinous crime,

in May 1980, Judy’'s starring role was fo be
scratched, not only from the TV screens and
newspapers, but from the very face of the earth. The
most of Morgan County wanted him dead; a cour-

‘troom filled with relafives of the victims and spec-

tators wanted him dead; a jury of three women and .
nine men wanted him dead, and Judge Jeffrey Boles
handed out sentences of death by the eleciric chair
without once batting his baby blue eyes, one of which
appeared to have an opaque lens.

The glamorous life was at an end, soon {0 be
replaced by the loneliness of dreaded death row- and
the execution the future promised. Judy sat subdued
in his dark cell, head in hands, and thought back info
his past. Where had he gone wrong? Befter still, was
there ever a fime when things went right? Was he
almost destined for the electric chair from the first
slap on the rear as he made his debuf info life? 1t may
have been so.

At best, he had been nice looking, friendly, bright,
had an unusual sense of humor and could have
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charmed a mother cat out of her milk. At worst, he
was a lying, conniving thief, a sadistic rapist and cruel
killer.

No one really knew the boyish-faced man, except
perhaps Judy himself, as he was like a head with two
faces, rotating without warning to the flick of a switch
wired into his screwed-up brain. One face he showed fo
the world, the other was seen up close only by his
begging and frightened victims, mostly young women.
In a swifch of personalities, he turned into a sexval
psychopathic monsier — no, even worse, it was as if he
were reduced to a sex-driven animal instinct — a mad
dog whose vicious attacks were blood thirsty and
stopped at nothing short of gross satisfaction or death.

_His brutal beatings and rapes of women were
numerous and started when he was only 13. He
committed hundreds of other crimes, some while he
was in a state mental hospital, but he was questioned
by police over only a handful.

Judy’s plea in his quadruple murder trial was not
guilty by reason of insanity, but after he admitted he
tossed the three young children, ages 5, 4 and 2, info a
creek like bags of cement, the jury turned a deaf ear.
He would be found guilly and sentenced fo death,
though no one had died in the electric chair in Indiana
since 1961,

Judy showed no sign of respecting the lives of
others. He appeared to have little or no remorse or
guilt. Bystanders wondered if he fully reahzed the
ultimate consequence of the verdicts or if his own life
was truly of so liitle importance 10 him. Some
suspected he was acting for "’his audience."”

While he knew the difference beiween right and
wrong, Steven T. Judy was not a normal person by
anyone’s definition. He was about as predictable as
the Easter bunny’s arrival at Christmas. His thoughts,
his reactions, his deeds were not '’the norm.”” It is here
the age old question pops up: Was he born that way, or
did his environment make him that way?

Judy'’s life story is so bizarre, it made some jurors -

feel faint, while others in the courtroom became
nauseous. The air was so full of hatred that one could
feel the vibes and perhaps, even danger. Months after
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the trial ended, the very mention of his name still
made people cringe.

The following paragraphs are about his life, as he
explained it:

He was born Steven Timothy Judy on May 24, 1956,
in Indianapolis. His early childhood was almost a
complete blank to him, but he knew he always hated
his name. Some people called him Timmy, which
made him sound like “a twink,’”’ and he loathed it. But
most people referred to him as Judy, and it sounded so
sissified, that he had to fight over it more than once.

Steve’s mother had been married before and
already had a daughter, Corinda Blue. Everyone
called her Rendi. She was about four years older than
Steve. Then there were Danny, about fwo years
younger than Steve; Susan, born approximately five
years affer Steve; and Paity, about eight years
younger than Steve. Their parents, Vernon Eugene
and Myrtle Louella Judy were married in 1954. He was
a.construction worker when employed at all, and she
was a waitress at the Teepees, Essex House and
Honday Inn.

Vernon (referred to as Gene by his wife) frequenﬂy
stayed out nights, drank and fought. He was arrested
dozens of times for assaults and was also arrested for
rape. He loved to brag about his confronfations and
show his battle scars.

Myrtle, a well built, sexy “real” blond, enjoyed
flirfing and was easily picked up. This was one of the
biggest reasons for assaulis, which were aimed at her
and her boyfriends, and she was hospitalized more
than once. One time she had bald spots where he
puliled her hair ouf.

Since Vernon was in jail a great deal, Myrtle
brought her men friends home, and the children
watched on some occasions as she engaged in sexual
relations with them. Steve remembered visiting his
father at the state farm. When his dad finally came
home, he would quiz the children about their mother’s
activities and he would slap them around. When he
was told all the things he didn’t really want to hear, he

" struck their mother in front of the children. Once,

Vernon and his brother beat up one of Myrtle’s
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boyfriends and filled his face full of red pepper.
Vernon also ’sabotaged’’ Myrtle’s car, putting sugar
in the gas tank, punctures in the radiator and holes in
the tires. Sometimes Myrtle would make Steve sit up
and watch her car of a night.

To show his displeasure with Myrtle once, Vernon
butchered a big sheep dog belonging to a woman
friend of Myrtle’'s who had been visiting the Judys,
and he left the pieces of the pet scattered all over the
porch for the children fo see.

Myrtle had Vernon put in jail time and time again,
and time and time again she would beg police for his
release. Buft life at home was something the children
did not enjoy, and they were exposed fo things thaf
started them ouf on the wrong path early in life.

While her mother worked, Rendi wafched the three
younger children. When their mother was home, oc-
casionalily she would tie Steve to the clothesline like a
dog on a leash. His feelings as he looked back were
that he was a hyperactive child and she probably
didn’t want to chase or be bothered with him. At fimes,
all of the children were put in homes by the courf, as
their mother could not support them when she had no
help.

Steve remembered searching for and finding his
parents’ pornographic books. This must have been
when he was 10 or 11 years old. The nude and dirty
pictures aroused him, and he would ‘“relieve himself.”
Once in a while, he crawled into bed with his sleeping
sister Susan and pefted her. Then, there came @ time,
when he and his stepsister experimented on fhe real
thing. He was about 10 and she, 14,

During their sformy relationship, Vernon and
Myrtle divorced a couple of times and remarried. The
last fime, they decided fo live fogether without being
married. Needless fo say, they moved around a great

- deal and the children never felt like they had ahy

permanent roofs.

Once Steve remembered playing hooky from school
and going out to play on a creek with his sisters and
brother. 1t was one of his good experiences. Another
time he remembered a kindness from an old
prostitute. She came along and gave the children
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popcorn while they were stuck ouiside a bar waliting
for their father to come out one whole day.

Most of all, Steve remembered getting whipped
often. When he was asked how offen, he asked: "How
often is every day of my life?”’

Steve’s father was also an ill-tempered man who
had been in trouble with authorities since he was 7
years old. He was declared an incorrigible chiid when
he was 11 and was later placed in the Indiana Boys’
School, from which he later graduated. He entfered the
Navy during World War |1, but was kicked out for

‘fighting and received a dishonorable discharge. It was

after that when he fook up with Steve’s mother.

Steve felt his mother was different with him than
with her other children. As he grew older, she often
called to him while he was bathing or undressing to
come fo her. Her Kisses, unlike a mother-son
relationship, were on his lips. Somefimes she would be
scantily dressed and would place Steve on her lap, hug
and kiss him and run her fingers through his hair. In
older years, he admitfed this stimulated him., And
even though she was known to have smacked him
around a lot, he still thought of her as a sexy woman.

Steve could go back into his past no further than
about 10, and that was for small incidenis. It was
almost as if he never had a real childhood. He knew he
enjoyed fishing, so he musft have been exposed 10 that,
and he liked playing baseball, so he learned some
knowledge of that. Hunting was another thing which
pleasured him, so inferest in fhat began at some point
in time.

As for card games or other games children or
families play, he had no recollection, He couldn’t even
remember any special friends or playmates. His
meals weren’t regular, and he, his brother and sisters
wore mosfly hand-me-downs, or cheap clothing.

At school, Steve was considered an average sfudent,
though feachers always complained that he didn’t
work up to his potential.

As far as recollecting particular happenings in the
fourth and fifth grades, Steve was a washout, but he
was prefty well able to focus in on sixth grade, as thaf
appears to be when most of his troubles really started.
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At 12, he was shoplifiing pocket knives, model
airplanes and BB-guns. It excited him to steal. He
started out stealing wine in stores at age 11,
burglarized a neighbor's home with his brother often,
and took money from a piggy bank there, as well as
guns.

It was during his sixth grade year that he stabbed a
boy in the rear with a compass because the boy had
been putting tacks on all the kids’ seats. This became
a matter for police to investigate.

Steve was experienced at drinking booze at age 12,
as he ""enjoyed”’ his first big drunk when he was 11, It
made him sick. He slipped info the booze af his home
offen. His inferest in sex was beginning to blossom at
abouf the same time.

During a lunch break in sixth grade, he was walking
by a parked car and noticed a young high school girl
inside it. He jumped into the car, grabbed and Kissed
the girl, ran his hand up her leg, stole her purse and
quickly jumped out of the car. As he fled, he told her
he would be back to see her. .

Early one morning, he saw a woman in a white
uniform standing at a bus sfop. It was quite cold
outside, and she gasped for her breath as Steve ran by
and lifted up her dress. It made him feel good. He
described it as being sort of like a shot of adrenalin. ~

In another incident about the same time, Sfeve saw
two girls walking on some railroad fracks near a high
school. On impulse, he grabbed one of them, threw her
to the ground and kissed her. Then he ran away.

These occurrences got Steve into trouble with the
law, but officers did not know about all the things he
had done.

He and a bunch of neighborhood boys sneaked over
to the nearby bathhouse and peeped into the women’s
dressing area. When alone, Steve would slip out by
himself at night and go back to waich the women
undress. He also peeped into apartment windows, but
was never caught. He began taking many things that
didn’f belong o him, and he once even sef fire 1o a
neighbor’s garage before running home fo watch it
burn from atop his own garage.

Steve was blamed for burning his brother with a hot
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screwdriver he was using to put wheels on a model
car. For that, he said: | got my ass beaf good.”’

Because of his attacks on girls, Steve was taken
from his parents and placed - in the Indianapolis
Juvenile Center from May to August of 1969. He was
then moved fo the Methodist Home for Children at
Lebanon. He atiended junior high school at Lebanon,
and on Sundays, he went fo church,

While at the home, he smoked his first maruuana,
drank and sneaked info the giris’ dormitory for sexual
experiences. He also made obscene phone calls,
mostly fo nurses and administrators. He ‘had been
caught in the girls’ dorm and was also discovered
while making obscene calls. He ‘‘got busted” for
smoking cigaretfes. _

In about January 1970, he and.some of the other
students decided to run off. They just picked vp and
started walking. They hifchhiked fo another city. For
a while, they didn’t have any money and they sfole fo

‘systain themselves. Later, they ran onto a couple of

girls with an aparfment, where they spent some time
before moving on to a. farmhouse which had no
plumbing. They began calling their parents fo come
after them, and Steve finally called his father, asking
him to come alone to pick him up. But Sfeve's mother
accompanied his dad, and she embarrassed him by
treating him like a small child, yelling at him and
slapping him in the face in front of the others.

The courts did not wish to place Steve back info the
custody of his parents, as recommendations from
investigations into his personal life showed that his
parents were not a good influence on his life. Attempis
were made to place him in other homes, even in other
states, but with no good resulfs.

Steve refurned fo stay with his folks in February
1970. The relationship between his two parents hadn’t
changed much, except that his mother was living with
a girifriend. Steve drank and ran around most of the
time and learned to put up with the constant fighting

 between his parents.
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Chapter 11—Judy’s Sexual Attacks

On April 17, 1970, when Steve was 13 years old, he
committed one of his most brutal attacks. o

11 was an afternoon like any other afternocon in his
life. He was living at home, and his sister Rendi had

sent him on an errand to buy some hair spray at a
drugstore about 10 blocks away from their home. As
he left the drugstore, he saw a young woman drive by.
He watched her and saw her pull info the driveway of a
nearby brick apartment building. He foliowed her to
her apartment. When she gof inside, he knocked on the

or.
dcWhile waifing in the hallway for her to answer, he
became extremely nervous. He felt a sudden surge of
strength, and his heart was pounding. He talked fast,
In fact stuttered a bif, as he entered on the prefense of
selling Boy Scout tickets. He asked if her husband was
home, adding that he needed to sell the tickets to him.
Of course, this was only his way to determine if the
prefty 22-year-old woman was alone.

When she said her husband wasn’t home, Steve
pulled out his pocket knife and told tall, fra!l Carol
Emig of plans fo rape her. He ordered her into the
bedroom. She was so very frightened, she didn’t resist
him.

The bedreom was off a hallway. When she reacr!ed
the bed, Steve fold her to take off her clothes, which
she did. He made her lie down on the bed, where he
raped her. After he had finished with her, he got up
and allowed her fo get up. She was still trembling as
she asked him to leave. Af that point, Steve started
stabbing her, piercing her skin 42 times and leaving i8
stab wounds, which were deep and gushing with blood.
She was trying to protect herself, but could not. All ofa
sudden, he stopped and left the room. She didn’t know
why, but then noticed his pocket knife on the floor. He
had broken if off stabbing her.

Mrs. Emig figured Steve would be back, thaf
perhaps he had left to find another knife to finish her
off. She shut the door and tried to lock if, but the
bedroom door had no lock. She grabbed a hatchet from
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a drawer where It had been placed after a camping
trip and iried to push a chest in front of the door in
case Steve aftempted to get back to her. Then she
heard him heading her way.

The chest hardly deterred Steve at all, and affer he
pushed his way back info the room, Mrs. Emig saw he
was carrying a buicher knife. She held the hatchef in
the air hoping to scare him off. Instead, he grabbed it
from her and hit her on the head with the sharp point
aft least four times. In one swipe, he cut the finger from
her leff hand because she had lifted it to her head fo
protect herself.

Mrs. Emig fell to the floor, bleeding profusely. The
room was covered with blood and she was lying in a
puddie. . .

Steve, whose hand was somehow cut in the exchange
of blows, ran to the bathroom to wash and examine his
own wound. He wrapped it with a fowel and ran from
the apartment, leaving Mrs. Emig nearly un-
conscious. She tried desperately fo pull herself fo a
phone in her hallway before she completely coliapsed,
but she could not. She was found shortly afterward by
police and her husband.

Steve, meanwhile, ran home. His clothing was
saturated with blood, and his sister was hysterical at
the sight of him. She screamed: “What happened?’’

Steve told Rendi that some guy had atfacked him
while he was on his way back from the drugstore. She
called police, and Steve rode around with officers for
awhile looking for his so-called assailant. He had.
almost convinced himself that his made-up sfory was
true when he decided to take police to Mrs. Emig’s
apartment. He first fold officers the man atfacked
Mrs. Emig too. He showed them the bloody footprints
outside her apariment and stuck to his sfory that he
wasn’t the one who had stabbed her for a while.
Finally, he confessed that he had done the terrible act
himself.

Mrs. Emig was taken to a hospital. Her fight against
death lasted for years. Brain surgery, abdominal and
open hearf surgery were required because of Steve’s
attack on her. She never had to testify against the 13-
year-old in couri, as he was taken to a juvenile cenfer
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and later transferred to Indiana’s Central State
Hospital, which has special facilities for juveniles,
those in trouble and with mentai problems.

At Central State, which is in Indianapolis, Steve
completed seventh and eighth grades. He was In
trouble with the staff on occasions and was placed ina
padded cell. One such time was affer he had been
arguing with a teacher. While he didn’t always obey
the rules, he didn’t get caught every time when he
went against them. He had his ground privileges taken
away from him for drinking and bad-mouthing the
nurses, but most of the time, he managed tfo fool those
.around him into thinking he was behaving. ‘

Steve often got a weekend pass. During those times,
he picked up girls and engaged in sexual activities.

It was at the hospital he mef Tony Colvin. Tony had
been in trouble several times and was posing a
problem for his mofher. He was about Steve's age. The
two became close friends and weren’t particularly a
good influence on each other. When weekends rolled
around, they got passes, broke into cars and houses
and stole anything to furn a fast buck. They even
managed fo get a key (Steve said it was willed’’ o
him) so as fo be able to slip out after beds were
checked at 11 o’clock through the week.

During his freshman year, Steve attended nearby
Washington High School. But one day, he caused a riot
in a lunchroom over one of the female students. For
that, disrupting classes and smoking, he was kicked
oui. He enrolled in Manual High School, but was
forced fo leave after he cuf classes and threw a Kid off
a footbridge. ’

Steve continued fo get his sex supply af the stafe
hospifal. He offen slipped into the women’s quarfers
and would booze it up and party with them.

While on one of his weekend leaves with Tony, Steve
went home with him and met his mother, Mary Colvin,
whose husband was deceased. Tony also had a half,
brother who lived in indianapolis named Robert carri.

a brick mason. Carr was married, and he and his wife

Mary had four young children, Toni Jo, Robert, Randy

and Tracy. _
steve and Tony visited with the Carrs a great deal,
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and Steve became close to the family.

The staff at the state hospital talked with the Carrs
about taking custody of Steve and making a home for
him. The Carrs were given a partial explanation for
Steve’s being senf fo the hospital, but the full story was
nof fold. Mrs. Carr was informed about the attack on
Mrs. Emig, but the severity of the atfack was nof
revealed. She was told that doctors felt Steve had
hostilifies toward his mother and that he perhaps had
suffered a nervous breakdown.

' Steve started living with the Carrs when he was 15
years old. The date was Januvary 1972. During his first
year with the Carrs, they had problems getting the boy
to come home at the proper fimes, They also had
caught him drinking and were aware he iried to
seduce every baby sitter, so consequenily they
wouldn’t leave one alone with him.
- Steve challenged Mrs, Carr’s authority frequently
and argued with her often. Although she was a rather
. large woman, she was nof much older than Steve and
wasn't considered much of a spanker.

Often Steve lied about sneaking girls into the house
and about drinking, but the Carrs found empty wine
pboftles around the house, and Bob’s liguor was
missing on several occasions.

Bob, a heavyset, tall fellow, had no difficulty in
handling Steve. Bob was strong in body and mind, and
Steve was rather small. They couldn’t have a real
father-son relationship, because Bob was not that
many years older than Steve, but Steve knew who was
boss. Though Bob didn’t spank Steve, the boy knew he
could any time he wished.

The Carrs treated Steve like he was their own son.
They learned to love him despite his faults, and the
children were guife fond of him foo. ]

By the same foken, Steve was good to the children.
He helped to change their diapers, played with them,
bathed them and cleaned up after them.

When he was 16, he saved the life of a baby of one of
the Carrs’ relatives. The child was furning blue after
falling under watfer in the bathtub, and Steve gave
mouth-to-mouth resuscitation.

But Steve’s drinking habit grew progressively
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worse. One day, his foster parents were forced fo
return him fo the hospital for disciplining. There he
was locked in a padded room.

After he had lived with the Carrs for abouf a year,
Mrs. Carr caught him making an obscene telephone
call, and it disturbed her a lot. She fold him people
would think he was a freak, and this upset Steve.

Steve couldn’t forget what his foster mother had
said fo him, and he feli the whole family was really
down on him. That night, he wrote a note saying that if
they thought he was such a freak, he would leave. And
leave he did, but he took the Carrs’ new car on his way
out. He drove if info lllinois, where he wrapped it
around a utility pole because he was driving too fast.
Steve wound up in a hospital, and the car was a tofal
loss.

Law enforcement officials contacted the Carrs, who
traveled to see Steve af the hospital. The boy cried and
begged their forgiveness.

Steve, then 16, was taken to the juvenile center in
indianapolis when he was released from the hospifal.
After a fight there with one of the other boys, he was
transferred to a cell for juveniles at the Marion County
Jail.

For a while, the Carrs refused to visit him. They
were still sore at him. But Steve wrote them a letter
and again begged for their forgiveness, and this fime
they agreed fo fake him back.

While living with the Carrs, Steve re-entered

Washington High School, but it was by ‘tmutual
agreement’’ with school officials that he quit after
cuiting off a 17-year-old girl’s halter top. That was in
his sophomore year.

When Steve reached 18, he decided he could make it
on his own and moved away from the Carr home. He
mef a girl named Jeannie, and he became so fond of
her, at one point they moved to Texas and lived
fogether for awhile. When that fell through, he
returned to Indiana.

At one fime, he managed fo get his uncle drunk so
that he could steal the uncle’s car to transport his
younger brother and sister to New Orleans. The girl
had been placed in a home for girls by the court, and
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she was quite unhappy there. She had asked Steve fo
help her, and his scheme to get her out of the state
worked.

In New Orleans, Steve got into some trouble. He was
picked up in connection with the rape of a young girl
and had been charged with a number of traffic of-
fenses, He wasn’t convicted of rape, but he served
?ﬁ’me jail time, and he also had to pay some traffic

es.

When Sfeve returned to Indiana, he became a
Beacon Van fruck driver. He was traveling about
when he ended up in Naperville, Iil., the evening of
July 23, 1975. He had been drinking in a bar and
decided to go ouiside on the parking lot..He came upon
a 17-year-old girl sitting in her car on a downtown
parking lot. She was waiting for her boyfriend to gef
off work.

It was about 10:20 when he approached
asked what the time was. "AbomP ’1)0:20," Sugg; I\al\ncq
Fadgen said.

.. ""Where are the good bars around here?” Steve
asked. .

I don't know, I’'m afraid, for | don't drink,” she
answered.

Stevg noticed that same old feeling coming over
him. His heart began to pound as he started to imagine
what it would be like fo - - -, He looked around to see if
anyone was waifching. When he realized no one was
near, he opened her car door and ordered her to
’move over, or I’ll stab you!l”

_Somehow, when he got in, she was able to cross over
him and get out. Steve quickly followed and knocked
her down. He got over the fop of her and siruck her
over and over, at least 50 times, mostly in the face.
Then he began to tighten his hands around her throat.

Susan screamed: ““Help! Help!’’ She yelled: “’Don‘t
hit me! Please don't hit mel’”” From the corner of her
eye she saw a flashing red light approaching. She
yelled louder: “Help! Help!’”’

A man leaped from a red vehicle and ran to assist
Susan. When Steve saw an ambulance driver running
toward him, he drew pack and slugged Susan one
more time before fleeing.
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susan was hospitalized with two black eyes,
multiple bruises, a fractured nose and a cut on her
head. Steve temporarily escaped, but was caught by
police lafer that evening.

Steve was brought to trial shortly afterward for
beating Susan, and he received a three-year sentence
to Joliet (Stateville) Prison. In court, he could not say
why he had attacked her, but the story he later told
friends and family bore little resemblance fo what
really happened.

When Steve arrived at Joliet, some of the inmafes
found him aftractive, as he was young, well built and
. rather handsome. One large black man was reported
to have pulled a knife on Steve and raped him, 1t made
Steve angry, and he protfested, but he was no maich
for the strong black. When Steve refurned fo his cell,
he was frustrated over the incident. He wanted fo cry,
but knew he couldn’t. He couldn’t turn the man in to
authorities either, for Steve knew he would get even
worse treatment the next fime.

When the guards went by fo say “lighis out” at
night, Steve would lie in his bunk (often called rack in
jails and prisons), and think of days when he was free
o come and go as he chose. He thought about women,
too, and remembered some of his exciting ex-
periences. He found himself thinking more and more

abouf his own mother. She always had been a sex .

symbol to him, and even though he didn’t like her
ways all the time and didn’t respect her as a mother,
he secretly desired her as a woman. He knew he had
always wanted her in a special way sons do nof nor-
mally think of mothers. Steve wanted to sleep with
her, caress and make love fo her. Before falling off to
sleep, he would fantasize about if. He had often seen
her half dressed at home and he remembered every
curve as he stared into the darkness. He planned fo
talk to her about the possibility of ’making out’ with
her when he was released, fo see if she would permit
him to do so, and he felt she might approve.

Stateville Prison at Joliet released Sfeven Judy to
Indianapolis on parole. Judy left the prison in March

1977.
Steve’s mother met him as he came from the gafes.

2

She was glad to see him. She had some beer

and they started drinking it. They stopped at“:m\?e?;;

a short time later, and when his mother explained to

:):;e"?plet h’rhere ithat I51‘eve had béen away somewhere
er than prison, it angere

Sther fhan prisom. gered and hgrt him o realize

They left the bar and decided to refurn o In-
‘(:Iir?:asv%l:f, zs Steveiwanted to see his foster parents,

" e he was in prison
ety v p , had bought and begun

Steve’s mother was [ealous over his atfe
Mrs. Carr. His mother accused him of havir:g‘:?o:g
than a motherly interest in the woman. She also ac-
cused him of being ’'thick’” with Mrs. Carr. She
?::tah?re :zr)f/ t?‘ngry an swore at Steve's foster

a ather, and she shou

accusafions af her son. fed vulgarities and
- She ran out the door and siopped at a phon

call .police, She told oﬁicergpthat thz Ca?‘fsoo\:lg:g
holding her son in a bar against his will. She gave the
address, and a patrol car was dispatched to the scene.
When (_)fﬂcers arrived and found a family quarrel,
they tried fo get Steve’s mother to leave peacefully,
but she wouldn’t. Then they ordered her fo “get out of
here before we run you in.”” She left in a snit shouting:
f'l never want to see any of you again!‘’ Steve figured
it would be the last time he ever laid eyes on his
mother. He never got fo ask her about his dream wish.
it would always have to remain jusf that. ‘

The Carrs invited Steve back home, and he was
happy to accept their invitation. He managed to get
himself a job as a construction worker, but when work
wasn'? steady, he went back to his old fricks of
breaking into cars and homes, stealing CB radios,
stereos, televisions and other items fo converi o
ready cash.

He hadn’t been out of prison too long, w
spotted his next viciim on a post office pagr'kingelgfri‘:
Indianapolis. 1f was nearing 7:30 a.m. on April 19,
1977, when Steve, who was ouf looking for tfrouble,
came upon Pamela Barger, a single woman waiting
‘f:; gfg: post office to open, sitting in her parked station
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That old feeling started to take hold of him. His
heart began pounding as he noticed the sexy bleached
blond sitting behind the wheel of a late model wagon.
His thoughtsstarted whirling around in his head as if
he were in a wind tunnel.

Steve slipped up to her door, jerked it open and
jumped inside. He held a knife to her ribs and said:
Do what | tell you, or | will kill you!’’

Pamela was so scared she was shaking all over as
she looked af him in a state of shock. Steve grabbed
ahold of her hair and held the knife to her ribs. “I've
been in prison,’”’ he said. “I've killed someone before
and will do it again if you make me.”’

Pamela tried to get out of the car and Steve grabbed
her by the hair of the head. /| warned you | would kill
you if | have to, now climb over me and let me under
the wheel,’’ he ordered.

Pamela began crying as she climbed over Steve.
Put your face in my lap,”’ he demanded, “and hold
onto my belt.”

’Please don’t hurt me,’”” Pamela begged. ' Please
let me go!’’ she pleaded.

Steve put his foot down on the accelerafor and sped
up. All the fime he was driving, he was asking her
guesfions. ““What is your name?’’ he asked. "Where do

you live?’’ He threafened: '/If you lie t0 me, I’ll come

back and kill you!*’
“Please let me go,”” Pamela begged repeatedly. By
- this time, she was sobbing.

On Steve drove. He reached down and unfasiened
her bra. ’Do you think I’m going to rape you?’’

’I| hope nof,’’ she cried.

’| don’t get my kicks out of raping chicks,’”” he said
as he laughed.

The more she begged for mercy, the angrier he got.
’Shut your mouihl” he told her. /If you don’t shut
your mouth, 1’m going to cut your throat!’’

Steve grabbed her breast, and with a strange kind of
laughing sound, he asked: “Do you like i1? Does it feel
good?’’ .

’No, no,’’ she cried. ‘’Please let me go.”

As he started to increase the car’s speed, Pamela
grabbed his hand with the knife, jerked the steering
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wheel and threw the car out of control. They struggled
and the car spun around. He accidentally was cut with
his own Kknife in the exchange and he dropped it. He
grabbed her hand between his teeth and got one hand
ahold of her hair. Then he began to beat her head
against the door. He acted wild and crazy. You're
dead!’’ he shouted.

About that time, she apparently hit the Iatch of the
door, and the door flew open. She fell onto the
pavement of State Road 37 south of Indianapolis.
Before Steve could turn the vehicle around, she ran
across the highway and flagged down a passing
motorist, who gave her a liff fo Five Poinfs, where she
called police.

Steve drove on down the highway m her station
wagon. Later it was found in White River.

Pamela was able to identify Steve to police, and this
resulted in his being charged with kidnapping and
aufo theft. He was arrested on April 20 in Morgan
County. Steve was held in Morgan County Jail and
transferred fo Marion County Jail. He was kept there
several months awaiting trial, which ended up with a
hung jury. Eleven jurors voted fo convict him, but one
held out because he wasn’t sure of Pamela’s story.
Steve was very convincing in court. The Marion
Couniy prosecutor let Steve plea bargain the case
instead of trying it again. Steve entered a guilty plea
fo theft, but the kidnap charge was dropped. Steve
ended up getfing off for time already served in jail
while awaiting trial, and Pamela was afraid of her
shadow ever after.

Steve, who had been refurned to lllinois’ Stateville
Prison as a parole violator after his release from
Marion County Jail, was again free, but by this time, it
was September 1978. He met a Marsh Supermarket
clerk named Sylvia Inez Peel. She furned him on. He
moved in with her unfil the first part of November,
when dissension forced him ouf. )

He met anofher young girl who interested him. Her
name was Patty Whitesell. They struck up a con-
versation one night affer Tony Colvin and Jannie
Barnes infroduced them. They went together about a
week and almost immediately started living fogether.
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They lived together for abouf a month. Then on the
night of November 25, 1978, he was sitting around a_nd
watching television with Tony and some young kid.
They were boozing it up, laughing and joking.

Someone suggested going out and holding up a store.
They all knew Steve had a pistol, and Steve was all for
the idea.

They didn’t bother to disguise themselves. They
loaded into Tony’s car and drove around. They
laughed as they ‘“cased” the Maijik Market. To_ny
parked the car outside, and he and Steve walked in-
side. There were five or six people in the store at the
time, including a cop. Steve bought some cakes and
Cokes and walked out. ,

When the market emptied a few minutes later, he
returned. Tony and the other boy watched from the
outside.

steve walked up to the female clerk, laid a Zinger
cake on the counter and said: */Put all your money ina
paper bag and hand it to me.”” He pointed a gun at her
and fold her fo hurry. - _

The chunky, older woman started filling the sack.

“|f you got any money in a cigar box under fhat
counter and don’t give it o me, 1’'m gonna blow yer
head off,” Steve told her. She replied that she had no
more money. )

As Steve readied to depart, he ordered her fo ‘get
down on the floor,”” and she wasted no time in doing so,
though it was difficult for a woman of her size to do.

Steve ran from the store, jumped in the car, and
they burned rubber driving away. The clerk’s son
came by as they were getting away. He got a
description of the car. The clerk, whose name was
Mary Teeters, called police, who immediately began a
search for the robbers. .

Once away from the markef, the three began
discarding some of their outer clothing and gloves, so
that if they were caughf, they wouldn’t be easily

identified. They also threw away the gun. They were
proud of their steal, about $200.

Mrs. Teefers managed to stuff two $2 bills in the
sack of stolen cash. She knew it could help her identify
the money if if were recovered.
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About 45 minufes lafer, police spotted a vehicle like
the one her son had described. I was doing di-dos and
traveling recklessly about the streef.

When officers stopped the three, they, of course,
denied any knowledge of the crime. Police had Mrs.
Teeters brought to the scene of ‘the arrest. She
positively identified them and told police they would
find the $2 bills among the sfolen money, which they
did. It was the clincher. Steve and Tony were charged
with armed robbery and thrown in the hoosegow. The
young boy with them was able o work out “/a deal’”’
with police for his freedom, since he was a juvenile
and his festimony could heip the stafte.

While in Marion County Jail awaiting.bond or frial,
Steve was visited by Tony’s former girlfriend, Jannie
Barnes. She had mef Sfeve af the Carrs’ and Steve had
lived with Jannie and Tony a short time. Jannie and
Steve became very friendly and they wrote fo each
other.

Steve asked his foster family fo bail him out, but for
some time, they would not. Bond had been sef at
$7,500, and 10 percent of that was a lot of money to the
Carrs. Besides, they wanfed to be sure Steve had
learned a lesson. .

Steve couldn‘t stand being imprisoned again. He
decided to kill himself. One evening, he took a razor
blade and cut his wrists. He laid down on his bunk and
let the blood run to the floor. He didn’t yell for help as
he became weaker. Instead, he began to think
pleasant thoughts — soon he would be out of this hell
hole world and never locked up again. In his near
unconsciousness, he began 1o feel good, relieved.

Steve passed out, thinking that he would never walke
up 1o this life again, but his atfempt to pull off a svicide
even failed. Another prisoner saw him and called for a
deputy fo geft him help.

When the Carrs heard about Steve’s close call, they
could hold off helping him no longer. They decided to
go his bail in April 1979. They paid out $750. However,
Steve was acfually released through an error, because
the money was posted by members of his foster family
instead of a bail bondsman. Under law, a prisoner can
be released if a licensed bondsman posts 10 percent of
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the bond in cash, and the jail clerk thought the money
came from a bondsman. v

On April 23, 1979, Steve was free again. However, he
didn’t head for the Carrs’ home. He went to find
Jannie. He decided to spend most of his time living
with her at the home of Judy Farris, and to go back to
work for his foster father. He looked different than he
did when he was arrested, as he had grown a beard.

Jannie was employed by Mrs. Farris, a divorcee
who owned a house-cleaning business. Jannie’s
daughfer and Mrs. Farris’ children also lived with
them. Both the women were heavy drinkers, and that
suited Steve just fine. )

Steve made a beeline to Jannie's house the minute
he was freed, mainly because he felt sex starved. He
waited around for Jannie fo get home from work; and
they planned a big drinking spree for the evening.
They went out and closed down the bars, gefting home
early Tuesday morning. After engaging in sex three or
four times, they fell off to sleep about 3 o’clock.

At 6:30, Steve arose fo gef ready for work. He was
due at the Carr house at 7:30. Jannie drove him over
there in her car. It was a rainy day, and that made it
harder fo do outside work. ‘

That night, they wenf out on the fown again,
drinking and partying until bar closing fime. After
another three or four sex experiences, they fell off to
sleep. _

On Wednesday, Steve worked all day again. When
he and Jannie got together that evening, it was a
repeat performance of the two previous nights.

Thursday was another work day, and Thursday
night, Steve and Jannie stayed home, watched

"television and the kids, drank beer, smoked pot and
had their usval sex relations.

Before Steve left for work on Friday morning, he
saw Pafty Whitesell, the girl he had been living with
before the armed robbery. Patty had brought Mrs.
Earris home from a bar because Mrs. Farris had been
drinking so heavily she wasn’t able to drive herself.
Steve asked Patfty if she would come back to him, and
she wasn’t sure she would. They had a chance to speak
only briefly.
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Steve was beginning to wear down, and the sleepless
nights and hard-working days were about fo caich up
with him, so he asked Jannie for some diet pills, which
he called "'speed.’” Jannie sneaked some for him out of
Mrs, Farris’ purse. _

About noon, Steve ook a "’blue booster’’ (diet pill) to
see him through the day. At about 5:30, he took
another diet pill, this time a “yellow jacket.”” About
the same fime, he got off work and picked up an eight
pack of Miller’'s beer. He drank about four on the way
to the Carr home. He had left the job with the Carrs’
gray and maroon construction truck. When he reached
the home of his foster parenis, Steve had four or five
more beers. o

The fast pill was beginning to work on him, and he
felt a sudden burst of energy. He started picking up
things around the house and cleaning the Kitchen.

-Steve had fold Jannie and Mrs. Farris he would
meet them at the bar later in the evening if he missed
them af the house. They phoned for him, but he wasn’t
ready fo leave the house. He asked his foster dad for
use of the truck, and Bob said it was okay, but fo have
it back by work fime the next morning.

Steve went past Jannie’s house, and she and Mrs.
Farris had already gone. Paula Morgan, another of
the girls’ friends, was there, and Steve went in for a
drink. He also smoked a couple of marijuana joints
there. Mrs. Carr called him there while she was at
work, a short time before he left.

It was about 11 p.m. Friday before Steve reached
the Triangle Bar, where he had fwo or three more
beers with Jannie and Mrs. Farris. He was becoming
a little aggravated with Jannie because she wouldn’t
feave with him. Instead, she told him fo drive the fruck
back to her house and said she and Mrs. Farris would
pick him up. After he parked the fruck back at the
house and got into the car with the fwo women, they
drove fo another tavern, the Tick Tock, and drank

there till they rolled the sidewalks in.
© About 2:30 a.m. on Saturday, April 28, 1979, they
started home. Steve was driving Mrs. Farris’ car. He
was trying to scare the women a little and drove as
close to cars as he couid without hitting them. Mrs.
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Earris protested: */If you don’t know how to drive this
thing, let me behind the wheel. You're going to gef us
killed.”

When they arrived back at home, one female headed
for the bathroom and the other for the refrigerator.
Steve got kind of quiet and withdrawn. He hadn’t been
his usual joking self all evening. All of a sudden he said
to Jannie: 1 think | forgot to lock up the fools on the
truck. 1'd better go do that.”” It was about 3 o’clock in
the morning. It was the last fime Jannie saw Steve
that morning. She and Mrs. Farris guessed that he
decided to leave and fry fo find Pafty.

He started up the truck and began driving around
Indianapolis. Once he stopped for gas. He thought
about robbing the place, but that was just a passing

thought.

Chapter |11—Murders and Arrest

He drove around for nearly three and a half hours.
At about 6:30 Saturday morning, April 28, 1979, he
came across Terry Lee Chasteen -and her fhree
children on Interstate 465 near the 1-70 West in-
terchange.

(What really happened at this point in time is known
to nobody alive, for the story Judy told in court and
what authorities thought really occurred did not
agree. So this story will pick up with the factual in-
formation.) .

It was about 8 o’clock when Steve arrived back at
the Carr home. He was drinking an orange Fago and
carrying his baseball cap and blue sweatshirt. He was
later than he should have been, and since he was late
getting back with the truck, his foster dad had decided
that there wouldn’t be any work that Saturday. He had
let his help go home,

About 7 o’clock, Mrs. Carr had called Jannie on the
telephone to find ouf why Steve wasn’t home. Jannie
told her Steve had left her about 3 o’clock and she
hadn‘t heard from him since. She said he had acted
strange all evening, ‘‘moody.’”

When Bob asked Steve where he had been all night,
Steve said he and Jannie had a falling out, that he had
been drinking and fell asleep in the truck.

Bob wasn’t sure about Steve’s answer, but accepted
it for the time being. Mary, who had worked the night
shift at Allison’s, went fo bed shortly afterward.

Meanwhile, back in Morgan County, two mushroom
hunters were enfering the White Lick Creek area off
State Road 67 at about 9 o’clock. Richard Mundy, a
man who formerly lived in the Mooresville vicinity,
pulled his vehicle off the road near the creek bridge.
He, his young son Ricky and friend, Paul Reed,
headed foward the creek. They separated a little to
look for the big yellow or white sponge mushrooms
known to grow on the creek bank.

Richard was approaching the water when he spotted

’ something he first believed to be a mannequin. When

he realized it was a woman'’s nude body, face down in
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the water, he yelled: “Oh, my God, what have we
come upon?’’ His first thought was to keep his young
son from seeing the horrible sight. He called to Paul,
who came running. Paul’s mouth flew open. He took a
deep breath and exclaimed: “Hey, man, do you know
what we’ve stumbled onto?*’

Richard nodded that he did. “‘Let’s get out of here,”
said Richard. They headed toward Ricky up the bank
and hurried him off fo the car. They drove fo
Mooresville to tell police what they had seen.

The woman working the radio sent out a dispatch to
the Morgan County Sheriff's office, and an Indiana
State Trooper, investigator Jerry Conner, heard the
message and rushed to the creek. Sheriff Richard
Allen and Chlef Deputy Bob Williams also headed fo
the scene. .

Richard and Paul returned with officers, who found
all of Terry’s clothing scattered about, some of it forn
in sirips. They found a screwdriver under her coat on
the sandy bank, and they also discovered a con-
struction worker’s line pin. There were pills, nail
polish and a few other items strewn over the bank.

Upon arrival,- Conner and Allen radioed for
specialists in every field from the state police. Soon fo
arrive were fingerprint experis, lab ftechnicians,
phofographers and others necessary {0 investigate
murders, including Deputy County Coroner Tom Neal,
~ Prosecutor Tom Gray and Deputy Prosecufor Steve
Oliver. e

Among Indiana State Police specialists was Ken-
neth Hicks, a diver. He put on a wet suif and got out his
equipment. The water was fairly clear for this fime of
year and generally was about two feet deep, though it
was much deeper in spofs.

Hicks looked closely at the creek. He found the
deepest water o be six to eight feef deep in the bend,
where it was also flowing the fastest.

Officers Williams, Conner, Allen and Defective
Robert Craig walked on south along the creek’s path-
way. They were looking for more clues. Conner and
Craig saw some footprints that went over the bank on
soufh of where Mrs. Chasfeen’s body was. She was
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almost posifively identified by papers found on the
bank. .

Williams moved on over fo where the others were
and started looking down into the water. He stepped
down onfo a tree that hung a little bit lower than where
the others were. He looked down around another free
that was in the water and observed what appeared fo
be another body, hung up on the tree under the water.
The small child, later identified as 5-year-old Misty,
was about a foot and a half from the bank in about a
foot or so of water. Conner spotied the child at about
the same fime. Misty’s body was about 100 feef
downstream from her mother’s body. ’

Williams and the sheriff decided to walk on down the
creek to see if the body might have fallen in the water
and fioafed up on a sandbar. There were several
sandbars in the creek. They continued as far as they
could next to the water and ran into a log jam. They

" had o get back upon the bank and walk around. They

went up into a small woods along the creek. Sheriff
Allen went one direction with the creek and Williams
cut back over o the south, through the woods and back
out on the creek as close fo the log jam as he could to
look around the area.

Just in a short time, the sheriff hollered at Williams
and fold him fo contact Conner and let him know that
he had found a third body. About the time Williams
yelled, the sheriff shouted at Williams again that he
had discovered a fourth body. Williams relayed the
grim news back up the creek: “’We have two more.”
This time, the two small boys’ bodies were found.
They were about 650 feet downstream from Misty’s
body and about 750 feef from their mother’s body. The
smaller boy, Mark, was found in twelve to eighteen
inches of water, while Steven’s body was under four or
five feet and was shagged in brush.

Officers checked on down the creek a little farther,
and Williams took off southward as far as he could go.
He came upon a log jam just past the railroad bridge
that he felt would have been impossible for a body fo
have gotten through. He was then satisfied there were
no other bodies.

Civil Defense equipment was used to remove Mrs.
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THE WAY THE ligature
% was tled through her
L mouth, around her head
and under her chin,

MARKINGS ON the front
of Terry’'s thighs looked
) like she had been dragged.

elbow.
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OFEICERS MADE plaster casts of these fire tracks in
the pull-off area of fhe creek.

A PLASTER mold was made of this fooiprint at
the scene.

42

i

THESE PHOTOS show where the two boys’ bodles were
discovered by officers.
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THIS PHOTO indlcaies the
way Terry’s hands were
tied behind her back with
strips of her red and white
stripped smock.




STEVEN'S BODY at the
morgue during autopsy.

TERRY'’S LEGS below her
scratched.

knees were also cut and




Chasteen’s bedy from the water, and Trooper Conner
lifted Misty’s body out.

At about 12:30, the diver removed the boys’ bodies
from the creek. He also retrieved a savings accounf
book and a photo section from a wallet with some
pictures in it. These were about five or six feef off the
bank. He handed them fo State Police Lf. Merle
McKinney, who was area coordinator and would soon
take charge of the investigation. The ifems were found
near the boys’ bodies.

The diver also recovered a purse across the creek
‘that was lodged in some free limbs. He had to go under
water to get i, and if was in the same area.

Investigators sacked all the clothing, tools and other
ifems at the scene. They made plaster casis of fire
prints and footprints. They measured distances
concerning the bodies, depth of water, efc.

- By this fime, newspaper and felevision reporfers
were on fhe scene and were being run out of the area
by officers to prevent destrucﬂon of any possible
evidence.

The bodies were wrapped In sheets and plastic
squares. They were loaded info a Civil Defense am-
bulance at the pulloff.

Hicks, the diver, felt the water was flowing fast
enough for a child to have fallen in.and drowned,
perhaps even an adulf. The temperature was 51
degrees, and the water was cold enough to affect a
child’s ability to survive, he thought.

: .

Hicks was the one who later notified AMrs,
Chasteen’s former mofher-in-law and grandparents
about the deaths.

Detective Craig saw footprints he believed were
made by Terry Chasteen’s shoes. He felt the prints
were indicative of a sfruggle. Because of what he
believed to be a child’s tracks going down the path into
the creek and back up, he concluded that a child
(likely the liftie girl) had been thrown in the creek and
had once made her way back to the bank.

One officer at the scene, Mooresville Chief Marshal
Haroid Kojak Martin, said the creek was quite swiff as
there had been a good dea! of rain. He said: ‘/As soon

50

as | seen her in there with her hands tied, | knew It was
foul play.”

It was the most horrible crime in Morgan County’s
hisfory. As soon as officers were able fo leave the
scene, Trooper Conner and Sheriff Allen sought help
from newspapers, radio and television to assist with
obtaining information. They asked that a plea be
made for information from anyone passing by fthat
area that morning. Some of the first responses came
from broadcasis of: Marfinsville’s radio station,
WCBK.

The bodies were taken to Neal and Summers
Mortuary In Martinsville, where an autopsy was
performed and bodies were identified. " *

pr. Harley Palmer, pathologist, performed fhe
autopsies and Troopers Daniel Moore and Gary Hood
took photographs of the bodies. Mrs. Chasteen’s body
was nude, but the children were fully clothed. Phoios
were taken, however, with and without clothing fo
show all marks and bruises on the bodies,

Means of identification af the scene led police to
Jack Lane, the man with whom Terry and her children
lived, Detectives Frank Love and Jack Hanlon were
assigned fo talk with Lane, who was working at the
Howard Johnson Restaurani on Washingfon Street,
Indianapolis.

Officers found a tall, nice looking, broad shouldered
young man when fhey called for Lane. He was
pleasanf and polite as he answered questions about
Terry after the defectives identified themselves,
though he didn’t understand why they were asking
such questions as: ""Are you the man wufh whom Terry
Chasteen and her children live?”’

Lane wanfed to know why they were gquestioning
him. When told that Terry and her three children had
been murdered that morning in Morgan County, he
could hardly believe his ears. Lane was very upset and
af one point became sick to his stomach.

The detectives told him they should go back and
check the apariment to see that everything was all
right there, since Lane had leff before Terry and fhe
children that morning.
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They lefi the restaurant to return to his home, where
they found that nothing had been bothered. The
detectives asked about the vehicle Terry would have
been driving, and Lane told them she had his 1978 red
Ford Granada. They decided fo get in the detectives’
vehicle and retrace the route she would have taken fo
transport the children to the baby sitter before she
went fo work In the produce deparfment of Marsh
Foodliner.

Within a few minutes, just after they gof on In-
terstate 465, Lane spotied his vehicle. They pulied off

behind It and looked around. Then Detective Love’

confacted Sheriff Allen and Lt. McKinney, who drove
to the location. They ordered the car removed fo
Allen’s Body Shop in Mooresville, where other officers
were called in fo examine it for fingerprints and any
other possible evidence.

The detectives then refurned Lane fo his work.

On the way back fo the restaurani, Lane told the
men about Terry and her children. He said he had
been living with her for about two and a half years,
that she had been married t6 Mark Chasteen, the
father of the two boys, and that Terry had given birth
to the little girl before she was married. , )

After dropping off Lane, the detectives returned fo
Morgan County to continue investigating.

Meanwhile, back at the Carr home at 5303 Seerley
Road, Steve Judy was experiencing a new burst of
energy. He had promised fo clean the garage a few
days before and he talked the Carrs’ two youhg sons,
Randy, 10, and Bobby, 12, into helping him. They
loaded up all the frash and hauled it off fo the dump.
They swept and cleaned out the truck and refurned
home.

By this time, Steve was tired and the boys were a
little tuckered f00, so they decided to fake a nap. While
they were in the sack, Mary’s mother, who lived near
Mooresville off L.andersdale Road, arrived at the Carr
home, and Mary got up. That was about 3 o’clock.
Mary’s mother told her about the murders that had
taken place that morning, and she was more upset
about them than most murders as they were very
close fo her home. She was frighiened and nervous
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MISTY LOOKED like she was praying, but she actually

" was concentrating on blowing out the candles on her last

birthday cake. Once she and her greaf-grandmother,
irene Linder, passed a funeral home where a service
was In progress, and many cars were ouiside. Misty
asked her grandmother about the cars being there. Her
grandmother fold her about everyone getting old and
having to die. Misty studied a8 minufe and then sald o
her granny: “That won't happen to us, will it, Grandma,
‘cause we're newi’’
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MISTY AND STEVEN in earlier years when they

-were all dressed up.

STEVE AND MISTY
during yeunger, happler
days.




about returning to her home, fearing the muraere:
was in the area. (Liftle did she know that the man she
feared so desperately was in the next room asleep and
had been living under the same roof with her daughter
and grandchildren.) The women listened to the
evening TV news together, and the four murders were
the number one story.

Bob and Mary had made plans for the evening and
were going out to a concert. Steve stayed gt the Carr
home. After Bob and Mary left, he decided to cut off
his beard, and he solicited the help of the Carrs’ young
daughter. She and her mother had hated the looks of it
anyway and wanted him fo get rid of if.

During the afternoon, people heard the requests for
information from anyone passing by the White Lick
bridge that morning at about 7 o’clock. Several people
contacted police, but one young boy, Eddie Williams,
15, Mooresville, proved to be of a great deal of
assistance. He had traveled by the bridge after 7 a.m.
with his father Willard and others on fheir way o a
prayer breakfast.

Eddie called the sheriff Saturday after hearing the
plea for help. He said that he and others in the same
vehicle saw a silver truck parked at the bridge pulloff,
but Eddie said he had seen the truck before. The
previous year, he had wafched ouf of his classroom
window at a building site across the sireef, and the
truck was there fwo or three days. Eddie went fo
Mooresville Police Stafion and gave his si’atgamen’r to
Trooper Steve King.

Sheriff Allen, Lt. McKinney and Defecfives Love
and Hanlon contacfed the owner of fhe property,
Robert Yarnell, who had contracted to have a house
builf on the ground across from the school. Officers
asked Yarnell, who was a detective himself with
Marion County, about the truck and its owner. Yarnell
said that such a fruck had been 1o his home. He said he
didn’t remember the name of the man who did the
masonry work and owned the truck, but he thought it
was Carr. He said he would check his canceled checks
and te!l them the next morning.

McKinney and Allen set up a command post af
Mooresvilie Police Department. Since one other man

56

had mentioned that he had seen the silver truck
parked near Lynhurst, which connecfs fo Seerley
Road, and since there was a Carr family living in that
neighborhood, Indiana State Police Sgt. Ronnie Miller
and Trooper Lance’Seever were senf to the Carr home
Saturday evening fo watch the house in case they
could gef a lead on the crime.

However, the Carrs left early, and Steve decided

" that he would go out again affer he was shaved and

cleaned up. He called Patty Whitesell and asked her
for a date. He said she would have to drive over and
pick him up, which she did. He leff a nofe behind for
the Carrs saying fhat he had gone fo some broad’s
house. v .

Patty arrived shorily after 10 p.m., and she and
Steve went out drinking, They stayed af the Fountain
Inn unifil closing and then went to her apartment,
where fhey spenf the night.

The state policemen at the Carr house, meanwhile,
decided fo give up their “‘stakeout’’ and refurn home.

The next morning, Sunday, April 29, Yarnell met
with the officers at Allen's Body Shop, where the red
Granada Terry Chasteen had been driving was being
examined.

Yarnell told McKinney and Allen the name of the
man who owned the silver truck was Bob Carr and
that he lived on Lynhurst Street.

On the same Sunday, Sgf. Miller and Trooper Seever
picked up Eddie Williams and Charles Zipoff and son
David and drove them to the Carr home, where the
boys identified the truck as the one they had seen at
the bridge and also the same as the one Eddie had seen
at the consfruction site across from his school.

Eddie and David noficed the wide whife spoke rims,
and they were sure it was the same truck, but David’s
father wasn’t positive,.

The officers returned the three fo their homes and
then wenf back to the Carr home fo ask questions lafer
in the morning.

Meanwhile, Steve and Patty were getting out of bed
about now. They had slept in because they engaged in
seX three or four fimes affer they had goiten home
from the tavern early Sunday morning.




When officers returned to the Carr home, they ap-
proached the family and identfified themselves,
showing their badges.

The conversation went something like this:

mpye'd like to know who owns that truck,” said
Detective Love. .

/1 do,’’ said Bob Carr.

Were you driving it about 7 o‘clock Saturday
morning?’’ asked the defective.

"No, My foster son, Steve Judy, had it,”” answered
Bob.

“How can you be sure he was driving it?"” asked
Love.

1gecause he had it all Friday night and didn't get
home until about 8 o’clock Safurday morning and was
late for work,” said Bob. “Why do you ask? Is
something wrong, has Steve done something wrong?’’

myre don’t know that yet, but we'd like fo talk fo him.
A woman and her three children have been murdered
in Morgan County, and a truck fifting the description
of that one was seen at the scene of the murders,"” said
the detective. : .

The Carrs were shocked with what they had heard.
They couldn’t believe if. :

“]'m afraid we’ll have to tallc fo Steve,’”’ said Love.
#1s he home now?"’ )

The Carrs replied that he was not, that he had left a
note while they were gone on Saturday night and said
he had gone to some broad’s house.

About 11 a.m., the phone rang. It was Steve wanting
to speak fo Bob. The officers were still at the house,
and Bob fold them Steve said he would be home in
about an hour o mow the grass.

While the officers waited, Love radioed back fo Lt.
McKinney and told him what he had learned so far.

McKinney had a compufer check run on Steve im- -

mediately to learn something of his background and
any possible criminal acfivity. One of the first things
McKinney checked was to see where Steve was on
Sept. 12, 1977, the day Ann Harmeier, a 20-year-old
indiana University coed from Cambridge City, In-
diana, was killed north of Martinsville. She had been
raped and strangled. McKinney found, however, that
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Steve was in Maripn Counfy Jail at that time and was
probably in isolation for frying fo escape on Sept. 12,

The detectives back at the Carr home were talking
with Bob about his fools, since some tools were found
at the murder scene. They asked if there was a
screwdriver in the truck and about any line pins he
may have had.

The officers asked where Steve had been on April 27
and 28. The Carrs said he had stayed with Jannie
Barnes until about 3 a.m. Saturday morning. They
said Steve told them he went out driving and pulled off
the road to sleep after that. He got home around 8 a.m.
on Saturday, April 28.

Detective Love asked them what Stéve was wearing
when he came in. Mrs. Carr said thai he had on a
brown plaid shirt made of flannel and jeans. She said
he always wore jeans. She said he was carrying a blue
sweafshirt and his red and white cap in his hand and
he was holding onto an orange Fago. She gave officers
some of the clothing. '

Mrs. Carr said that after Steve got home, her
husband decided to go to the race track at Churchill
Downs and that he had asked Steve to ride down town
with him fo get a Racing Form, which he did.

The detective asked if Steve was acting peculiar or
if he had been drinking.

The Carrs said he was full of pep and that Steve had
said he had been drinking when he came home. Mrs.
Carr said he acted as if he had been taking speed
again. She thought he had taken some Friday night,
because he was so talkative he made her late for work,
and she felt he was acting the same way Saturday
morning. '

Sgt. Miller and Trooper Seever refurned fo the Carr
home after taking home Eddie Williams and the
Zipoffs. They asked the two boys if they would take
them t0 the dump where frash had been deposited
from the truck on Saturday, and they asked the Carrs’
permission to take their sons. They hoped fo find some
evidence in the discarded material.

Since Steve hadn’t refurned yet, the detectives left
for a while. ’
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The youngsters guided the officers to where they
thought they had been at the landfill, and they said
they had dumped the trash off and that Steve cleaned
out the inferior of the truck. A mention was made by
one of the boys about a wire which was taken out from
underneath the seat and thrown away.

The officers were having a hard time frying to gef a
good description of what kind of wire the boys were
talking about. It was fthicker than the wire that is
connected fo a recorder, they said, and if was a single
wire. One of the two boys indicated by holding his
hands in the air that the wire was maybe fwo fo three
feef long.

The officers took the boys back home and lafer
picked up a man by the name of Larry Eicher, who
lived in Mooresville, a Mr. Hopkins and a man by the
name of Dyke and drove them to the Carr residence to
identify the truck. They had passed by the bridge on
Saturday morning and thought they would recognize
the truck again, but by that fime, the fruck had been
towed to Zorres Wrecker Service, where they all
headed.- Eicher and Hopkins later told officers they
thought the truck was fhe one they had seen, and of-
ficers returned them to their homes.

About 2:30 Sunday affernoon, April 29, Steve Judy

arrived back af the Carr home. He had driven Patty’s

car. He immediafely went fo the garage and fired up
the lawn mower. He was running it in the back yard
when the officers returned.

Detectives Love and Hanlon approached Stéve and
identified themselves. The Carrs had not explained
that the officers had been there earlier 1o question
him,

Love asked Steve his name and fold him why they
had come fo question him. He denied any knowledge of
the murders. They took him to their vehicle, where
they read him his rights.

Following the reading of the Miranda rights, Steve
said he would sfill answer their questions. They asked
him his whereabouts early Saturday morning. He fold
them he had stayed all night with Patty Whitesell,

Steve had already taken Patty o work at one of the
shops in the Indianapolis airporf, and officers decided
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to go thei'e to auestion her concerning Steve’s *‘alibi.”’

Detective Love walked inside to talk to Patty,
leaving Steve and Detective Hanlon in the car. He told
Patty his name and showed his identification. He
asked Patty if she had spent Saturday morning with
Steve, and at first she said she had. Later, she ad-
miited she had her days mixed up and said she had

" spent Saturday night and Sunday morning with Steve

and not Saturday morning.

When Love refurned to the car and told Steve that
Patty denied being with him Saturday morning, Steve
said Patty was crazy.

Steve confinued fo answer questions and supplied
detectives with information about his life, although
insisting he had nothing 1o do with the murders. He
asked for truth serum and a lie detector test fo prove
his innocence,

Arrangements were made for the polygraph test in
Indianapolis, where it was administered by a state
policeman. Steve ‘flunked’’ the fest, and officers
decided to book him for the murders. He was taken o
Morgan County Jail at Martinsville by Sheriff Allen,
Lt. McKinney and Trooper King late Sunday night,
arriving there about 11 p.m.

The next day, April 30, Monday, the Martinsville
newspaper, the Reporter, said that Morgan County
Prosecutor G. Thomas Gray said indications were

‘that Mrs. Chasteen had left her home early Saturday

morning o go fo work at the Marsh Supermarket. She
was faking her children to a baby sitter when she
evidently had a flat tire on the highway.

~ The prosecufor said that someone in a pickup truck
stopped to ‘“assist’’ her and she and her children got
into the truck. The prosecutor, who had learned afier
police checked that the car she had been driving had

* ho coil wire, said that “more than likely’” the car’s

engine was disabled deliberately by the man who was
pretendingto be of help.

Officials suspected that the woman was sirangled
and that the three children, believed fo have af first
been left in the fruck, were later taken fo the creek and
thrown in. The woman had been bound by her own
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JUDY AS he was shown in
a newspaper article affer
his arrest. (Photo was
from police file from 3-26-

77)

JUDY ESCORTED FROM THE courthouse after ab-
pearance over murders.
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buried rogether at Brownsburg Cemetery.

’

TERRY CHASTEEN and daughter Misly were

e e

clothing, and authorifies assumed a sex crime had
been committed.

Immediately, the prosecufor planned to ask the
death penalty and thought his case was good enough to
go to court. Steve was to be arraigned within a couple
of days. : e

The bodies of Mrs. Chasteen and her children were
taken to the Weaver Funeral Home in Brownsburg,
the town in which her parents, Mr. and Mrs. Edward
Zollars, lived, after the autopsy af a Martinsville
morfuary. Mrs. Chasteen’s liftle girl, Misty, was
named Zollars.

‘The Zollars and Chasfeen families were unable fo
reach agreement on combined funeral and burial
arrangements.

At the Weaver Funeral Home in Brownsburg, there
were joint funeral services for Terry and daughter
Mis\ty. They were buried in Brownsburg Cemetery
Inc
. The funerals for the two boys, Steven and Mark,

“were at the Farley Funeral Home on Mann Road,
Indianapolis. They were buried in Falrfield Eriends
Cemetery on Camby Road.

Their caskets were open. ~

On Monday, Defective Love and Mrs. Carr were on
hand at the {ail when Steve made a partial confession,
He told them he thought he had Killed “them,’” but
then swore he didn’t kill any children. Steve cried and
Mrs. Carr cried, and the detective was very sym-
pathetic. Questioning stopped when Steve asked for an )

atforney in the detective’s presence.

Steve was also “mugged’’ and fingerprinted on this
day. He was feeling very low and had repeatedly
commented that he knew he didn’t kil any kids — |
love kids,”’ he said.

Sgt. Miller and Trooper Seever traveled fo In-
dianapolis on the same date to interview a gal by the
name of Sylvia Inez Peel. They talked to her about her
relationship fo Steve and her relationship with the
Chasteen woman. Her statement was faped.

One reason for questioning lnez was that she had
been a girlfriend of Steve’s, but she also worked af the
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same store as Terry Chasteen, and officers wanted o
know if Steve and Terry knew each other. .

While at Marsh, officers also talked to the assistant
manager. He told them Terry was hired in October of
1978 and that she had worked in the produce and plant
section. He said she was punctual and a good worker
and that he had last seen her on April 27 between four
and five in the evening. He also showed and described
a smock to officers that female employees wore af the
store. He said Sylvia Inez was still employed there.

Officers also talked to Eugene Crowder, head of the
produce department. He was Mrs. Chasfeen’s im-
mediate supervisor. He said that she was always on
time and that when she had not arrived at the store by
7:30 on April 28, he called her house to try fo find out
why she wasn'f af work.

The policemen left for the Morgan County Jail. They
were present when the hair samples were taken from
Steve Judy. Steve frowned when sfrands were pulied
from his head and other parts of his body, but he of-
fered no resistance. ‘

On the same Monday, Officer Daniel Moore arrived
at the Carr home fo take evidence from the con-
struction truck. He also was given the blue sweatshirt
Steve had been wearing on April 28.

Eor his first frip fo the courthouse, Steve was
wearing a blue Adidas T-shirt and blue jeans. His
blond hair was below his ears and he had sideburns.

About 100 people were gathered fo especially get a
look at the man accused of murdering cHildren.
Television crews and newspaper photographers were
also ouiside o snap his picture.

Some people kept a sharp eye out on vehicles
surrounding the area, fearing that someone with a gun
might open fire in an attempt to get the defendant.

The accused murderer wasn't a large man. He
weighed about 160 pounds and was about 5 feef 6 in-
ches fall. His eyes were blue, and a tatfoo (Barbara)
appeared on his arm. . :

Judy first appeared before Morgan Superior Courf
Judge James Harris, on May 1, 1979. Steve sniffed and

sobbed during the 15-minute appearance on a

preliminary affidavit as he learned he couid get 60
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years in prison for each of the four mu
the prosecutor said he would submi;dter::' :g;‘;’e%ez
Morgan Coupty </5rand Jury and that those serving on
It would decide whether to ask for the death penaity
(Meanwhile, Charle; and Thelma Dye, Indianapolis'
circulated a pefition and got hundreds of names
as;(tlng death for Judy). L
eve’s arraignment was confinued unti
Th? yvire services carried a sfory onllhl.\'\naa)), ycon-
cerning the disagreement of officials on whether Steve
Judy should have been released on bond at the ti
thgfmurﬂers were committed, me
eve had been released on bond pendi : i
23, f:vg days before the Chasteen far?m ily vyagstlzi'ﬁ:eg pfg'nl
an Indianapolis armed robbery (Majik Markef) 'The
robbery was commitied two months affer llfinois
:icél;rclacﬂoin officials released him on parole. The of-
wiﬂ? tj:fs? ;thei .mah‘er was difficuli because of dealing
!ndiana correction records showe
or!gnr!ally released to Indianapolis on ?)ar.:;ljgzn“;;:
lllinois charge in early 1977, then almost immediatel
arrested for abducfing an Indianapolis woman Y
Afte.r spending nearly a year in prison c:md un-
dergoing on_1e trial that ended in a hung jury, Jud
pleaded guilty to a reduced charge of theft ar;d wa:
sentenced to a year in prison. However, he was given

. credit for his jail time and was almost immediately

re‘lrursneqr to Hlinois as a parole violaior,
n September 1978, IHlinois let him return fo Indi

. ndiana
saying it was his legal release time. However, wher;
Indiana called for his discharge papers, officials were
told he would not be discharged under his Illinois

~ sentence unfil September of 1979. Then when Steve got

info frouble over the armed robber i

! y charge, llinoi

g:d not ask to have him held as a parole violat'or whel:

Je was r:{eleaseq April 23, 1979, from Marion County

reali;.aslgéjl‘;‘-ma giddn;)t request if. He had also been
; n a bond from the family |

G oy ily instead of a bon-
Somebody somewhere had sli !

was taking the blame. : Pped Up. but nobody
The prosecutor called in a grand jury on May 5, 1979,
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By that time, an extradition warrant had arrived from
Stateville Penitentiary, Joliet, Illinois, and a new
~ $50,000 bond was set by Marion County. (Stateville

Prison had decided that Steven Judy’s sentence there
didn’t expire until Sept. 13, 1979, and warned it would
extradite.) :

But the grand jury in Morgan County came in with
four murder indictments against Judy and a
recommendation for the death penalty. Judy heard
the indictments read on May 14.

When Steven Judy appeared fo hear the charges
against him, he declared himself a pauper, and Judge
Harris appointed Attorney John Boren as his counsel.

Boren, an energetic and dedicated atforney, spent
many hours researching a new indiana law on in-
sanity and the constitutionality of the death penalty
statute. Boren planned fo say both statuies were nof
constitutional. However, before the case came to trial,
Judy asked for a change of venue, realizing that most
Morgan County people wanted him lynched. But after
a Martinsville fireman pleaded nof guilty by reason of
insanity fo his wife’s shooting death -and a Morgan

County jury acquitted him, Judy changed his mind. He ‘

asked thaf the case remain in AMorgan Counfy.
However, he requested a change of judge. )

Judge Jeffrey Boles, a 37-year-old Hendricks County
Circuit Court judge, was selected. The judge was
about six feet tall, blue eyed and of slender build. His
hair was brown, and his courtroom manner was strict.
Occasionally, he would refer to himself as “fhe one-
eyed judae’’ and then would laugh.

Boren confinued on the case after speaking fo the
defendant at the jail. He filed a wrif of habeas corpus
requiring the prosecufor to show probable cause, and
this ended in a probable cause hearing.

When two psychiatrists appointed by Judge Harris
testified in a competency hearing on July 9 before
Judge Boles in regard to Judy’s competency to stand
trial, the defendant found that one of them, Dr.. David
Crane, was on friendly terms with his lawyer. This
upset Judy. He was also angered that Boren had not
given him a copy of all proceedings in the case. Both
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JUDGE JEFFREY Boles,
Hendricks  Circuit Court,
| was special -judge in the
Judy murder ftrial. He
| laughingly called himsels
.| the “one-eyed [udge,” as
| he suffered an Injury fo his
| right eye when a boy, and
" ithyad ah opaque look,

psychiatrists, Crane and Dr. Ronald Hull, found Judy
competent o sfand trial.

On July 13, a plea of innocent was entered for Judy
and lafer, the insanity plea was added.

Judy was still -angry over Crane’s festimony, and
_also because he wasn’t being kept up to date on filings
in the case. On July 31, he asked the court to remove
Boren as his aftorney and appoint another for him.
The court hamed Steve Harris as pauper aftorney fo
represent Judy, whose trial was sef for Jan. 7, 1980,
Judy’s plea was formally innocent and not responsible
by reason of insanity.

Because of the Chasteen family murders and
because of other recent mass murders in Indiana, an
organization called Protect the Innocent was started

" by Treva Richer and some ofher Mooresville people.

The group planned a strong stand in support of stricter
laws to deal with criminals and protect innocent
people. The group paid close attenfion fo the Judy
case.

Dr. Crane was named to the PT| Advisory Board,
and this too was an objection of the defense, which
implied Crane was prejudiced. This was the main
reason Judy resented Boren’s friendship with Crane.

Since Dr. Hull had examined Judy for a previous
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criminal case and found him competent to stand trial
then too, the defense objected to Hull rendering an
opinion in this case.

Since the community feeling was so bitter against
Judy, Sheriff Allen asked officials to move Judy from
the jail for safe keeping, as the sheriff was afraid the
public might harm Judy, but permission was denied.

Along about the same time, Harris filed a motion to
suppress a statement taken from Defective Frank
Love and one by the defendant’s foster mother, Mary
Carr. (The secfions Harris wanted suppressed were
the ones where the detective and Mrs. Carr were
repeating whaf Steve Judy had fold them about the
murders at the jail.) In a closed hearing, the judge
ruled that Mrs. Carr’s stafement would be suppressed,
but said thaf fhe admissibility of the detecfive’s
statement would be considered at the fime evidence
was being presenfed. {The closed hearing drew some

major objections from the news media.)

Because a large crowd of spectators was expecfed
and because 750 prospective jurors had been sent
forms for serving on the jury, the trial was moved fo

the largest courtroom in the Morgan County Court- -

house.

The second-story courtroom, used as a county courf
for small claims and mosfly minor offenses, had
seafing for about 100, counfing the jury. It had been
beautifully decorated when the 1859 Ifalianate style
structure was remodeled and added onto in 1976-77.
One pink and blue circular, stained glass window was
located in the center of the room at the top of the very
high ceilings, right over the judge’s bench. The jury
was seafed at the north end, and space was reserved
for the news media at the south end.

The old courthouse itself was a landmark and was
the pride of county residents. lfs picturesque slender
clock tower and broad overhanging cornice roof were
just fwo of its outstanding features. When the addition
was consiructed, architects tried to match the bricks
in the original siructure. Since then, electronic chimes
were installed in the fower, and music was played for
all occasions. The chimes sounded each hour of the
dav during the irial.

72

THE BEAUTIFUL VICTORIAN era courthouse In
- Martinsvilie was the location of the Judy irial. The door

seen here was the one most used by the defendant.




Chapter IV—Trial

One hundred prospective jurors were present fo be
interviewed on the trial’'s opening day, January 7,
1980. The judge had already decided that there should
be fwelve jurors and four alfernates selected.

When one man being questioned for jury duty said
he would belleve anything that a certain physician,
listed as a possible wifness, might say, Judy’s at-
torney asked for a mistrial. (Harris had wanted
prospective jurors separated.) However, Judge Boles
overruled Harris.

First the judge interviewed prospective jurors as a
group. He asked if any of them were:acquainted with
any of the witnesses on a list he had supplied them
with. At least two dozen said on the first day that they
knew enough about the case from news coverage and
talking to others to have alreadv formed an opinion.
They also were questioned about their views regard-

ing " the insanity defense and of their feelings about,
.the death penalty.

Because of the nature of the case, Judge Boles or-
dered that all persons entering the courfroom be
searched with metal defecfors.

The prosecutor and defense counsel confinued fo
question the prospective panelists on Tuesday and
Wednesday, January 8 and 9. On Wednesday af-
ternoon, the tightly guarded courfreom erupfed in
chaos as a woman's voice was heard from the corridor
shouting: '’Sheriff, sheriff, sheriff!’’

Thinking there was a threat fo the defendant or the
court, the judge immediafely recessed the trial.
several ran out In the hall fo see what was happening,
There they found that an elderly man was pounding
the county courf judge, Fred Engle, on the head with
his cane, because Judge Engle had just suspended his
driver’'s license. When a deputy sheriff rushed fo the
judge’s rescue, the old fellow whacked him on the
head t00.

Defense Attorney Harris asked the couri to
sequester the jury for the duration of the irial; which
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was expected to last from six fo eight weeks and to
cost Morgan County about $200,000.

By Friday, January 11, twelve jurors had been
selected out of about 100 who had been quesfioned.
Many of the 750 sent forms were ruled out for various
causes listed on the questionnaires.they returned.
Many questioned jin the courtrocom were excused
because of prejudice in the case or over opinions
toward the death penalty or the insanity plea. Several
were also rejected because they said they would face a
financial hardship by being sequestered during the
long trial.

The juddge also ordered separation of witnesses,
meaning that none could be in the courtroom while the
trial proceeded. Judge Boles was not only taking
precautions 1o see that no one enfered with a weapon,
but he also would not permit talking, whispering or
anything distracting in the courtrcom. One popular
Martinsville attorney, Sam Blue, was ordred to leave
the room for whispering, which was funny to others
but was terribly embarrassing to him. One female
television artist, who was making a scratching noise
on her skefching pad with her marking pens, was
halted by the iudge He frowned at her and motioned

. her to stop.

On Saturday, January 12, the jury needed only fwe
alternates. The judge explained fo prospective
panelists that the court was planning everything for
the jury — food, shelter, necessary medical attention,
activities and enfertainment. He said each juror
would have his own motel room and that bailiffs would
be university law studenis. Security officers would
accompany them, and their families could see them on
visiting days.

One woman asked the judge what would happen fo
the defendant if the jury found him not guilty by
reason of insanify, and the judge said that the jury’s
job would be done when members reached a verdict
and that he would have a hearing fo defermine the
defendani’'s mental staius following the trial.

One man was ruled out as a juror by the defense
aftorney affer he admittéd he would have to consult
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with God before making a decision. The aﬁorney
wanted him to make up his own mind.

During the quesfioning, Judy was seafed so that
prospective jurors could look him right in the eyes.
Though when he was arrested he was wearing blue
jeans and a T-shirt and had hair below his ears, before
the prospective jurors he wore a dress shirt, tie, dress
trousers and black shiny shoes. His blond hair was
neatly cut and his sideburns were trimmed.

Since there were problems controlling the heating
system for the courtroom, on some days it became so
hot that those inside began fanning or got drowsy.
Before the day was over on Saturday, the panel was
filled.

If there were any doubts about the atfention this

trial would gef, the doubts were all gone by now.
Defective magazines had already been around to take
pictures before the frial started, and the courtroom
was filled with newsmen before the jury was even
' seafed.
! _ Camera crews followed Judy info and out of the
' courihouse, although Judge Boles allowed no picture
taking on the second floor. By agreement of the news
media, and at the request of the jury, judge and
prosecutor, there would be no pictures taken of the
jury. The jurors were afraid that one of Judy’s friends
or his father might harm them.

The judge and prosecutor, in a news media meefing
they called, sald that after the trial ended, the jury list
would be released. They promised this because there
were no laws actually prevenfing the taking of the
jurors’ picifures outside the courthouse, and fhey
needed the news people’s cooperation. (When the trial
was over, the judge ordered thaf the jury list not be
released, as jurors were siill frightened. However, the
Martinsville Reporter was able to get a list, and the
names were published. This did not make fthe
newspaper popular with the judge and with some of
the jurors. However, nof ail jurors feli that way.)

The opening arguments began on Monday, January
14, 1980,

Almost every seat was filled and people lined up
early o get in. The specfafors were mosily angry
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couniy people crying for Judy’s blood. Some were
relatives of Terry Chasteen and her children. Terry's
parents seated themsleves right behind the defendant
almost every day.

Prosecutor Gray was first to address the jury, which
started out with four women and eight men. A female
and three males made up the alternates. Since their
names were not fo be released, they were referred fo
by number when being addressed by a court official.

As Gray began fo hit upon the state’s main points,

- Harris asked the court again to suppress information

given by Judy's foster mother and by Detective Frank

Love in which they spoke of a statement Judy made fo
them. This was argued outside the jury.

Harris said the statement he wanted kept out was ’|
think | killed them.” The attorney said he had new
case laws to back up his request. The judge sustained
his motion, but ordered him fo get his decision of law
before him quickly. ’

Gray told the jurors they were not to consider the
death penaliy during the irial. He said: “You are fo
decide on guilt or innocence, sanity or insanity.”

The judge read the grand jury indictmenis charging
Judy with the strangulation death and rape of Terry
L.ee Chasfeen and the drowning deaths of her three
children, Misty Zollars and Steven and Mark
Chasteen.

Gray said the state would call about fifty withesses,
while the defense was expected to call only a half-
dozen or o,

Each aftorney gave his case In brief, and Harris fold
the jurors they would probably hate the defendant by
the fime they heard all the case. He said Sieven Judy
came from a broken home, where there were por-
nography, incest, alcohol, violence, crime and sex,
and that these things were all Judy had ever known.
He said Judy didn't know where his mother was and
that his father was an escapee from prison with no
known whereabouts. He asked that jurors not lef their
hatred or fear of Steven Judy affect their decision.

First person called to the stand by the prosecution
on Tuesday afternoon, Janvary 15, was Jack Lane, fhe
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man with whom Terry Lee Chasteen and her three
children lived.

Earlier in the year, within a short time after the
murders, all those expected 10 be witnesses in the case
were called in fo-give depositions. (One reason for
taking depositions is to insure that there will be
statements from these people at trial time, in case
they have died or skipped outf. Another reason is for
discovery purposes for both sides in the case.)

Lane fold the courtroom he had lived with Terry
Chasteen for fwo and a half years. Their home was at
5808 Portsmouth Ave. He sald he had met her while she
was a waltress at the Howard Johnson Restaurant,
where he was employed. He sald they went together for
about elght months or so before declding to live
together in September 1876. He had moved since
Terry's death to 3814 Bennett Drive.

When the prosecufor handed Lane the photographs
of the dead bodies of Terry and her three kiddies, if
was almost as if he had been stabbed with a knife, He
covuld hardly bear to look.

Terry’'s photo showed her with a garrof-type
ligature, a binding which was wrapped through her
mouth, around the back of her head and back in front
across her throat. There were knots in fronf and in
back of her head. Her face was bruised, and she had a
puncture-type wound on her chin. Her body was nude.
1t was a gory sight!

Lane nodded his head that this was a picture of
Terry. ““I'm sorry, Mr. Lane, the recording being
made for frial can't hear your nod. You’ll have to
answer yes or no,”” said Prosecutor Gray.

"Yes,"” said Lane. “That is Terry Lee Chasteen.”’

Although some of the first stories released indicajed
that the children had been undressed, photos taken at
the scene showed them fo be fully clothed. A white
frothy substance appeared af their noses and mouths
in the pictures of their lifeless bodies. They upset the-
witness so much that his identification of one of the
boys was wrong, and he had fo look again. '

Without the jury present, blowups of the phofos were
shown by slide presentation in the courireom, and the
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defendant looked away when the children’s pictures
appeared, although showing no emofion.

Lane answered questions about the car Terry had
been driving on April 28 and about the tools inside it.
He was then dismissed as a witness.

. + + +

In his statement to officers earlier, Lane had said
that he was 27 years old and was born at Lebanon. He
sald he had been married once in 1972 when he was 21
and stayed married for four years. He had one son by
that marriage, and the boy lived with his mother In New
Jersey at that time. The child’s name was Christopher
Charles. |

Lane had lived at Advance, Indiana, and graduated
from Granville-Wells High School in the northern part
of the state. Later he attended schooling for com-
puters. He had worked as a cook at a fruck stop and
later at another eating establishment. He said he was
the chef at the Howard Johnson Resfaurant and
earned about $5 an hour. His shift on April 28 was 6
a.m. uniil 3 p.m. He worked that morning and had left
shortly before 6 o’clock. )

Lane said he lived with Terry in an apartment
rented in her name through government subsidized
housing, based on a minimum income. He said Terry
was 21 years old and that she had graduated from Ben
Davis High School. She had been married to Mark
Chasteen from about 1974 fo 1977. Terry’s working
hours at Marsh Supermarket were from 7 a.m. until 4
p.m. She worked in the produce department. She was

" usually off on Sundays and one day through the week.

Lane owned two cars, the Granada Terry had been
driving and an older one. He hadn’f had the Granada
too long and had not had any frouble with if. He had
been fold that Terry stopped along the highway
because of a flat fire. When he got the car back from
police, there was no tire in the trunk. He thought it had
been impounded along with the hubcap and jack,
possibly for fingerprint checks. The spare fire was the
original trunk spare. He had brought one retread fo
- put on the front recently, because the fire it replaced
was not fixable. He said the Granada had just been

inspected the month before.

Lane said that when fthe defective called on him at
the restaurant where he worked, it was decided they
should check the apartment to see if it had been en-
tered or if anything had been siolen, since he leff
before Terry. They found the apartment was un-
touched. ’

Lane also mentioned that Terry’s former husband
had joined the Navy and was stationed in another sfate
and that he hadn’t seen the family since Chrisimas.
Lane told about the usual routine around the house of a
morning. He said he and Terry would get up with the
children and she would usually give them orange juice
or cookies. She would take them to the day care center
or sitter's on her way to work, or If she were running
late, he would drop them off. '

The last fime Lane saw Terry alive, she was

‘wearing a housecoat. She had the ironing board out

and was pressing a pair of brown slacks and a dark
bilouse with designs in it. Just as he readied to leave,
she told him she was going to her sister’s house affer
she got off work fo pick up her sister’s little boy and
that he should pick up his little boy because they all
planned to go fo church together on Sunday morning.
Those were her last words fo him. '

(Lane’s ex-wife and his son lived in Indianapolis at
the time of Terry’s death, but by the time he gave his
statement, she had moved to the East.)

(While he was giving his deposition, he appeared
very broken up. He looked away as he spoke, frying
not fo be overcome by his feelings against Steven
Judy, who was reported as cockily smiling at the other
end of the table in the Martinsville office of Words
Unlimited, owned by Talue Watkins, who fook all
depositions in the case.)

Lane said Terry was a member of the Bapftist
Church at Brownsburg, where she attended regularly.
A church bus came by fo pick up the children on
Sundays when Terry didn’t go. She had been seeing a
doctor about a weight problem. She had been taking
birth control pills and they added some exira pounds.
He said he could not recall the iast fime he and Terry
had sexual relations, but it had not been the morning
of April 28. They didn’t have sex of a morning. On
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Friday evening, April 27, they had stayed home and
watched television. He admitted that they usually had
sex twice or three times a week, but Friday, April 27,
was not one of those times either.

Lane said when officers refurned him o the
restaurant the day they questioned him about the
murders, he called his ex-wife to say that he wouldn't
be able to pick up his son. He explained about the
murders, and his ex-wife and her husband came affer
him at the restaurant and transported him to the Neal
and Summers Mortuary in Martinsville, where the
four bodies had been taken. He didn‘t observe the
bodies, but he waifed for Terry’s parents and sisters fo
arrive.

Lane sald that some of Terry’s ex-relatives had
identified the bodies earlier. When her parents showed
up, Ed and Maxine Zollars of Brownsburg, one of the
officers tfried fo explain what had happened to the
victims. Lafer Lane was called fo testify before the
grand jury that indicted Steven Judy.

Lane was a handsome fellow, about 6 feet 2 inches
tall, 200 pounds, with dark hair, broad shoulders and a
near handlebar mustache. It was evident that he
cared for Terry a greaf deal. At poinfs, he weptf. He
sald he and Terry planned fo be married, buf that was
off the record of the court.

+ 4+ +

The next wiiness was Robert Acton, Mooresville,
who sald he thought he saw a truck pulled off of .in-
terstate 465 with a man in it and a car in front of the
truck with women and children. That was about 6:30
a.m. on April 28.

Arthur Rhodes, Camby resident, was called nexi.
He said there were & man and woman looking at the
engine of a car in abouf the same location shortly after
6:30, :

A Jasper truck driver named Ernest Maithias
testified that he saw a man in front of a car with the
hood up alongside the same highway. A truck with
utility boxes at the sides was parked behind. Matthias
pointed out the defendant as the man he saw.

A gray utility truck with red stripes was seen by
Charles Hargis, Camby, who also spotted a woman
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and children In the truck along with @ male driver. The
fruck turned in front of him onto Highway 67 and
passed him. The woman was waving at him, and he
didn’t understand this. He said he almost followed the
truck but changed his mind. He saw a picture of the
truck later in @ newspaper and contacted police after
the murders, he testified. .

On Tuesday, January 15, the courtroom was packed
again for the second day of the trial. John Evans,
Mooresville, was first to’take the stand. He was
traveling fo work at Overfon Tool and Die south of
Mooresville and passed the White Lick Creek bridge
abut 6:45 a.m. There was no iruck parked in the pulloff
at that time, he said. .o

A ‘reserve Morgan Counfy deputy, Arvin M.
Hopkins, who owned a gravel pif south of Mooresville,
said that near 7 a.m. on April 28 he saw a silver and
red pickup fruck with utility boxes parked fhere. If
looked like it had a prime coat of paint, the color was
so terrible. .

‘David Hunter, Mooresville, saw a truck there on his
way to work, and Robert Utley, Indianapolis, em-
ployee of Overion, saw fwo people standing by the
gray truck. One of them appeared fo be stooped over.
Utley, who was somewhat uncerfain of the fruck’s
color, positively identified it from a photo. He said it
stood out because *'it was ugly.”” He passed the bridge
about 6:53 a.m.

Rick Overfon, another Overton employee, lived af
Mooresville. He saw a truck at the bridge that mor-
ning, but couldn’t identify the photograph of the Carr
ruek.

Charles Zipoff testified that he saw a gray and red
truck parked at the bridge while fraveling by on his.
way fo a prayer meeting on April 28. Officers later
teok him to Indianapolis to the Carr residence fo
identify the truck.

During Tuesday’s afferncon festimony, witness
Richard A. Dyke, who lived at Martinsville, held the
attention of the jury and the courtreom as he fold what
he saw on his way to work past the bridge at almost 7
a.m. on April 28, "'l saw a man walking foward the
creek. He had one child under his right arm. He had
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something under his leftf arm — it could have been a
blanket wrapped around another child.”” He said one
child, believed to be a girl who was wearing something
. red, was standing on a clump of dirt about 15 feet in
: front of the man. The man was wearing work clothes
and a red hat, had light hair and was of small build.

Dyke said: /I can’t say for sure the man | saw was
the defendant, but the view of the man | saw looked
exactly tike him,’”’ and Dyke pointed to Steven Judy in
the courtroom.

Then came the testimony that actually led police o
the Carr home where Judy lived. When 15-year-old
. Eddie Williams, who had been in a car with his father,
a minister, spoke, it was clear how Judy had been
singled out.

Eddie said that he saw the fruck at the brldge on the
morning of April 28, but he remembered seeing it
earlier at a construction site across the street from his
school in Mooresville, where a house was being built.
He knew the name of the owner of the property,
Robert Yarnell.

Yarnell's testimony followed. He said fthat the truck

in question was owned by Bob Carr, who was doing
some masonry work on his property. Yarnell had
never seen the defendant before.
. Two men, Daniel Wagner and George Fox, Camby
area farmers, testified they saw a man running 1o the
truck at the bridge, but could not identify him.

On the third day of the trial, Wednesday, Jan. 16, a
bomb fthreat held up proceedings. Affer the trial had
dismissed for the day on Tuesday, Sheriff Allen
received a telephone warning af the courthouse from a
man who said: *“I’'m going fo blow up the courthouse at
10 o’clock in the morning.’’

"Who's this?’’ asked the sheriff.

The voice answered: ‘‘Just call me the bomber.”

While authorities told news people they thought it
might be a hoax, they said they couldn’t take chances,
so the jury wasn't called in until 10:30 a.m. on Wed-
nesday. That was after the Indiana Stafe Police sent a
bomb detection unif, headed by Rod Katter, and the
sheriff and his men spenf all night searching and
protecting the building. .
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THE CONSTRUCTICN TRUCK owned by Robert Carr,
s foster father, and the one Judy drove on
the day of the Chasteen murders.

Steven Judy




One of the rumors that circulated, however, was
that the officials really thought the threat had come
from the irate husband of one of the jurors. Ap-
parently one had made it known that he was unhappy
because his wife wasn‘t home fo cook his meals. The
prosecutor’s staff was asked about this by news
people, but the rumor was never confirmed.

Nonetheless, the matter was freated with all
seriousness, and the judge would not allow the jury to
be told that a bomb threat had been received. instead,
the jurors were fold that necessary court work was
responsible for the delay.

A Linfon iruck driver named Terry West was first
witness on the trial’s third day. He said he had to slow
down his fruck because a gray construction truck had
backed out on Hlghway 67 in front of him near the
White Lick Creek bridge. That was about 7:30 a.m. on
April 28. He described the driver as a malein probably
his 20s. Another passerby, Larry Eicher, Mooresville,
saw the fruck backing and also gave tesiimony on this.

Next came fhe mushroom hunfers who found
Terry’s body. '

Richard Mundy, a former Mooresville resident, told
the jury of finding a woman’s nhude body face down in
Whife Lick Creek, while he, his son Ricky and friend,
Paul Reed, were looking for mushrooms. He had once
lived in the area and knew the big yellow sponges
could be found along the creek botfom, but he never
got fo find any on April 28. On his way o the bank, he
noticed sirips of clothing scaftered around and
hanging in small frees, but he thought fishermen must
have had a party there. He first thought the body was
a dummy, but later realized it was a dead woman,
with her head down and feet tied fogether. He said he
was shocked by the sight and his first thought was fo
keep his young son from seeing the body. He called to
his friend, who came running.

Following lunch recess, Mundy returned to the

stand briefly before his friend Reed tesfified. Reed
said he asked AMundy: “Do you have any idea what
we’ve stumbled on?"’ Reed said Mundy answered that
he did and commented: /C'mon, we've got f0 get ouf
of herel’’ They left in search of police.

\

Mooresville Police Department was just a short
distance up the highway, and Reed said he and Mundy
wenf there to report what they had seen. County and
state officers responded to a radio dispatch from
Mooresvilie, and soon the place was crawling with
cops. The officers asked the two hunters to return fo
the creek with them and point out the body, Reed said,
which they did.

Reed said that when they went back fo the bank,
officers found a coat, slacks, panties, bra, shoes and
parts of a red and white striped top scattered about.
Reed volunteered testimony about tracking and said
that shoe prints on the bank indicated the woman had
run up the bank in an effort fo get away.

Defense Afttorney Sieve Harris' objected. He

_quesfioned Reed’s qualifications for festifying on

tracks,

Reed, who was in his 50s,. was argumentiative., He
sald he'd been interesied in fracks since he was a kid
and had hunted often fo put food on the table. He ac-
cused the defense attorney of nit-picking, and he ob-
jected to having fo answer Harris' questions over and
over. He asked the judge if he had to do this, and the
judge had the prosecufor instruct him fo answer. :

‘“Have you read any books on tfracking?’’ asked
Harris. ;

/| haven't read any on buildin’ a house neither, but |
bet | can build one fer ve,’”” said Reed. The jury
laughed, and the attorney gave up his argument and
let Reed’s testimony stand. ’

Indiana Stafe Police Investigator Jerry Conner, who
was assisting the prosecutor on the case and was
staying in the couriroom beside Gray, was next on the
stand. His festimony was very grim.

Conner said he heard about the case over his car
radio, and he hurried to the location. He fook
photographs of the woman’s body and discovered a
screwdriver under her coaf on the bank.

He searched further down the creek, and abouf 100
feet from the woman'’s body, he found the body of a
little girl, earlier identified as Misty’s body. After
photographs were taken; he reached info the water
and liffed the small body out. It was snagged on a iree
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limb in a foot or so of water, just a short distance from
the bank, he said.

Since the room was exceedingly hot and one of the
attorneys noficed that one of the jurors was beginning
to nod, a recess was called.

When the trial resumed, Conner talked about Sheriff
Allen and Deputy Williams going further downstream
and finding the bodies of the fwo young boys, Steve
and Mark. Sheriff Allen yelled back: ‘“We've found
two more bodies down here,’”” and Williams helped
relay the message. One of the bodies was hungupina
fallen tree, while the other was partly on a sandbar.

About this time, the jury was noticed with notebooks
and pens. They were being allowed by Judge Boles so
jurors could take notes for themselves. The jurors
were not allowed to share their notes or discuss them.

When the trial began on Thursday, Januvary 17, the
defense atforney asked that pictures taken during the
autopsy of the bodies of the children not be shown fo
the jury. “They would be highly inflamafory and
prejudicial to my client,”” Harris told the judge.

The bodies had already been shown for iden-
tification purposes to witnesses, but nof for the eyes of
the jurors.

Judge Boles ruled against Harris, saying thaf the
court would have fo look at the purpose of each piece
of evidence as it was presented in the case and a ruling
made during those presenfations.

While Conner confinued to testify, photos taken from
a distance were shown by way of color slfdes on a
screen in the courtroom, and the jury was present.

However, bodies were not recognizable. Slides of the
scene, and evidence there, including a semen-stained
coat, shoes and foofprints, were also shown.

A closeup of Terry Chasteen’s nude body was
viewed by the jury. It showed a pair of brown slacks
over her shoulders, like they had been fossed there
while she was in the water. Her head was under water,
and her botfom was plainly visible as she was face
down. Her hands were tied behind her back, and her
feet were tied together, :

Terry's body had been removed from the water with
a metal apparatus used by rescue organizations,

specifically the Civil Defense, Conner said as he
concluded his festimony. ‘
+ + +

In his earlier statement, Conner said that a red
toboggan, which belonged tfo one of the boys, was
found in the brush about halfway befween Terry’s
body and the body of Misty. A purse was recovered
later. He thought it had been hanging in part of a tree
where the two boys’ bodies were, along with other
arficles from the purse. He also said a fellow found a
sef of car keys near the bridge later on. He said
following the check at the murder scene, officers
gathered at Kelly’s Grandview Restaurant south of
Mooresville fo get their heads fogether. Later, Conner
leff and made his way to the funeral home. He said a
man by the name of Paul Sprague, a cousin by
marriage to the father of the boys, and a Louis Linder,
-also related by marriage, identified the bodies.

+ + +

Sheriff Richard Allen was called next. He said it was
through the Mooresville police dispatch that he
learned of the finding of the body, and he rushed fo the
creek. He first closed off the area o the public. He was
the one who found the boys’ bodies, and he later went
with another officer 1o check the car Terry had been
driving. Allen ordered the vehicle fowed from In-
terstate 465 to Allen’s Body Shop in Mooresville, where
state police fechnicians went over it fhoroughly.

The sheriff testified that it was the report from
Eddie Willlams that really put officers onfo Steve
Judy. He said the defendant was picked up for
questioning the day affer the murders, April 29, 1979,
af the Carr home. Judy was put in the Morgan County
Jail that day, and the sheriff said Judy had been &
model prisoner.”’ '

(As Judy was brought fo the couriroom each day, he
was not wearing handcuffs, and no armed or unifor-
med officers accompanied him. The laws prevented
the jury from seeing him handcuffed or shackled.)

During recess, one of Aartinsville’s senior citizens,
Bill Schepp, who always sat in on interesting frials in
the county, became ill and was believed to have suf-
fered a stroke from becoming over excited in the
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courfroom. He was taken by an emergency rescue unit
to the Morgan County Memorial Hospifal.

Shortly before noon on Thursday, state police diver
Kenneth Hicks testified it would have been possible for
a child to have fallen in the creek and drowned. It was
not a plus statement for the prosecution, though he
was festifying for the state, which was trying fo prove
Judy drowned the children. Hicks gave information
regarding the depth, current and temperature of the
water, and about plaster molds of fire tracks and
footprints.

When Harris asked Hicks: /Do you think it would be
possible, in your opinion, for a child fo fall in water
such as you described and drown?’’ Hicks answered:
‘’In my opinion, 1'd have to say yes.’”

During afterncon festimony, Sgi. Gary Hood, In-
diana State Police technician, was on hand o tell of his
findings at the scene. Another attempt was made by
the prosecutor to show closeup phofos of the dead
children while Hood was on the stand.

Defense Attorney Harris said his clientf would
stipulate that the children died of drowning and
therefore it would not be necessary fo show the pic-
tures of the children. Harris, however, poinfed out that
he was not stipulating that the defendant killed the
.children, just that they died of drowning.

The trial got another delay on its fifth day, Friday,
January 18, because the judge got a report from fthe
bailiff that some of the jurors had been exposed to
some portfion of a television newscast. Eath day, the
judge ordered the jurors nof fo listen to any facts
about the case on radio or felevision, not fo discuss it
or read about it., Their felevision viewing was sup-
posed fo be censored, but somehow a short report
about the irial being featured on the evening news was
heard.-

Three or four jurors were questioned about it, but
the judge ruled they had not heard any information
that could be damaging to the case.

While the jury was out of the courtroom, Prosecutor
Gray was making another attempt to gef the
testimony of the first court-appointed psychiafrists
admitted or o get the judge fo make the defendant
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submit to examinations by two more psychiatrists.
The judge would not agree.

When the frial restarted, Hood talked about being
the taker and keeper of evidence. He identified color
slides of the bodies of Terry and her three children
which had been taken during an autopsy af a local
mortuary. :

Steven Judy looked away as the closeups of the
children were viewed. The screen was set up near the
edge of the table where he was seafed befween a sexy
blond assistant named Judy McKinsey and Defense
Attorney Harris. The jurors watched Judy’s ex-
pressions fo see his reactions. There were none.

Hood spoke of the locations of the body-in relation fo
the water, bank and one another. He said Misty’s body
was recovered about 100 feet downstream from the
mother and that the boys were about 750 feet down-
stream from the mother.

Some of the evidence he took at the scene included
pills, papers, nail polish, lipstick and a Marsh store
name fag with the name Terry on if.

During another break, Prosecutor Gray said there
would be about seventy stafe’s exhibits presented in
the case. The judge was concerned about the amount
of fime being taken to enter the evidence, but the two
attorneys said they knew of no faster method.

Indiana State Trooper Ron AMiller was next fo
testify. He talked about soil samples taken at the
scene of the murders, at the pulloff area near the
bridge and from the tires of the gray truck and bot-
fom’s of Judy’s shoes.

On Friday afternoon, Trooper Daniel Moore ook the
stand. He talked about going o the Carr home and
taking evidence from the gray and red construction
truck. He gathered up a clofh, which had been
covering a hole in the front seaf, and several other
items. . :

The piece of cloth was brought info the courireom in
a brown paper sack, but the trooper said something
about using a plastic bag fo take evidence. This in-
dicated to the defense attorney that the cloth, which
Harris said was exiremely imporfant, could have been
tampered with after the frooper fook it.
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So that the trooper wouldn’t know how fo change his
testimony, Harris asked. the judge to remove the
trooper from the room while the issue was discussed.
He also asked that the trooper’s recorded testimony be
played back while he was out of the room.

When the trooper left the couriroom, Investigator
Jerry Conner followed right behind him. Harris
noticed that and figured that the two would go into the
hallway and discuss the very thing the defense was
trying fo keep the witness from hearing.

Before the trooper had been dismissed from fthe
witness stand, Judge Boles had admonished him not to
discuss the trial with anyone except *“atforneys’’ in the
case. Trooper Moore said he understood.

When the trooper resumed the stand minutes lafer,
Harris asked him if he had talked with anyone when he
was out of the courtroom abouf the case. He said he
hadn’t spoken with anyone except Conner, and he
admitted they had discussed the container carrying
the cloth from the fruck. Harris immediately called
for a mistrial, and the jury was removed for
argument.

The prosecutor said the investigator was acting as
an agent for the state and therefore should have been
considered like an atforney in the case. But the judge
didn’t agree. He was upset that the trooper had
disobeyed his insfructions. The judge had fhe court
recording of Moore’s fesfimony played. It showed that
the judge had fold the frooper nof to=discuss his
testimony wifth anyone except attorneys in the case
and that the trooper had answered that he undersfood
the order.

Judge Boles called a short recess fo falk fo-the
parties involved. When he refurned and court was
called to order again, the judge ordered that the
sheriff’s department arrest Trooper Moore and in-
carcerafe him in the Morgan County Jail. He set
AMoore’s term at 30-days and placed his fine at $250. A
member of the sheriff's depariment took AMoore info
custody from the witness stand, and while the jury
wasn't present, those in the couriroom were shocked
at the judge’s orders.
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Judge Boles further ordered that Investigator
Conner be removed from the case, and he instructed
Prosecutor Gray fo have a new assistant in the
courtroom, . .

The judge said he made the rulings because he
wanted to insure a fair frial and one without errors. He
sald a special attempt had to be made to give the
defendant a fair trial since the- death penalty was
being sought. Then he overruled Harris’ motion for a
mistrial.

At this point,-the jury was recalled. They did not
know that the investigator was removed from the case
and that the frooper had been sent from the stand to
jail.

(However, some close to the case suspected that
Sheriff Allen did not actually incarcerate the frooper,
but took him into his own quarters in the jail and made
a place for him to sleep there.)

On Saturday morning, January 19, the sixth day of
festimony, the wrath of the enftire state police
organization descended on the courtroom, and the
prosectuor was accompanied by Attorney Larry
Furnace, who made argument on behalf of the stafe
police officers. He said that Trooper Moore did not
intend to violate a court order. He said the state police
organization had its own methods of disciplining of-
ficers and asked that the trooper be released from his
fine and ferm and be turned over o the state police.

The ““head honcho’” of the stafe police, Superin-
{endent John T. Shettle, also made a plea on Moore’s
behalf and said a fact-finding group would look info
the case 10 see what disciplinary measures needed to
be taken by stafe police.

The judge had created a bif of a hornet’s nesf by his
ruling, and he backed down from his hard stand and
allowed the trooper released to remedies by the In-
diana State Police, but the removal of Conner as case
assistant still stood.

(17 was announced later by thé Indiana Stafe Police
that Moore would take additional fraining as a
disciplinary measure.)

On Monday, January 21, the prosecutor had a new

face beside him in the courtroom. Jack Trowbridge,




an investigator on his own staff, was selected o
replace Conner as case assistant.

Back from the jailhouse was Trooper Moore, whose
testimony had been interrupted when he was shuffled
off to jail.

Moore said he placed a piece of white cloth, which
barely showed a faded floral design, info a paper bag. -
He submitted his evidence fo the state police lab. A
blue hooded sweatshirt was among the items. It was
given to him by the Carrs as the one Steven Judy was
carrying when he returned fo their home the morning
of April 28.

Moore was excused from the stand, and Sgi. Gary
Hood was recalled. He said there were a red and white
thread and some hair on the faded cloth taken from
the fruck seat. He said the sweatshirt also had a
thread of the same color on if and it also had soil stains
and hairs over it. He said a pop bottle that was taken
from the fruck appeared to have been wiped free of
prints.

On this day, the usvally hot couriroom was cold, and
a brief recess was called to warm it up as the jury was
showing signs of shivering. Back in the courtroom this
day was Bill Schepp, the elderly citizen who had been
taken fo the hospital after he became ill in thecourt-
room.

When Hood began to testify again, he said that none
of the fingerprinis taken from the fruck or the vehicle
Terry Chasteen drove were legible.

On Tuesday, January 22, Judy’s foster=parents, Bob
and Mary Carr, were called by the state. They were
told that they could not refer to a statfement made by
the defendant to Mrs. Carr at the jail and about
previous arresfs or convictions.

Bob Carr took the stand first. He said he was a brick
layer and that he was the father of four children. He
said ‘his foster son was employed by him as a hod
carrier. (A hod carrier carries mortar and other
materials to set bricks or concrete blocks.)

Carr said that he saw Steven Judy about 7 p.m. at
his home on Friday, April 27. He had allowed Judy fo
borrow his construction fruck for the evening fo go out
on a date. Judy lefi that evening, and the next time
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Carr saw him was at 8 a.m. Safurday, April 28, when
he returned the fruck. Carr said’Judy told him he had
been out drinking and that he and his girlfriend Jannie
had a falling out. Carr said Judy told him he left
Jannie and later fell asleep in the fruck. The foster
father said Judy’s conversation appeared normal to
him on the morning of April 28.

Carr identified a red and white baseball cap shown
in the courtroom as one that belonged to Judy. Carr
said that when Judy left the house Safurday night, he
and his wife were gone, and Judy left a nofe for them
saying he was going to ‘‘some broad’s house.” The
“’broad’’ was Patty Whitesell. Judy got home about 2
o’clock the next afternoon and started to mow the lawn
before police officers came fo question and arrest him,
Carr said.

The witness also falked about being questioned by
officers on Sunday morning, April 29. He also said his
fruck was the one that had been parked at the building
site across from a school in Mooresville, as identified
by Eddie Williams. .

Carr was shown the faded cloth, and he admitted
that it had been in his truck covering a hole on the
driver’'s seaf. He also identified a line pin and said a
similar one had been in his fruck, he thought. There
were fwo tires in the courtroom, and Carr said he
thought they had been taken from the front of his

truck.
+ + +

In a statement made earlier to atforneys in the case,
Carr said that he quit school while a junior. He had
been married fo Mary for more than a dozen years. He
first met Steve Judy at his own motfther’'s home in
about 1970. Steve had come fo her house with her son,
Tony Colvin, Carr’'s half brofher. They were on
weekend passes from Ceniral State Hospital. The
Carrs fook the boys, then about 13 or 14, with them to
basketball games. Carr said his mother was older and
lived in a black neighborhood. He didn’t think she
wanfed to be bothered with the boys all the time. As
the Carr family became acquainfed with Judy, they
got to liking him and finally helped him get out of the
hospifal
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At that time, Steve was about 14. Carr described
Judy as a normal person and said they had no trouble
with him. He wasn't arresfed and he went to school.
Steve lived with them about four years, until he was
18, Carr said. Since then, he moved in and out.

When Steve was abouf 16, he ook the Carrs’ new car

and wrecked it. He had left because he and Mrs. Carr .

had an argument over Steve making an obscene phone
call. Except for thai, Steve hadn’t been in any real
frouble, Carr said. He said that Sfeve acted ’'‘real
good’’ around the children and ‘‘they all love him a
lot.’””

+ 4+ +

After a brief court recess, the judge talked about a
flu that was running rampant in the area and said that
a doctor would be coming to check some of the jurors
who were feeling ill. About a thousand studenis were

absent from Martinsville schools because of the same
influenza.

Mrs. Carr was next to festify. She said she had
graduated from high school and had faken college
courses. She lisfed her age as 30. She said she was
employed as a drill operator at Allison’s plant, In-
dianapolis. On the afterncon of April 27, when Steve
came home from work, Mrs. Carr said he acted like he
was bursting with energy. He had been drinking beer
and was picking up things around the house. He was so
falkative, he made her late for her night shift. She said
she had called for him at Jannie’s house on fhat
evening affer she gof to work and she also called for
him at Jannie’s house on the morning of April 28. She
talked to him Friday night, but Jannie jold her he had
left her about 3 a.m. on Saturday, so Mrs. Carr
couldn’t reach him by phone that morning.

+ + +
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In her earlier statement fo officers, Mrs. Carr said
she had met Steve at the bar freatment center of the
state hospital. She described it as a place where teen-
agers In trouble are Kkepf. Some have emotional
problems and are on their way to a detention home.,

Mrs, Carr said Steve was always guick-witted and
kept her on her toes. He quit school when he was 16,
she said. She spoke of her visit to Steve in the Morgan
County Jail after his arrest. She said he fold her that
he couldn’t remember everything, that if was just like
he had awakened while driving the fruck at an In-
dianapolis infersection. He said he didn’t remember
how he got there. Steve fold her about the murders: I
don’t know if | did this. | think that |.did this. | know
that | didn’t kill no kids. 1 can't believe that | Killed
them. They can’t make me believe that | hurt any
kids. You know how | love Kids.”” Mrs. Carr said Judy
started really crying. He asked that Detective Love
speak with him, and Steve told the detective about the
same thing.

"Mrs. Carr talked about Steve’s explanation of an
atfack against a young woman in Illinois. He fold her
that he met a young girl in a bar and that they had
been out drinking together. They got info an argument
and he smacked her. He sald that he had been charged
with assaulting a woman, resulting in his being sent to
prison. (This story didn't resemble what really hap-

pened.)
+ + 4+

In her festimony in court, Mrs. Carr indicafed that
Steve was an habitual liar.

On Wednesday, Janvary 23, Mrs. Carr was recalled
as first withess. She said Steve told her on the morning
of April 28 that he had been out drinking, got mad at
his girlfriend and fell asleep in fhe truck. He was
carrying a sweafshirt, orange Fago and a red and
white cap.

The foster mother said she had called him at Jan-
nie’s house after she got to work Friday night and, on
the phone, Steve told her he was getting ready 1o light
up a joint with Paula Morgan, as Jannie and Mrs,
Farris had already gone. Mrs. Carr felt Sfeve was
trying *‘to hit on’’ Paula. He fold Mrs, Carr if he wasn’t
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home when she got off work Safurday morning to call
him at Jannie’s house, which she did. At that time,
Jannie said he had leff early, about 3 a.m., and that he
had been acting strange or moody, but that they had
not been arguing before he left.

Mrs. Carr said Steve was evasive concerning his

whereabouts the morning of April 28. She thought his ‘

attitude was fine and that he appeared io be full of pep.
Steve and her two sons started to clean the garage
before noon, and she went to bed as she had worked
the night shift. When she awakened, they were faking
a nap, and she heard from her mother about the
murders and from the television news, buf she didn’t
discuss them with Steve for she didn’t have any reason
to at the time. )

Mrs. Carr testified that her daughter helped Steve
cut his beard while she and her husband attended a

concert Saturday nighi. The Kkids didn’t like the beard -

and neither did she. She said it looked really nasty.

On Sunday morning, April 29, officers were at the

house asking questions when Steve called the Carrs to
tell them he would be there lafer o mow the lawn. He
said he had been with Pafty Whitesell,
- When he came home in the afternoon, he had just
started mowing the lawn when officers returned to
question him. Later that same day, they charged Judy
with the four murders. It was a great shock fo the
carrs.

The Carrs’ two young sons, Bobby, 12, and Randy,
10, were to be called next. Although there was
separation of witnhesses and none were allowed in the
courfroom except to testify, the Carrs asked that they
be allowed to remain in the room whiie their young
sons gave festimony. The atforneys didn’t object, and
the judge granted the request.

Bobby Carr, a Decatur Junior High student, said he
had known Steve for about four years. He tatked about
cleaning out the garage on April 28 and of loading
trash info the truck and hauling it to a dump. He sald
that on the way home, Steve stopped to buy ice cream
shakes for them and he also bought some for the kids
at home. Bobby said Steve didn’t act drunk on that

morning. He felt he was normal acting. When Randy

was called, the defense arrorney objected on the
grounds the child was too young to understand the
proceedings. The assistant prosecufor (Steve Oliver,
who was also helping with the case) volunteered to
question the boy since the judge’s questions appeared
to be confusing the child. Judge Boles had asked him
to explain the difference between the truth and a lie.
The child could not do this.

However, -Oliver fook. a simple approach. He held
up the blue sweatshirt in the couriroom and said: ‘“If |
were to ask you what color this sweafshirf is and in-
sfructed you fo fell the truth, what color would you say
itis?" ,

“Blue,’” answered Randy. ,

"Now, if | were to tell you to give me the color of the
sweafshirt and fell me a lie, what color would you say
that it is?’’ -

’Green,’’ Randy said,

The judge smiled and ruled that the child un-
dersfood, and questioning of him was allowed.

Prosecufor Gray questioned the boy about seeing a
wire in the iruck, and he did menfion some radio
wires, but the prosecutor hoped he would describe a
coil wire. When shown a coil wire from a vehicle
(since the state was contending that Steve Judy took
Terry Chasfeen’s car’s coil wire fo render it
inoperable), the boy said he did not see any wire that
looked like thaft.

Richard Atlen, a man who had the same first and
last name as the sheriff but who was actually the
owner of the body shop where Terry Chasteen’s car
was taken to be checked by police, festified next. Allen
said he towed in a 1978 red Granada from Interstate
465 10 his shop. His son-in-law, Stan Ringer, Waverly
Woods, discovered that the coil wire was missing. He
testified after Allen and said he felt the wire had been
jerked off. He showed how a coil wire connects.

Indiana Stafe Police chemist George Smith was
called next. He had analyzed pills and found them to
confain a stimulant. They had been given o him by
Sgt. Hood, who earlier testified he found pills at the
murder scene,
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Sgt. Michael T. Oliver, an investigator for the In-
diana State Police, was an important witness in the

case. He was the one who would ‘‘tie the threads

together.”

Oliver said that cotton and polyester, red and white
threads found on a piece of cloth taken from the Carr
truck and from Steven Judy’s blue sweatshirt were the

same as the fibers from Terry Lee Chasteen’s ripped

and torn Marsh Supermarket smock at the scene of
the murders. Oliver also testifeid that hair com-
parisons from clothing in the truck turned up no
evidence against Judy.

The next witness was Stella Hanley, a state police
fingerprint experf. She said that most of the prints she
checked were not identifiable. A palm print taken
from the vehicle Terry Chasteen had been driving did
not match Judy’s.

~On Thursday, January 24, the frial was delayed.
Witnesses were not able to get fo the courthouse on
time because of icy road conditions.

When testimony got rolling, one of the defendant’s
former girlfriends, Sylvia Inez Peel, was first on the
stand.

She enfered the courfroom wearing a black satin

pantsuit, high-heeled shoes and whife blouse. Her light
brown hair was cut and styled in a modern, shorf
fashion. She spoke of living with Steven Judy and of

working at Marsh Supermarket, the same store where

Terry Lee Chasteen had worked. She knew Terry, but
didn’t think that the defendant did, although she ad-
mitted they could have seen each other af the store.
3+ 4+ +
In her stafement she had given authorities earlier,
Inez said she was 26 years old and was married,
although she was nof living with her husband. She had

been separated from him for nearly two years. She

had also been married once before, and that marriage
lasted about flve years. She had two children by her
first marriage. In 1975, she remarried and that
husband fathered one of her children,

Inez had compleied her freshman year in high
school before quiiting. She soon married affer quitiing
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at about age 16. She had never béen arrested. Her first
husband was once charged with burglary, but wasn’t
. convicted.

inez met Steve Judy in 1978 after he got out of
prison. She met him through/ Bob Carr and his half-
brother Tony. She also knew itwo of Steve’s other
girifriends, Jannie Barnes and Patty Whitesell. Inez
said she lived with Steve a month or more in about
September 1978. She said she kicked him out before he
was charged with the armed robbery because he
wasn’t working. 1t was a short time affer that when he
was arrested for holding up the grocery store.

Inez said that she really didn’t know Terry Chasteen
except for seeing her at work. She had never done
‘ anything with her socially, but they had talked
 together,. Inez said she tried to visit Steve while he was
in jail on the armed robbery charge, but officers
wouldn’t fet her see him because she wasn’t a relative,
and he already had three names on his visitor list.

Inez said she and Steve argued over money and
because he didn‘t have a job. She was supporting him
and wasn’t too happy about it. She said he never did
anything that would make her believe he was crazy—
he didn’t use drugs nor smoke ‘‘grass.’” She said Steve
loved her children—‘"he played with them.” She
described him as being good with kids. She stated that
they never actually fought and that he never
mistreated her. He never exhibited any fype of
behavior that would make her believe he was a vicious
person, she said.

The woman also said that she knew that Steve had
been in prison in lllinois and in a state mental hospital
but didn't know why. Inez said she and Steve had in-
tercourse "‘all the time.”” They engaged in sex every
day, usually just once. Sometimes they had sex early
of @ morning and again of an evening, but she didn‘t
feel Steve liked sex any better than other men she had
known. She didn’t think he was oversexed.

Inez and Steve were living together when the body of
Linda Unverzagt, 26, was found in a vacant house af
2900 Cold Springs Road on November 4, 1978. Linda
was an Indiana Bell billing clerk and taught disco
dancing for the Free University at the Arrangement
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L.ounge. She had been strangled and raped. (Judy was
a suspect in this murder, and Indianapolis Police
Detective Sgt. Donald Patterson, who was heading up
the investigation, tried to question Judy about Linda’s
murder while he was in jail in Morgan County for the
Chasteen murders. However, he was discouraged by
local officials and by Indianapolis officials because of
the Morgan County trial.)

* Inez said she didn’t know Linda Unverzagt, but she
said Judy Farris had called her affer the body was
found and accused her of introducing Sfeve Judy fo
Linda, though Inez confinved fo deny that she even
knew her. inez said Mrs. Farris knew the dead girl,
that she had gone to school with her. Inez said she had
first learned of that murder in the newspapers. She
and Steve had been to the vacant house where the
girl’s body was found. They were there three days

before that murder, as there was a for sale sign in the

yard, and she and Steve were looking at the house.
They got inside by just walking through the doorway,
as there was no door up.

When asked her feelings about Steve, Inez said: ‘I
still care.”” She added: ‘“We started out as friends and
neither one had anybody and were somebody that we
had.” She said she did nof wish fo see him hurt. She
said she never really knew very much about his past.

+ + +

When Inez was released from the stand, she was fold
that she might be recalled as a witness and was fold
not to discuss her festimony.

Nexit to be called was Patty Whifesell. Both she and
Inez were limited on their testimony in that they could
not talk about any previous criminal record of Judy.

Patty appeared in a shoulder length, kinky hair
style, blue jeans and red jacket. She was a rather
small girl. She said she had lived with Steve toward
the end of 1978, for about a month. She had seen him at
the home of Mrs. Farris on Friday morning, April 27.
She also saw him on the night of Saturday, April 28. On
the latter, they went to a bar, sfayed there till closing
and then went to her apartment for the night. She first
told police that Steve had spent the night of April 27
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with her, but later she said she was confused about
which night they were together.

+ 4+ +

In her statement to officers earlier, she said she had
moved in with Judy Farris. Shé said she was the
mother of one son, Wade Gibson, and that he was 3
years old. She had never been married, but the boy’s
father had been established in court. She had filed a
paternity suit. She worked as a part-time bartender at
Triangle Inn and for Mrs. Farris, who operated a
house-cleaning business. She said Jannie Barnes had
been working for Mrs. Farris earlier, and she took
Jannie’s place.

At the time of her statement, Patty admitted that
she was about five months’ pregnant. She had been to
a doctor to verify this. She said she thought Steve Judy
was the father of the unborn child. However, she
admitted the baby could have belonged to another
fellow she was seeing about the same fime. She had
met Steve about a year before when he was with
Jannie and Tony Colvin. She started going out with
him about a week after that. They almost immediately
began living together and did so until he was put in jail
for armed robbery, alfogether, about a month’s time.
After he was released from jail, Patty said she saw
him with Jannie and Mrs. Farris and he asked her why
she was going out on him. She said that she was still
his girlfriend. She said she and Steve were engaged
before he went fo jail and still were, although she had
been going out with someone else since he was
arrested. (While Steve was in Morgan County Jail on
the murder charges, rumors were that Patty sent him
word that the child she was carryiing was not his and
that she said her doctor had figured that this would
have been impossible according to the conception date
he established, as Steve was in jail at that time.)

Patty saw Steve on Friday morning, April 27, before
he went to work. She had brought Mrs. Farris home
from the tavern at 7 o’clock in the morning. Mrs,
Farris had passed out and couldn’t tell Pafty where
she lived at first, so they drove around for a long fime
after the tavern closed until Mrs. Farris awakened.

When Pafty gof to Mrs. Farris’ house, she found that
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Steve had spent the night with Jannie. Patty walked
up fo the house with Mrs, Farris and Steve walked her

back to the car. He asked her if she was coming back

that evening, and she told him she didn’t know, :
doubted it. Then she wenf home to get ready for work.
When she got off that affernoon at 4 o’clock, she went
home because her little boy was sick. She lived in an
apartment with her mother, and she was taking car
of the apartment because her mother was in jail fo
arson. When her mother got out on bond, she skipped

out. Her mom had been charged with setting fire fo

her ex-husband’s house. She had been married five
times.

Patty said she herself had been arrested for con-
tributing and malicious trespass. She and three guy
had torn up somebody’s vacant house. They were al
under age except her, and she was only 18 at the time
Her mother, however, had been arresied for several
things—drunken driving, assaulf and battery, attempt
to kill, breaking and entering, and others, Patty said.
But her mother was never convicted, just arrested.
Her mother had been arrested once for trying fo kili
her ex-husband’s girlfriend. (He was not Patty’s
father but was the father of Patty’s younger sister.)

Patty said she didn’t know her father, but he wasn’t
her mother’s first husband.

When Paity got home from work on April 27, she
found her little boy having an asthmatic attack. She
took him to the hospital at about 7 p.m. They stayed
until about 10:30 p.m., stopped off 1o 9et medicine and
returned home. She went {0 bed about 11:30, She didn’t
talk fo Steve again until Saturday night, April 28. He
called her and asked her to pick him up, which she did.
They went to a tavern until closing. Back at her
apartment, they had sex Sunday morning. She did not
know anything about the murders that had occurred
around 7 a.m. on April 28. She found ouf from the
newspaper on April 29. She and Steve later discussed
the murders, and she said that whoever had done it
had to be crazy, and Steve agreed. She said she had no
idea he would be charged at thaf fime.

Patty and Steve had sexual relations again before
she went to work, and he dropped her off at the airport
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Eand kept her car, which he drove back to the Carr
_house. When a detective came to where she worked at
the airport Sunday afternoon to question her, she said
was asking her about, and she first said Steve was
with her the morning the murders were committed.
‘Later she said this wasn't true, and that she was
_mixed up.

During the fime they lived together, Steve and Patty
‘often had sex, she said, sometimes four or five times
_in one day. She felt this was normal for a man and that

k)

t .
%she became confused over which ;ﬁgh’r the detective

“he was not oversexed. Sometimes, it would take him
an hour or two hours fo reach a climax.

steve had never beaten or hurt her, ‘“he never laid a
_hand -on me,” Patty said. She also said he never
istreated her young son. “My son loved him fo
death,’”’ she said, and she added that Steve treated the
‘boy great, "’he wouldn’t even let me whip him."”

She was asked her reacfion when she had heard that
he had been charged with Kkilling the children, and
pafty answered: ‘I wouldn‘t believe if, and | still
don’fl’’ ;

Patiy didn’t know about Steve’s arrests when he was
younger and of his attacks on women. She read that !n
the newspapers after his arrest on April 29. She said
when they lived together, Steve sometimes drank
liguor, but not very much. She said both of them fook
drugs once in a while, specifically naming “/T,”
something that could be “‘snorted’”’ in powder form.
They also smoked marijuana.

When asked her opinion about the murders, she
salid: 1 don’t think he done it. He’s too good around
kids, and he's t00.good to me.’”’ She didn't believe he
was capable of killing a girl. He had been mad af her
teo many fimes and had never hit her,

When the prosecutor asked her “’how do you really
feel about Judy?”’ she answered: I love him.”” She
really felt they were going to get married. She said it
had bothered her a littie bit that he was going out with
Jannie Barnes.

+ + +

Next to take the witness stand was Detective Frank

Love, but statements made by Judy to him affer Judy
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was incarcerated In the Morgan County Jail were
ruled inadmissible because the defense counsel said
Judy had asked for an attorney prior to that and
wasn’t given one. The judge said that affer an attorney
is requested, no further statements can be taken from
a defendant without an atforney. )

The detective was the one to pick up Judy and arrest:
him on April 29. He also questioned Patty Whitesell
about the case and Jac: La_?_e.

In earlier meefings with officials, Love said that

Judy had told him he was with Patty Whifesell on
Saturday morning, April 28, Safurday night and

Sunday morning. Judy told him he and Patty went
over to her house about 4 a.m. Saturday, April 28, the
morning of the murders. He said he was with her up

until he arrived back at the Carr home at 8 a.m. Love

said when he quesfioned Patty about it, she was upset
and nervous. She first said she had been with Judy
Saturday morning, but later changed her story and
said she was not. When he told Judy what Patty had
~ said, Judy said: ‘’She is crazy.” After being taken to
the Mooresville Police Station for questioning, Judy
insisted that he be given a lie detector fest. He was
adamant about his nof being guilty. Arrangemenis
were made for the test, and he took it Sunday evening
af the Indiana State Police Lab, Indianapolis. The
result showed deceptions in all three fests faken, and
questions had been asked about the four murders.

On the way back to Mooresville, fhe detective told
Judy he had failed all three tesis and was being placed
under arrest for the murders. Judy became
emotional. Love told him: ‘“You know, | got kids your
age, and | feel sorry for you.” Judy hadn’t eaten
anything, and the officers took him to a Burger Chef
and got him a couple of sandwiches and cup of coffee
before refurning him fo the police station. Sheriff
Allen and Lt. McKinney put him in the county jail at
Martinsville.

Judy had been crying in the car. He said he couldn’t
remember what had happened.

L.ove told how he felt about Judy: ‘I think that he
was in an emotional stafe. Like | told him, and | am
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"sincere about this, you know he really don't have
anybody, and he never did have anybody all of his life;
and about the only friends that he had was the Carrs. |
felt like at that time—this is a’'personal feeling and |
am not a doctor or anything—but | felf like at that
particular time that if he could have remembered, he
would have told me.”’ .

The day after Judy was arrested, the Carrs came o
visit him, at the detective’s request. Mrs. Carr said
she would like to be alone with Steve, but Love said
that Judy was under arrest for murder and if he
starfed fo confess, he wanted fo be present. After she
talked with Steve for about 15 minutes, Judy sent for
the detective. ) .

The detective said he advised him of his righfs
again. He said Judy repeated that he didn’t remem-
pber. The first thing he recollected was going north on
State Road 67 and looking in the front seat and seeing a
coloring book. Judy told the detective he just threw the
book out the window. He said he would be glad to take
a sodium pentothal (fruth serum) or hypnosis or
anything like that.

Love had talked to doctors at the Central Stafe
Hospital, who told him Judy was a sexual social
psychopath. To him that meant someone who can’t
confrol his sexval desires and isn‘t 100 percent men-
tally stable.

The detective said that while in the room with Mrs.
Car and Judy, the defendant said: */1 think that | killed
them, but | don’t remember. | can’t imagine doing this
to kids, | love kids.”” Judy and Mrs. Carr were both
crying.

Love said that he did not feel Judy was able fo
conform his conduct to the requirements of the law at
the fime the murders occurred. Neither did he feel
Judy could appreciate the wrongfulness of his acts.
Basically, he was saying he thought Judy was legally
insane af the tfime.

Love admitted he had a somewhat fatherly sym-
pathy for Judy.

+ + +
Indiana State Police laboratory specialist William
Kuhn was next on the stand. He said tests he made on

109




a semen stain found on a coat at the murder scene
indicated the semen came from a male with type O

blood. The specialist said saliva and blood tesfs from

the defendant showed his blood type was also O, (Ois
the commonest of all the blood groups.)

The specialist said there was no semen found mside

the body of Mrs. Chasteen, as there shouid be in cases
of rape, but he said the water from the creek could
have washed it away. The sfain on the coat was rather
large.

(When Kuhn was giving his deposition earlier, Judy
became angered with Kuhn because he reported a
small sperm count from the large amount of semen,
Steve thought his masculinity was being questioned,
and he didn’t like it one iota. |1t was about the only time
he lost his ““cool’’ during deposition taking.)

Chemist Bruce Boaz festified that soil samples
taken from the Carr truck and Judy’s shoes were of
the same common origin as soil in the pulloff area of
White Lick Creek.

Andy Ozolins, assistant manager of the Marsh
Foodliner where Terry had worked, described her as a
prompt and good employee from the witness stand.
The defense objected, saying Terry’s character was
not a question in the trial.

On Thursday afternoon, January 24, Jannie Barnes
took the stand. She had long curly brown hair, a good
figure and a prefty face. She wore faded jeans and had
on ared jacket.

Jannie said Steve had been living with her the week
of April 23-28, at the home of Judy Farris. She said
they had sex about four times each night, smoked pot
and drank beer. On the night of April 27, Steve met her
and Mrs. Farris at a favern at about 10:30 p.m. He was
driving the Carrs’ truck, which he took back fo the
women’s home, and they picked him up. They went to
other taverns, drank and returned to the house before
3 a.m. on April 28, Steve said he wanted to check the
toolboxes on the truck and never came back inside.

+ + + ' .

In her earlier statement to attorneys, Jannie said
she was 23 years old and divorced. She had three
children; one had died. One daughter was 7 and a son
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was adopted ouf. He was nearly 2 years old. She went
to her freshman year in high school before quitting.
She had never been in jail. She had been working for
Mrs. Farris, who operated a house-cleaning business.
She hadn’t worked for six weeks and was living with
Steve’s friend Tony. She had no source of income and
they were staying at a friend’s house. She had lived
with Tony on and off for about four years. She had
lived in Martinsville when she was an elementary
student and she had also lived at Adonrovia and
Mooresville. She had to quit school because she
became pregnant.

Jannie’s natural mother was dead and had been for
guite a few years. She died when Jannie was 5. A year
later, her father married another woman. Jannie
spent some time living with her aunt and her grand-
mother. Her father was a truck driver. He had never
been arresfed.

Jannie had known Steve for about four years. She
met him when she was living with Tony at the Carr
home. She baby-sat and cleaned house for the Carrs,
who then owned a tavern. She and Steve were just
friends then. She had never had sex with Steve before
he was released on bond on the armed robbery charge
on April 23, 1979. Steve had been staying with Tony and
Jannie when the armed robbery occurred. Steve got
along real fine with her children. He went outside and
played baseball with the kids, and they went for walks.

Jannie didn’t think Steve’s sex drives were more
than average. She thought three or four times a night
for sex was normal. The week before the murders,
they drank every night, stayed up late every night,
smoked marijuana every night and engaged in sex
every night except Friday, April 27. That night she
figured she had about 20 mixed drinks and felt like she
was drunk. She had been staggering. Jannie figured
Steve went back fo Pafty after he left her on the
morning of April 28. She said he acted like he wanted
to. She described another thing that happened in a
tavern the night of April 27. There was a guy who
walked up fo their table and she thought he was gay.
He startfed talking fo Jannie and Steve, and Steve told
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him fo get away from the table. The guy reached over
like he was going to shake Sfeve’s hand, and it made
Steve mad. He was going fo punch the guy. Steve stood
up in his chair and shouted at the guy. She said Steve
could have been high on speed as she had given him
diet pills.

On the way home the morning of April 28, Jannie
said Steve was driving kind of crazy, fast and pulling

over like he was going 1o hit other cars. Mrs. Farris

told him if he couldn’t do better, she would drive.
Steve got sort of upset about this too. When they got
home, Jannie headed for the bathroom and Mrs.
Farris for the icebox. Steve asked Jannie if she
remembered him locking the foolboxes on the truck.
She said she didn’t, and he went out fo check. That was
the last she saw of him-that morning, about four hours
before the murders were commitfed.

Tony had served fime too, Jannie said, for burglary
and possession of marijuana. He was about the same
age as Steve. His mother couldn’t handle him, and his
dad had been in a bad car wreck. Jannie said the
mother was told he would either have to go to the state
hospital or to boys’ school, and she didn’t want him to
have to go 10 boys’ school, so she sent him to the

hospital.
+ 4+ +.

Jannie, like the Carrs and Steve’s ofher girlfriends,
was not released as a witness. The defense planned to
call her.

(Paula Morgan, who also lived with Mrs. Farris, did

not testify, though she visited with Steve Judy on the

night of April 27, when he came by o see if Jannie and
Mrs. Farris had left.

(In her statement to afforneys earlier in the year,
she said she had been married twice to Dennis Morgan
and was divorced. She had no children. She was 23
years old and had been arrested when she was 12 for
shoplifting. She was placed on probation. She quit
school when she was 16. This was in the middle of her
junior year. She went back to night school for a
semester and went to take her GED (General
Education Development) fest for an equivalency
diploma. She passed the test. She said there were 10
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members in her iImmediate family and thaTr ner
parents were divorced when she was a year old, Her
mother had been married about five tfimes and her dad
three. She said she vaguely knew Steve Judy. She met
Jannie Barnes after her first divorce and said: I kind
of picked her up as a stray. She was on drugs real bad,
and I dried her out, or ! helped her.” She said she took
her home with her t0 her mother’s house where she
was living at the time, and thev came to depend on
each other. She met Mrs. Farris through Jannie and
she met Steve through Jannie and Mrs. Farris.

(Paula said that she knew about Sfeve being
released from jail, and she said she was the only one
home when he came by one evening. /! was the only
one there and it scared the hell out of me,” she said.
She said he didn’t iry to *’put the make’’ on her, that
all he talked about was Jannie, On the Friday night
before the murders, she was waiting for her boyfriend
to pick her up when Steve came by.

(Paula said she talked with Jannie and Mrs. Farris
about the murders on Sunday evening. She said the
two women had a lot fo say about it affer it came out in
the papers that Steve had been charged, but she
couldn’t remember exactly what, except to say that
they could possibly see Steve killing a lady, but “’as far
as Steve ever harming kids in any way, they couldn’t

accept it.”’)
+ + 4+

Next fo testify was Dr. Harley Palmer, pathologist
and lab’ director at Morgan County Memorial
Hospital.

Dr. Palmer said that he had performed an autopsy
on all four victims to determine the causes of death.
That was the afternoon of April 28. He said the victims
had been dead several hours before autopsy at the
Neal and Summers Mortuary in Martinsville.

A large projector screen was situated at the end of
the table where Judy and his defense lawyers were
sitting, and slides were shown of the dead bodies as the
doctor explained causes of death for each one.

As 1o Steven Chasteen, 4, the slides showed a white
frothy substance at the end of his nose and around his
mouth. His eyes were shut, and his face was almost
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colorless white. His little body was fully clothed, and
the slides were so depressing, they almost made some
in the courircom ill. Terry Chasteen’s parents sat
quietly during the testimony, as they did during the
entire frial. (In the hallway one day, Mrs. Zollars
said: "I don’t always show everything I’m feeling.’”’)

Dr. Palmer said Steve died of drowning. He said
there were nine or ten inches of water and a white
foamy liquid in the child’s stomach. His lungs were
also weft.

The body of Mark Chasteen, 2, was in much the '

same condition, except he was much smaller. His
death was also atiributed to drowning by the docfor.
Misty Zollars’ death was also caused by drowning.

doctor referred to as a ‘‘pattern bruise.” He said it
was caused by pressure against the body or by being
hit. In his opinion, it was the result of someone holding
onto her arm and pressing against if.

Mrs. Chasteen’s nude body had furned blue in areas
where the ligature had cut off circulation. The doctor
said she died of sirangulation. Her body was badly
bruised. There was a bruise on her elbow and scrat-
ches on her right leg. A long scratch and bruise ap-

peared on her back and hip. These were all made

shorily before her death, the doctor said.

fluid were coming from her nose. Her mouth was
bruised, probably by the binding, the doctor sald, and
she had many finy pinpoint hemorrhages.
The prosecutor implied that a screwdriver hur{ her
face and arms and thaf a fist probably hit her cheek,
The doctor’s testimony was the last for this day.
+ 4+ +

deposition faking follows:
The doctor said Mrs. Chasteen died from asphyxia

or the lack of oxygen due fo ligature strangulafion. She
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had a tight ligature tied twice around the neck, ending
in a knot in the oral cavity, and above the ligature

there were many, many skin hemorrhages (in the
eyes) and a bluish purple discoloration of the face, and
he described hemorrhage as loss of blood. He said the
hemorrhages of the head and neck were.tiny and are
called petechial hemorrhages, that is to say they were
due to the rupture of blood vessels. He felt the tight
ligature had caused this.

Dr. Palmer said there were hemorrhages in the
lining of her eyelids, which is characteristic of

strangulation by any means.
In a drowning victim, he said, the white frothy

She had a recent bruise on her right arm, which the substance around the mouth and nose is characteristic

of a massive pulmonary edema or water in the lungs
due to the inhalation of the water in all lobes of the
lungs.

The doctor said there was an examination done on
Terry Chasteen to defermine whether she had in-
tercourse or been raped prior fo her death. She had no
injury to her sexval organs or her breasts, other than
contfusions or bruises already mention below the
breast. Swabs were taken from the oral cavity, rectal
cavity and vaginal cavity and given to Sgf. Hood.

Dr. Palmer said a similar examination was done on

5-year-old Misty, and there was no evidence of sexval

Mrs, Chasteen’s shoulders were bruised, and her
left arm also had fresh bruises. A small bruise ap-

peared on her left cheekbone and there were others

vnderneath her breasts. A half-inch bruise was on her = were red and white cloths about her wrisis and ankles

chin, and the area around it was swollen. Blood and = and a mulficolored, bluish-black cloth fied around her

. neck and info her mouth. (Part of this was the tie from

activity.
Sgt. Hood removed the ligature from around the
neck of Terry Chasteen, the doctor said, and there

her blouse.)

The doctor said that Terry had died slowly, not in-
stantaneously. He estimated it took at least two or
three minvtes. He determined fhis because of the
hemorrhages within her eyes, the large hemorrhages
and the hemorrhages in the skin of the face and head.

Some information obtained from Dr. Palmer during = He said this type of hemorrhaging takes some time

and stops when someone dies.
The only brulse with sufficient change to indicate a
significant blow would have been the one on the chin,
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said the doctor. He thought it was consistent with
someone sfriking an individua_*l_with his fist.
+ +

On Friday, January 25. women who had been at-

tacked by Steven Judy and lived 1o tell it were called
to testify. Their words were expected to be shocking,
and they proved to be even worse than that. Some of
* the most damaging evidence of the trial would be
given today.

As the jury was called in, Defense Attorney Harris
asked that a deputy sheriff be placed behind the
defendant in the courtroom today. (Jail Commander

Gene Groves moved there.) Harris was afraid for the
defendant, his assistant and himself, as one of the

people accompanying .a witness had made threats
against them, ’

A woman 27 years of age took the stand. She had
short, bobbed hair that appeared to have been
bleached blond. She was well built and plainly

dressed in-black fop and slacks. She seemed very
nervous and frightened. Her voice was noticeably
shaky as she gave her name as Pamela Barger. She
lived in Indianapolis, but she had formerly lived in =

Martinsville. She was nof married.

Miss Barger told the jury she was trying fo getina
post office early on April 19, 1977, and found it didn't

open until 7:30 a.m. She was waiting in her station
wagon on fhe post office parking lot when Judy

jumped into her vehicle, put a knife in her ribs and

said: “‘Do what | tell you or I’ll kill youl*

’He grabbed ahold of my hair and put a knife in my
ribs,”” she said. He told her he had been in prison and
had killed before and would do it again. When she tried
fo get out of the car, he pulled her hair and repeated
the same threats. He told her to climb over him, grab
his belt and put her face into his lap. He started the car
and drove away with her.

The witness said the defendant asked her name,
where she lived and other such things. She said she
kept begging him fo “’Let me go.”” As he continued
driving, he reached down and unfastened her bra. He
asked her if she thought he was going fo rape her, She
answered to'him: *’l hope not.”
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She sald Judy told her: *“I don‘t get my Kkicks out of
raping chicks.” She festified she was tremendously
scared, and the way she spoke, everyone could fell she
was still scared. She cried as she said he got hostile to
her and told her to shut her mouth. He told her he
would cut her throat if she didn’t do his bidding. He
grabbed her breast, and asked: /Do you like it?’’ She
told him “’No,’’ she said.

As the car picked up speed, she grabbed his hand
which held the knife and threw the car out of confrol
by lerking the steering wheel. They fought and the car
started spinning around. She thought he might have

.been cut by the knife and that he dropped it. Somehow,

he managed to get her hand beitween his teeth. He was
holding onto her hair and beating her head against the
door, she said, and then she fell out of the vehicle. He
yelled at her: “You’re dead!”’

Miss Barger said she flagged down a motorist and
he ook her to Five Points, where she called police. She
said the defendant drove away in her sfation wagon
and it was later found in White River. She had never
seen him before, but she was positive as to his identity
in the courtroom.

Miss Barger said that Judy smelled of alcohol that
morning, but she didn’t think he was drunk. (She was
nof allowed to tell the resulis of the court trial. It had
resulted in a hung jury, 11 for conviction and one
holdout for acquittal. The prosecufor at that time
agreed i0 a bargaining arrangement that allowed
Judy to plead guilty to a vehicle theff, and he got off
for the time already served In jail, about a year. A
charge of kidnapping was dismissed.)

The witness thought Judy was acting crazy at the
time he aftacked her, especially when he laughed his
strange laugh. He seemed to enjoy frightening and
hurting her, she said. She thought he knew, however,
that he was doing wrong.

In a statement she gave attorneys earlier, Miss
Barger sald she was employed at Mercer Machine Co.
as a quality conirol technician. She went to her junior
vear in high school, which she attended at Aar-
tinsville. Her parents were Millard Barger, Paragon;.
and L.aura Barger, Mooresville. They were divorced.
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Miss Barger said she lived in Martinsville until she
was 19. She moved to indianapolis and lived there ever
since. She was 16 when she left home. She renfed an
apartment and lived by herseif.

Relating the attack by.Steve Judy, she said that he
did not have his trousers unzipped when he forced her
to put her head in his lap, but he said to her more than

once, because she was pleading with him fo let her go,:

to '*shut your mouth or 1’m going to cut your f - - - ing
throat.” He threatened fo Kill her several times. She
said she didn’t know how fast they were going when
she threw the car out of control. /| didn’t care that |
was going to die, but he wasn’t going fo touch me.”’
Miss Barger said that Steve Judy had bitten her
hand prefty hard and she still had a litile trouble with
it. She said he hit her several fimes in the face and that
she received a fractured facial bone on her left cheek.
She suffered a cuf across the finger, bite marks on her
wrist and black and blue marks all over her face.

+ + +

The defense objected to the testimony of the next

witness. The heavyset lady didn’t appear scared. In
fact, her sense of humor was felt by the jury, who
laughed aft several of her comments. Her name was
Mary Teeters.

Mrs. Teeters said that on October 25, 1978, she was
held up by Steven Judy, and she pointed ouf the
defendant in the eourtroom. (She actually was robbed
on November 25, 1978.) She was a clerk in the Majik
Market, Indianapolis, and Judy and another guy came
in while a half dozen other peopie were in the sfore,
including a policeman. Judy bought a little cake and
Cokes and walked out. When the store cleared out,
Judy refurned. He laid a Zinger cake on the counter
and told her to put all the money In a paper bag. He
had a gun he was pointing af her and he was telling her
to hurry, she testified. He told her if she had money in
a cigar box under the counfer and didn’t give it fo him,
he was going fo blow her head off. He ordered her fo lie
down on the floor. When the prosecutior asked her if
she followed Judy’s instructions, she remarked with a
smile: ’Absolutely, I’ve been robbed before.””
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. Within 45 minutes to an hour, she said the sheriff had
stopped Judy and the others with him. Mrs. Teeters
was called fo identify him. She recognized his face, but
she had also slipped In two $2 bills in his sack so that
she was sure 1o be able to identify the money taken.

"He was in a hurry,”” Mrs. Teeters said about Judy,
“robbers always are.” She said it had been hard for
her to lie down on the floor because of her size, but she
knew not fo argue with a gun. She didn’t smell any
alcoholic beverages on him, and she thought he had
been close enough for her to notice if he had been
drinking. She felt he definitely had been aware of what
he was doing.

(Judy was out on bond for this armed robbery
charge when the murders of Terry Chasteen and her
three children were commitied. The case had never
come to frial.)

+ + +

In a statement given to atforneys earlier, AArs.
Teefers said she was 56 years old and that Maijik
Market was located at 3905 Meridian St. She had
worked there two years. She was a widow and her
husband died of a heart attack in 1962. She had three
children, her oldest girl was 34. She had a daughter 27
and a son 18.

Mrs. Teeters sald she hadn’t read all the articles
about Steven Judy because they made her nervous.
She had high blood pressure and didn’t like things like
that.

Mrs. Teeters sald she had the telephone on the floor
and called the sheriff as Judy was fleeing. She heard
an awful pounding on the window, and she thought
Judy could see her. But it was her son coming fo the
store. He asked her what she was doing on the floor.
When fold the fellow who had just left had robbed her,
he ran out and got the color and make of the car. It
drove off without the lights on, so he couldn’t see the
license plate. It was about 12:30 a.m. when the police
stopped them. Her son was robbed at a sfore out on
Rockville Road the night before the deposifion was
taken. Her daughfer managed a store on Mann Road
and her sfore had beenrobbed the last two AMonday
nights in a row.
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Mrs. Teeters said that two others were with Judy the
night he robbed her. One, she said, who was charged
was Anthony Colvin,

She said she thought the one who was a juvenile had
made a bargain with police and that he might have
been in boys’ school.

Mrs. Teeters said she “lied good’’ when she told
Judy that she had put all the money she had info the
sack. ’’| had more money in my pocket than he gof out
of the register,’”” she said, and she added that he never
said a thing about the safe. As fo the cigar box com-
ment made by Judy, Mrs. Teeters said she hadn’t seen
a cigar box for 25 years. 'Cigars are not delivered in
cigar boxes anymore.”’

She didn’t know Steven Judy, but found out affer the
robbery that he had atfended Public School 35 once,

the same one where her son went. One of the feachers,
a Mr. Cunningham, had discussed with her a fime that

Steve supposedly tried to cut a girl’s breast, and Mr.
Cunningham and Mr. TeX, then principal, had iried fo
geft help for him.

Describing the gun Judy held on her, Mrs. Teeters
said: /It looked this big and the hole looked that big
around (She demonstrated), but it was just a little gun
and it was lying right on the counter.’””

+ + +

Another of Judy's victims fook the stand next. She
was an attractive young girl with sandy, shoulder-
length hair. She gave her name as Susan McFadgen,
Naperville, LI, She said she was a bank employee.

Miss McFadgen said that on July 23, 1975, while she
was waiting in her car on a downfown parking lof in
Naperville for her boyfriend fo get off work at about
10:20 p.m., she saw Steven Judy standing by a truck.

Susan testified that he walked up to her and asked
about the fime. She gave it fo him and turned her head
away. He walked up closer and asked her where the
good bars were. She said she told him she was 17 and
didn’t know as she didn’t drink. He appeared to fake a
quick look around before jerking open her car door and
ordering her o move over. He said he would stab her if
she didn‘t.
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Somehow, fthough she didn’t know how, she
managed to gef out of the car. The next thing she
rememered was him bent down over her with his
hands around her throat as she lay on the pavement.
1He just kept hitting me with his fist,”” she said. “He
hif me at least 50 times,’”’ she added. She said she was
screaming and yelled all the louder when she saw a
vehicle with a red light approaching.

A man jumped from the vehicle and was running
across fhe parking lot foward her. Judy saw him
coming, buf he took time to hit Susan one more time,
she sald, before he ran away. Police didn’t catch him
there, but did a short time later in that cily, and he
was arrested and charged with assaulting her.

The witness sald that she didn’t smell any alcoholic
peverages. She described his attack as violent, buf she
didn’t feel it was sex related. She had bruises, fwo
black eyes, a fractured nose and a cut on her head, she
testified.

-Under cross-examination, she said Judy served 37
months for the assaulf. (This included the time he
served as a parole violator.) Defense Attorney Harris
asked: “Do you think he would have Kkilled you if
someone hadn’t sftopped him?’" Susan answered:
1nyes, | do.”” She added: ‘“He was acting crazy!’’

At a break for lunch, relatives of the Carrs were
there fo visit Judy. None of Judy’s natural relatives
attended fhe trial or visited with him during it. His
brother Danny had come to see him right afier he was
arrested af the |ail. He leff the state before the trial
started, however.

+ 4+ 4+

In Susan’s statfement to lawyers earlier, she said she
was now 21 years old and had lived in Naperville all
her life. She said she had been on the newspaper
company’s parking lot for about 10 minutes when Judy
came up fo her. Her boyfriend was fo get off work af
the newspaper office within a few minufes. She said
she told Judy she was waiting for her boyfriend
because he had asked if she was waiting for anybody.
She said she thought he had knocked her unconscious
at one point, and she remembered yelling, "“Oh, my
God, help me.” She didn’t recall him saying anything
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at all while he was beating her. He never threatened 1o
rape her and didn’t attempt to rip off her clothes. He
never felt her breasts or tried to make sexual ad-
vances. She said she knew if no one came to help her,

he would knock her out and drive away with her and -

kill her. She said she kept thinking: | was never going
to make it. It was the end of my life right there. Susan
said he was really beating her. She said he kept
repeatedly hitting her in the face. /| remember a few
times trying to stop him from hitting me in the face,
and he would pull my hands away. It was just like he
was crazy, going nuts—Ilike he wasn’t in his right
mind.””
+ + +

The courtroom was filled as Carol Emig fook the
stand Friday afternoon. The most brutal attack of all
for any of the living victims was waged on her.

Mrs. Emig was tall and slender, with shoulder-
length dark hair. She moved very carefully as she
entered the room to take her oath to tell the truth. She
spoke very slowly and softly, as if she had to think out
every word in advance, At times, it appeared fo be an
effort for her to talk.

Mrs. Emig gave her name and listed her occupation
as being a medical technologist at Evansville. Afier
she identified Judy as her atfacker, Defense Counsel

Harris rose to ask the court’'s permission for the

defendant fo leave the room during her testimony. He
said that Judy didn’t feel he could stand to hear her
testimony. (The truth was that the “defendant, his

attorney and the attforney’s assistant, Judy McKinsey,

were afraid of her husband, who came to courf with
her.)

The state offered no objection, and the judge asked
Judy if he wished to waive his rights of hearing this
testimony against him. Judy said that he did. The
defendant did not look at the witness while in the same

room. The story she told happened when Steven Judy

was 13 years of age on April 17, 1970.

Mrs. Emig said that when she lived in Indianapolis,
she was employed ai General Hospital and worked
days. On April 17, she got off about 3:30 and it took her
roughly 10 minufes to get home.
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No sooner had she goften there than a knock
sounded at her door. When she opened it, Judy was
standing there. He sald he was selling Boy Scout
tickets. He told her he had to sell them to her husband
and asked if he was home. When she told him her
husband was not there, Judy entered the living room,
pulled out a pocket knife and told her he was going fo

. rape her. He ordered her fo go to the bedroom. When
_ they got to the bedreom, he told her fo undress and fo

get info bed. Then he raped her. Afterwards, she asked
him fto leave. Then, she told the court, he started
stabbing her, first on the chest and arms and then all
over. She was screaming and begging for him to sfop,
she said, but he wouldn’t quit until his knife blade
broke.

Judy left the room, and she was afraid he would
return. She tried to lock the door, which she couldn't
do, and she scoofed a chest in front of it fo keep him
from gefting back fo her. He pushed the door open and
was sfanding there with a kitchen knife. Mrs. Emig
said she got out a hatchet which she and her husband
used for camping and held it up like she would hif him.
He grabbed it away from her and struck her. Four
times he brought the sharp end down against her head.
As she was frying to protect herself with her hands,
once his whack cut off her liftle finger of her leff hand.
He had knocked her to the floor and she was almost
unconscious. The blood was flowing. Somehow she
realized he had run to the bathroeom fo care for one of
his own cuts before running away.

When she liffed her hand to touch her head in the
courtroom, a juror almost fainted when noticing the
finger missing. Officers iried fo cover this up by
saying the juror had become fo0o warm, and a recess
was called

Mrs. Emlg later testified that since the attack, she
had to undergo brain surgery, abdominal surgery and
even open heart surgery, as one wound was in the
heart. She femporarily lost her speech and forgot how
to talk. Her right hand became paralyzed.

While she thought S'teven Judy knew what he was
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doing, she also believed he was acting as if he were
insane. -
+ + +

In a statement given to attorneys earlier, Mrs. Emig

said that Judy looked older than 13 at the time. She

blocking the doorway and she feared he would use the
knife on her.

While he had made her undress, he did not remove

his clothes. He did not force her info any other kinds of
sex acts, but after the stabbing, she was in critical
condition near death. She was in the hospital two
weeks. She felt that the defendant was trying fo kill
her. (She had 40 wounds over various parts of her body
after his attack.)

Mrs. Emig said the brain surgery was o relieve the

pressure that the wounds had caused, and the hatchef

blows fractured her skull. She said she had fully

recovered from her injuries.

Mrs. Emig had never been called to fesfify in any i

kind of court proceedings against Judy until this trial.
+ + +

Following Mrs. Emig’s testimony, Prosecutor Gray

rested the state’s case. He had given the jury

something fo remember, something they would ac-
tually never forget, not even after the irial was over.

It was apparent the testimony of these womenhada

great impact on the jury. Though it took a tremendous

amount of guts and courage fo testify and relate their

horrible fruths, these viciims realized that perhaps

they could help some other innocent female escape the

hurt they had suffered by assisting the state to get a
conviction against the defendant.

When the jury was removed, the defense atiorney

called for a directed verdict and asked the judge fo
dismiss the case. He said the state had failed fo prove

that Steven Judy had murdered anyone. He said that

the state showed that Judy had Terry Chasteen and
her children In the truck, that the truck had been seen
at the White Lick Creek bridge and that a man fiiting
Judy’s general description was seen at the bridge. The
state also proved that threads found in the truck and
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on Judy’s sweatshiri maiched the material in Terry
Chasteen’s Marsh store smock, found at the murder
scene, and that Judy had the opportunity to commit
the murders, but Harris said this was insufficient. He
sald there was no evidence of rape, no evidence that

said she didn’t physically resist because he was @ the three children had been killed by anyone and there

. were no eyeball witnesses. He, In fact, said that
. evidence indicated the children had drowned. Harris

asked the {udge to take the decision away from the
jury and make it in favor of the defendant.

The prosecutor argued that he had shown the victim
and the defendant at a vehicle on Intestate 465, in the
truck and the defendant carrying the children at the
murder scene. He sald Judy was also connected by soil
samples, threads, blood and semen tests to the crime.
#]1n the children’s cases,”’ said Prosecutor Gray, ‘‘the
instrument of death was the creek, and | cannot bring
a creek into the courtroom.”

Gray asked the judge fo deny the motion.

After Judge Boles read laws perfaining to the
arguments, he denied the defense motion and said the
trial would resume on Monday. The first witness for
the defense on Aonday, January 28, was Jannie
Barnes, one of Judy’s girlfriends who had testified
earlier. Nearly 100 people lined up in the corridor
expecting the defendant himself to take the stand this
morning.

Jannie said she was a housekeeper by trade. An
order limiting her festimony about Judy’s previous
arrests and convictions was lifted at this time at the
request of Attorney Harris.

Judge Boles had a reporf that someone had cussed
at Judy in the hallway. He warned from his bench he
woulid not folerafte such action. He said anyone making
threats at the defendant or speaking obscenities at
him wovuld not only be excluded from the frial but
would be thrown in jail.

Mrs. Barnes, who lived in Indianapolis, said she was
the mother of a 7-year-old daughier. She said the girl
lived with her father. Jannie said she lived with a
girifriend and the girlfriend’s husband. She said she
met Judy about fwo years before through a relative of
his foster parents. ““He had just got out of prison or
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somewhere,” she said. Judy had lived with her and
her boyfriend, Tony Colvin, prior to his arrest for
armed robbery. Her boyfriend was also charged with
that armed robbery. Tony and Judy met while at
Central State Hospital, she said.

After Steve got out of jail on the armed robbery
charge, he came to live with her at the home of Mrs.
Farris. That was on Monday, April 23, 1979. They all

went out drinking that night and every other night in

the week except once. She and Judy smoked
in sexval

marijuana, drank beer and engaged
relations three or four times a night.

When asked if Steve had ever hurt her or scared her, |
Jannie said they were joking around in the bathroom

one evening, and she became scared when he turned
out the light, held her against the fub and put his hand
around her throat,.

Jannie testified that Steve was involved in a number
of burglaries for which he’d never been charged. She
said he stole felevisions, radios, stereos, CB radios |
and anything else he could turn into quick cash. Some
he sold, some he gave away and sometimes he split the

money with Tony.

The defendant owned a .38-caliber handgun, she
said. One fime he fired it from the window of a car in

which she and others were riding in Indianapolis. He
frightened them all by pointing the gun at them.

Me and Judy were friends,’” Jannie fesfified. Sh
said they started living tfogether to anger a previou
girlfriend of his and boyfriend of hers. ©

Nexf to be cailed was Judy Farris. She was a stout
looking, heavyset woman, rather fall and dar
headed. She said she lived with her three children and
with Patty Whitesell and that she operated a cleaning
business. She met the defendant in late 1978. He wa
dating Patty at thatf time. She said: ‘’I’ve seen a lot o
marijuana smoking and drinking out of Judy.” H
never mistreated her children though, and he neve
acted violently around her, she said. She said she saw
him try to scare a friend by pointing a gun af him once

Mrs. Farris described Judy as qguiet and withdrawn
on April 27. She said Judy fold her he had drunk abou
a case of beer before meefing her and Jannie tha
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pight. He had also smoked some marijuana before
meefing them,
+ 4+ +
In earlier statements given 1o lawyers, Mrs. Farris
said she was 31 years old and had been married twice.
when asked if she had ever been arresfed. for
anything, she said that she had “for running a

_ massage parlor in 1969.” She was charged and went fo
_ court. She was found guilty and got a suspended
senfence. She said she wasn’t guilty, however, as her
ex-husband got the job for her and she didn’t know
what it was until two days later ‘“when we were
busted.”” When asked if it was a whore house, Mrs.
Farris answered ‘'yes.’’ The attorney fold her “‘that is
really bad luck,” and she responded: ‘““You telling
me ”

MrS. Farns said she was in jail once for ’‘the
peverage act.” She was 20 at the time and was
arir;ested for being in a favern. She spem the night in
a
Mrs. Farris said she had gone to her sophomore
ear in school. She sald Patty had been working for
er but that she had to let her go because she was
regnant. She said Jannie was supposed to start
working for her again,

Mrs. Farris said she had known Patty since she was
1. She had found the girl sleeping on her doorstep at
hat age. ‘’She didn’t have nowhere to go, and she had
een around the neighborhood, and | guess she had
;s’r fell asleep. i really don’t know what she was doing

ere.’’

Mrs. Farris said people came to live with her
ecause she was big hearted. She couldn’t furn them
way. She also said she knew another one of Judy’s
irlfriends, Inez Peel. The last fime she had talked to
er was after the sheriff came to question her (Mrs.
arris) about the body of an Indiana Bell employee
nd disco dance teacher, Linda Unverzagt. The sheriff
sked if Mrs. Farris knew the dead girl. She said that
he did; she had grown up with her. It had been about

year since she had seen her and falked fo her. She
ald a detectlve told her .that Inez had Introduced
udy to the disco dancer, but Inez had sald she
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didn’t know her. Mrs. Earris said she had seen Jud
party a lot at different times but never saw him ge
violent or mean. He acted ‘‘really great around theg
kids — he loves kids, and | never seen him misireat
child,’”” she said. She said that all kids loved him too.

Mrs. Farris said it took about 15 beers to make her
drunk. She said she enjoyed smoking pof.

On the night of April 27, Judy was acting strange and
moody, Mrs. Farris said. She figured it was because

wanted to be with her. He didn’t act like he wanted t¢
talk to anyone else. Mrs. Farris figured that is whe
he wenf—to see Patty—when he left her and Jannie at
3 a.m. on April 28.

+ + +

The next witness was Sylvia Inez Peel, one of Judy
girlfriends who was being recalled by the defense. S
said she was 27 years old, was married buf had be
separated for two years. She lived in Indianapolis a
had three chidren. She met Steve Judy in about Se
tember 1978, after he had been released from priso
She lived with him for about two months, and
worked at a machine shop for three days. Then
watched her children while she worked evenings
Marsh Supermarketf. She said he freated her fin
never hit nor beat her and he treated her children we
~“They loved him,”” she told the courf. She describ

Judy as good with kids and said he played with them.

The defense lawyer asked her: /Do you think h
actions indicated that he was capable of Kkilling fo
people?’’

Mrs. Peel answered: “No, | do not.”

Under cross-examination, she said that Judy denle
assaulting the young woman In lllinois and said s
really did not know much about his past.

Judy’s foster family ftestified for the defen
Monday afternoon.

Ten-year-old Randy Carr, Judy’'s foster brothe
said that the defendant had never done anything mean
to him. He commented: /| like him. He’s been like
brother fo me.”

Bobby, Randy’s 12-year-old brother, said he ha
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never seen the defendant mistreat anyone — *’I think
he’'s nice; | love him.”

Mary Carr, 30, Judy’s foster mother, who came to
the courtroom on crufches due o a broken leg, said
she had been married 13 years and had four chiidren.
she met Steve at Central State Hospital in_ 1970, Steve
and Tony Colvin spent weekends at her home.

Mrs. Carr said she didn’t know why Judy was a
patient at Central State. A hospital official fold her

*  that Steve aftacked a woman, tried to rape her and hit

her with a hatchet. The official said Steve’s hostilities
were directfed at his mother, and that he later had a
nervous breakdown. She didn’t know he actually had
raped the woman.

The witness broke into tears: “We didn’t know she
was hurt so bad.” (She was referring to Carol Emig.)

Mrs. Carr said Steve visited the Carr home often as
he was allowed off the hospital grounds as long as he
returned by 8 p.m. She said he acted glad to be around
them and she described him as being very intelligent.
He didn’t do anything to make them feel he was crazy.

Steve starfed living with the Carrs in January 1972,
puring his first year with them, Steve gave them the
most problems by refusing to get home at the proper
time. They weren’t comfortable leaving him around a
baby sitter, for fear he would proposition her. At 14, he
was found drunk at a girl's home. He argued with Mrs.
Carr often and challenged her authority. He was often
grounded.

Mrs. Carr admitted Steve was a terrible liar. He lied
about sneaking girls info the house and about
drinking.

Steve was ireated like one of the kids, and ““he was
really good to the kids,” she said. He had helped fo
change diapers for two of them.

Mrs. Carr talked about the time when Judy ran off
with their new car and wrecked it in illinois affer she
had caught him making an obscene phone call and
scolded him. He ended up in Marion County Jail over
that. Later they agreed to take him back. He moved
out when he became 18.

After he was released from prison in March 1977, he
came back to live with the Carrs. After serving a year
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in jall for auto theft, he lived with the Carrs and with
girlfriends. From November 1978 to April 1979, he was
in Marion County Jail on an armed robbery charge.
The Carrs put up the money for his release, the wit-
ness said.

Mrs. Carr talked about Steve’s mother bringing him
to the bar she and her husband had bought right after
he was released from prison in Hlinois in March 1977.
The witness said Steve’s mother Myrtle was angry
over Steve’s visiting with her and her husband. Myrile |

accused Mrs. Carr of having an affair with her son and
she called Mrs. Carr names. Mrs. Carr denied that she
and Steve ever had an affair. The witness said his
mother left after police threatened her.

Mrs. Carr told about her visit fo Steve at the Morgan
County Jail after he was arresfed. ’Steve started
crying—we both were. He said: ‘I think | did if but |
know | didn’t Kill any kids. You know | wouldn’t hurt
any kids—I love kids’.” He told the same thing to
Detective Love, Mrs. Carr said.

in 10 years of knowing Steve, Mrs. Carr said:
don’t think Steve—in his right mind—would hurt
anybody, especially children.” She felt he should have .
been helped and not released the first time he attacked
awoman at age 13. “

“They (the Chasteens) didn’t deserve to die, buf
that doesn’t make if right for him to be killed,”” she
sobbed.

When asked if the defendant had good qualities, she
sald: "We’re probably the only ones inthe room—we
know that he’s good and we love him.” She added:
’He just couldn’t be 'right’.”’

It was the first fime Steven Judy had shown any
particular emotion during the frial. As Mrs. Carr
sobbed, he wiped tears away from his eyes.

Under cross-examination, she said she gained
custody of Judy in 1971. She did not receive welfare
payments for keeping him.

Mrs. -Carr said that Steve had lied 1o her about
beating the young girl in lllinois and said he didn’t
attack the woman at the post office in Indianapolis.
She believed him then, but not at the fime of the irial.
She described him as being like two different types of
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people. She thought he should have been helped as a
child.

Sheriff Richard Allen was recalled to the stand.
Again he stated that Judy had been confined in a éxé
cell since April and had caused no problems. He
described Judy as ‘‘a normal prisoner.’’ Allen was the
last withess for the day.

Today was the day that the jury would listen to
every single word. The courtroom would be ex-
ceedingly quiet, for it was the day Steven Timothy

¢ Judy would take the stand in his own defense.

The first witness called on Tuesday, January 29, was
Bob Carr, the defendant’s 34-year-old foster father.

Carr said he met Steve at his own mother’s house in
1970. ‘’He could be as good as he wanted to be,’” said
the witness. “Me and Steve were Kinda close—we got
along good,”’ Carr said. There was not a father-son
relationship because of the closeness of their ages, but
the witness said: “He (Steve) knew who was boss.””
Carr said he didn’t spank Steve, as he was too big for
that.

The defendant was called to the stand by Defense
Attorney Harris at 10:20 a.m. Judy started out by
saying he'd been a liar all his life, most of which was
spent in indianapolis, where he was born May 24, 1956.

He recollected his childhood. His mom and dad
fought, separated and drank ofien. He referred fo
them as alcoholics. He watched his mother try fo shoot
his father, and his father -offen beat his mother. He
said his dad was arrested 72 times for assault, some of
them against his mother, and he was also arrested for
rape. He was an‘escapee from prison, where he was
sent for frying to swindle an insurance company, the
defendant said.

Judy talked about his parents’ sformy marriage, his
mother’s sexual relations with other men and his
father’s fights. He talked about the booze kept in the
house and of the books with dirty pictures about the
house.

Judy said he was breaking into cars at 10 years old
and said he ran away many times, sleeping at the
home of friends or in the garage. He sampled whiskey
at that age and got drunk at home when he was 11. He
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burglarized a neighbor’s house,
became a peeping tom at about age 12.

Judy explained his attacks on young girls when he
"was 12. He had jumped into a car with one, kissed her
and run his hand up her leg. He also stole her wallet.
Another he saw walking, threw her down on fhe
ground and felt of her breast. He ran by a woman one
morning and puiled up her dress as he passed her.
These incidents led f0 him being placed in the In-
dianapolis Juvenile Cenfer and later the Methodis
Children’s Home. ‘

At the Methodist Home, Judy attended Lebanon
Junior High School. He said he received no counseling
or therapy. He first started smoking marijuana while
at the home. He drank booze and made obscene phone
calls to house mothers and administrators and ran
away after being busted in the girls’ section. He and
some of the others decided to run away fogether. They
first stole from stores and cars and stayed in fhe
streefs of Fort Wayne. Later they went on fo Rich-
mond or Anderson fo the home of a friend of one of
them and later to a farmhouse. They all ended up
calling their folks to come affter them. When Steve’s
mom and dad arrived, she slapped him around and
call him names, he said.

The court tried to place Sfeve in oui-of-state homes,
as it had been recommended by investigators and
doctors that he never return fo his parents. But no one
would accept Steve. He moved back with his mother in
February 1970. On April 17 of the same year, he at:
:‘acked Carol Emig, raped her, knifed and hatcheted

er.

Judy told about what he had done to Mrs. Emig. He
said after he raped her, he just stabbed her. When
asked why, he answered: ‘1 don't know.’ He talked
abouf telling police someone else had attacked her and
about beginning to believe his own story.

After his abuse of Mrs. Emig, he went o the juvenile
center again and was there for about six months. He
said he received no therapy and no fests. After that,
the court had him placed In Central Stafe Hospital,
where he was diagnosed as a sexval psychopath.
Doctors didn’t think he could be helped and the
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shoplifted and

possibility of insﬂtutlonall/zl‘ng Judy at Wesifield was
given thought. He stayed at the hospital from October
20, 1970, until Janvary 12, 1972, when he was released
to the Carrs. Formal release and discharge came in
January 1973, ‘

- While he was in the hospital, he burglarized homes,
broke into cars and committed five or six robberies,
he said.

After a break for lunch, Judy was recalled to the
stand. He said he atfended ninth and tenth grades at
washington High School while he resided at Central
State. There were some group therapy sessions there.

The defendant talked about being put in a padded
cell for getiing info an argument with a hospital
teacher and about other punishments for breaking the
rules. He said he had sexual relations with just about
all the girls in the ward and on weekend leaves, he
engaged in sex with girlfriends.

Judy said he was kicked out of Washingion High and
later out of Manual High. He refurned to Washington,
only to be asked to leave again after cutting off a girl’s
halter fop. ,

The defendant said he had been under suspicion for
some of the approximate 200 burglaries he'd com-
mitted, but was never charged. Twenfty robberies
resulted in one arrest, and he had no idea how many
cars he had broken info or stolen. He admitted fo
twelve or fifteen rapes, but he didn’t know his victims.

Judy said since 1975, he had been out of jail three or
four months. In eleven years, his freedom covered
fhree years and eight months. He also said he was the
tather of a 2-year-old boy, but did not name the
voungster or the mother.

The defendant said he had no reason for beating up
Susan McFadgen in lllinois. He didn’'t know her.
Neither did he know Pam Barger when he jumped in
her car on an Indianapolis post office parking lof.

Security tightened as even more people lined up to
hear the defendant. The icy road conditions were not
enough to keep spectators away and as iwo or three
left the room, others scurried for their seats.

The crowd was of mixed ages and sexes, and during
breaks, spectators could catch a glimpse of the
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defendant laughing and talking with his attorneys or
chomping away on his gum.

Steve was unhappy that the state was making 'rhe
Carrs testify against him. He told the court the Carrs
were his only really friends ‘and it's kinda hard too
when you want to use them against me.,”’

Judy said he had never pleaded insanity before. His
first contact with a psychiatrist or psychologist was at
a child guidance clinic twelve years before. He had
been examined by about twenty since then.

Judy said that he didn’t feel raping was wrong. He
said a girl usually pufs herself in that position, and
you can’t rape a girl if she’s not willing.””

Judy described himself as ‘/street smart’”’ and
defined that as being able to survive on the streets and
break the law in many ways without getiing caught.

When asked if he gotf the same type of emotional
high from robberies as rapes, as he had said robberies
excited him, the defendant stated that rape was of
greater magnitude.

{Because the defendant had been disturbed the day
before by a look he got from a relative of Terry
Chasteen, Judge Boles warned the gallery that any
atfempt fo communicate with the parties in the cause
could bring punishment.)

Judy described some of his rapes as violent, but he
said he didn’t plan them and didn’t know the women.
Sometimes he beat them up, but he said he dldn"f know
why.

“Did it give you satisfaction to beat them up?”’
asked Judy’s lawyer.

*Jt must have—1 kept doing it,”’ Judy answered.

Do you know it is wrong to rape a woman?’’ Harris
asked.

“Sure it is,’”” said Judy.

Do you know it is wrong to kill a woman?’’ the
defense atforney questioned.

’Really wrong,’’ said Judy.

The defendant spoke of the number of women with
whom he had lived and had sexval relations, listing
about fifteen in four months. He lived with seven of
them, two at the Carr home.
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The defendant went bagk over the events of the week
of April 23. He made it ‘clear he had been drinking
heavy and having sex every night, taking speed,
smoking pot and losing sleep. '

On Friday, April 27, he worked for his foster father.
About noontime, he took a blue booster. He took a
yellow jacket to give him energy about 5 p.m. After he
got off work, he picked up an eight pack of Millers (he
liked the small bottles). He drank four on the way to
the Carr home. When he got there, he had four or five
more. The pill had given him energy and he began
cleaning up around the house. He left there about 10
p.m., went fo Jannie Barnes’ home and found that she
and Mrs Farris had already left.

Paula Morgan was there, and he and Paula smoked
marijuana and he had a few more beers, about five.
He drove to a tavern to meet Jannie and Mrs. Farris
and had two or three more beers. They returned to the
women’s home, where he left the fruck and joined
them in Mrs. Farris’ car. They went out drinking some
more, returned to the women’s home af about 3 a.m.
He went out to check the fool boxes on the fruck and
decided fo drive around. He iraveled around the east
side of Indianapolis three or four hours.
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Chapter V—Judy's Confession

steven T. Judy was getting ready to relate the mor-
ning of the murders of Terry Lee Chasteen and her
three children. His voice was rather quiet, and this
time he did not face the jury. He did not even choose to
look up, instead his eyes turned toward the floor, and
his words showed no emotions. All other eyes and ears
were on him, and there was a feeling of tenseness and
silent horror.

Following are the exact words of Defense Attorney
Steve Harris as he questioned the defendant and the
answers by Steven T. Judy:

‘Question: ““Did you see Terry Chasteen on Saturday
morning, April 28, of ‘792"

Answer: “Yes, yes.”

Question: “Where did you first see her?"’

Answer: “465 and 70.”"

Question: And would you describe to the jury what,
what you saw and what you did?"’ )

Answer: ‘| saw, well, she was coming around uh,
465. 1 pulled up beside her and uh, motioned fo the
back of her car and uh, she pulled off on the berm of
theroad.” ’

Question: *’You were driving down 465?"'

Answer: ““Yes.”

Question: /She’s driving down 4657

Answer: “Yes.”

Question: “What kind of car was she dn, if you
recall?” )

Answer: /A red uh, '78 Ford Granada.”

Question: ““1s if the one that you’ve seen the pictures
of here in court?”’

Answer: ““Yes."”

Question: ’What did you do?”’

Answer: ‘'Well, she got out of the car, well, | pulled
in behind her and uh, she got out of the car and uh, |
was talking fo her. | told her...””

Question: “‘Wait, wait. Lef’s go back. What — was
she moving when you saw her?’’

Answer: “Yes."”

Question: " Driving down the highway?'’
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Answer: "Yes."” ,

Question: “Now what did you do?’’

Answer: | pulled up beside her and uh, motioned fo
the back of her car.” :

Question: ’Motioned in what way?’’

Answer: ‘/Just pointed to the back of her car.”

Question: ‘’And did you say anything?‘’

Answer: “No, we — | was in my car and she was in.
hers.’’

Question: ’And what happened?’’

Answer: ‘““Well, when she pulled off the road, |
pulled in behind her.” )

Question: ““And what sort of-feelings did you have in
your mind at that time?’’ '

Answer: | don’t...”

Question: “What were you thinking about?”’

Answer: “’Nothing really. You know, | was —
nothing. | don’t — | don’t know what | was thinking.”’

Question: “What happened then?’’

Answer: ““Well, she got out of her ¢ar and | got ouf of
mine and uh, | told her it looked like her tire was ready
{o fall off and uh, we got, we was talking about it and
uh, she, | told her | could try to tighten it up if she
wanted me to and uh, she got in her trunk and gof a lug
wrench out and uh, you know, | — | told her 1'd follow
her off uh, to the next exit or something and uh, she got
back in her car and uh, a few seconds later she got
back out and uh, said she couldn’t get her emergency
brake off.” ’

Question: "When did you first see the children were
in her car?’’

Answer: “When | walked around the side of the car
and uh, lifted up the hood.”

Question: “Were the children in the car?’’

Answer: “Yes."”

Question: ’And she was driving the car?’”’

Answer: “Yes.” _

Question: “Was anyone else in the car?’’

Answer: "No.”’

Harris: ““Go ahead.”

Answer: "Well, when uh, she, she uh, undid the hood
and | raised it up and uh, that’s when | pulled the coil
wire off of if.”
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Question: ’What happened after that?’’

Answer: “Then | closed the hood and uh, walked
back to my truck and uh, she tried to start her car aqd
it wouldn’t start and uh, she got out of the car again
and told me her car wouldn’t start and uh, | told her
’d give her aride.” .

Question: “Then what happened_?

Answer: “Well, uh, she got the kids out and got them
into my truck and uh, then she slid in my truck and uh,
we drove off.”’ did -

Question: “"Where did you go .

Answer: “Went off, uh, 465, got off the 67"exn and
uh, straight down 67 to uh, White Lick Creek. .

Question: ‘“What did you do when you got 'rherg?

Answer: /1 had uh, she got out of the truck with me
and uh, | ook her down fo the creek.” :

Ques'ﬂon: \Who went first down fo the creek? You
or her or you or her or the kids?" )

Answety . “\We all went down together. The Kids went

in front of us.”’ )
Question: “Did you have any of the kids under your
arms?”’

Answer: ‘““No."” o .,

Question: *Atf any poinf in time?

“Answer: ‘/No."” .

Question: ’Then what happened? .,

Answer: "That's when | raped her: .

Question: “Where were fthe children when that
happened?”’

Apr‘:swer: #18he had sent them on down that path.”

Question: ‘’Down what path?’’ -

Answer: ““Uh, it goes along the creek back there.

Question: “They were further downstream from

where you were?’’

Answer: “Yes."” .

Question: *You made her take off her clothes?

Answer: “’Yes." .

Question: “Then, what happened ’rhgn?

Answer: “Well, | had intercourse with her. Uh,.l -
don’t know. We, we got through uh, | sfan‘ed to tie her
up uh,...” o

vestion: ”"What'd you tie her up with? ]
2nswer: “Pparts of that red cloth. And uh, | fied her
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hands and her feet together and uh, there’s a big long
piece of cloth then uh, | took that and made a knot in
the middle of it and was going to, going to put in in her
mouth as agag.” . ' .

Question: “What happened then?”’

Answer: ‘“Uh, that's when she started hollering
about, you know, don’t leave me here, she, she’d never
get out. You know, she couldn’t, she couldn’t ever get
undone and uh, about that fime the kids started
walking back up and they started hoilering and
screaming.’”

Question: '“And what happened then?”’

Answer: “| was, | had that gag in her mouth and uh,
| tied it behind her head and with the ends of it that
were down, that were hanging down, | wrapped it
around her throat and strangled her.”

Question: ''And then what happened?”’

Answer: '"Uh, uh, all that time these kids were right
there uh, | grabbed her. 1, | don’t know. | just picked
her up and threw her down that hill into the creek.
Grabbed Misty and threw her down in the-creek. |
grabbed them two boys, threw them in the creek.”

Question: "Why did you do that?”’

Answer: | don't know.,"”’ '

Question: ’Did the throwing the kids in the creek
happen immediately after you tied the thing around
Terry’s neck?’’

Answer: ''Yes."

Question: "“Would you describe what was going on
and what was happening when the kids came back up
the creek to where you were?’’

Answer: “Well, when they come back, |, you know,
she was laying there tied up and | was frying to put
that gag in her mouth and she was hollering and
screaming. They come up and started hollering and
screaming. They were all right there under my feet.”

Question: ’Did you feel like you had control over
what you were doing at that point in time?"’

Answer: /| didn't even realize | threw them in the
wafer.”

Question: “When did you realize what had hap-
pened?’’

Answer: “Oh, | don’t know. | looked back and seen
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that one little boy standing up in the water.”
Question: “After you had thrown him in?’’
Answer: (Pause) ‘“Yeah.”
Question: ’What was going through your head at
that time? The time it happened?’’
Answer: /| don't know.’’
Question: ‘’Did you have any sensa'ﬂons that you
can describe to the jury about the way you felt?”’
Answer: “Just nervous and hyped up. (Pause) If,
you know, it seemed like everything, | don’t know, the
sound, it sounded like you was in some kind of a barrel
in what you could hear and what you could see.’
Question: ‘“What sounded like you were in a
barrel?’
Answer: “Just, |us’r the sound. Uh, the only thmg 1,1
can really remember is, is hearing that river.’
Question: “’Did you intend to Kill the Kids?"’
Answer: “No.”
Question: “/Did you intend to kill Terry Chasteen?”’
Answer 'No, | didn't.”
Question: “Would you describe what sort of feeling
you have when you rape someone?’’
Answer: /| don’t know. Uh, nervous feeling uh, | get
excited. Uh, uh, | just start speeding.”
Question: /Pardon?"’
Answer: “| just start speeding. | get, get a high
feeling.” .
Question: ‘/Does it affect your speech?”’
Answer: “Yes. | get to stuttering. | get fo talking
real fast, uh, | get real nervous.”
Question: ‘/Could you describe it as somethmg
that’s very exciting fo you?”’

Answer: “Yeah.”
Question: “Are you able to confrol what you're

doing once you get started in this type of behavior?"’
Answer: ““Once that gets started, there, there could
be an army standing around and | don’t think 1'd
stop.”
Question: ““Have you felt the same way with the
other girls you raped?’’ .

Answer: ““Yes.”
As Harris continued fo question the defendant, Judy

said he didn’t have any moral feelings that rape was
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wrong while he was doing it. He said he had no feelings
of guilt for rapes, but did have guilty feelings over the
‘murders of the kids. He said he didn’t have a con-
science about the criminal acts he had committed, and
he never considered possible punishments,

Judy said when he returned to Indianapolis after the
murders, he stopped for an orange pop at a sfation and
threw away the coil wire In the trash. Though he ad-
mitted he didn’t like being in jail, he said he made no
effort to keep from being caught. He did not tell his
foster parents about the murders when he returned to
the Carr home about 8 o’clock that morning.

That same night, he went out drinking and had sex
again with Patty Whitesell. When he came back to the
Carr home on Sunday and saw police, his first thought
was: ‘“Those punks are going to charge me with
another robbery.”” He was arrested that day and
charged with the four murders.

His atforney asked him:
dangerous person?’’

Judy answered : ““Yes.”

When Harris asked: /Do you think you're insane?’’
Judy replied: I don’t know.” '

After a recess, the state began its cross-examination
of the defendant.

Judy said that it was getfing light when he saw
Terry Chasteen and motioned her off the road. He
claimed he didn’t know her and said there was really
nothing wrong with her car, though he told her she had
a problem.

The defendant said Mrs. Chasteen released the hood
of her car so he could check the reason her emergency
brake wasn’t working, and he removed the coil wire
instead. Then he offered her a ride when her car
wouldn’t start.

Judy said Terry sat next to him. He didn't
remember why he drove down 67 and said he and
Terry did not have a fight in the truck. He testified
that when he pulled off at the creek, he said to her:
You know what's going to happen now.” He said she
replied that she did.

“Do you feel you're a
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He didn’t remember if he forced her fo take off her
clothes. He admitied slapping her around. He
shredded up her smock after he raped her once or
twice, and he didn’t remember if he had performe%
sodomy on her. Neither did he remember why he tie

er up. :

" Juc?y said they had intercourse on the brown coe:t
and that the kids were far enough away hg couldn.t
hear them. He said when she started screaming ““untie
me,’’ he told her the kids would let her loose.

Prosecutor Gray asked Judy how Ter_ry Chastee'n
reacted fo being strangled, and Judy rep!ned: i don.t
know.’”” He said the children were yelling for their
mommie, and after he had fied up Ter.ry, strangled
her and tossed her down the bank, he said he grabbed
Misty and tossed her as far as he could. Then he 'ros§ed
in the boys. He said he didn’t know what he was.domg
at the time. Later, he recalled that he had fried to

he tracks. .
co¥ggugetfendanf said he didn’t remember Kkilling
before, but he admitted to the prosecutor that he had
left women fied up before and never went back fo

on them.
Ch’?\‘;\ll(ill this incident happen again?’’ asked the
P motponded: “I1's possible.”
responded: .

f’?«% knpew you were killing Terry C_has'reen bx
putting that ligature around her head, didn’t you?
asked Gray. . , ’

1 wasn’t my thought, no,’’ said Judy. e )

(After the defendant’s testimony, everything else in
the trial became rather anti-climactic.)
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Chapter VI—Doctors'™
Opinions, Testimony L

Next to take the stand was Dr. Cathy Widom, a
criminal psychologist and head of the forensic study
department at indiana University. She was the last
witness for the defense.

Ms. Widom referred to herself as ‘‘the chair'’ of the
IU department. She had a curly hairdo, a medium
build, was fairly young and no doubt had a brilliant
mind. However, she was the only one in whom Stever
Judy said he had really confided, and it took so long
for her to present her evidence that jurors became
restless, perhaps even bored.

Ms. Widom said psychopathic persons don‘t get

 their kicks the way the rest of the people do, and she

labeled Judy as a psychopath. She did not feel he had
the capacity to appreciate the wrongfulness of his acis
or to conform his conduct to the law.

Ms. Widom's opinion was that after Judy had raped
Mrs. Chasteen and while she and the children were
screaming, “he just went berserk at that point.” She
didn’t feel he thought he was doing wrong af the time.

*“The acts of a psychopath are somefimes fotally
uncomprehensible to us,’’ she said. ‘“No punishment
can discourage a psychopath,”” the witness said. She
felt Judy’s anti-social personality disorder had an
onset early in life and continued into adulthood.

Ms. Widom said she had asked the defendant if there
was anything a woman could say to stop him when he
was ready to rape, and he told her that there wasn’t
anything that could be said to stop a guy like him.

Judy wasn’t mentally retarded, she said, and with a
different environment, she felt he might have been a
different person.

: + +

: +
In her deposition to attorneys earlier, Ms. Widom
said that Steve Judy didn’t have any kind of a sense
what it was like when he was growing up. He said he
had to grow up hard and fast. She tried fo get him to
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remember incidents about his early childhood, but he
as not able to do that.

WThe psychologist said she spoke with Judy.abou'r the
women with whom he had had relationships. They
were generally divorced with children and had more
problems than he did. He tried to sum up ﬂ]e r)umber
by making out a list; he stopped at 75. She didn’t know
whether she believed him or not. -

Steve explained fo her certfain mooqs of his.
sometfimes he had feelings like he was looking down a
tunnel or in a tunnel looking down, or in a vacuum
where the sound was magnified. It was like half sleeq,
half dreaming. He had some drug related hallqcr-
nations as a result of drinking and taking mescaline
and IIT.II R

Ms. Widom took a family history to get a sense of ﬂ]e
extent of psychopathology in his family, and she said
there appeared to be an extensiv? “amount. They
dropped out of school before their friends, frequently
broke the rules at home, lied a lot, tried alcohol a lot
sooner than other boys and girls, stole things, started
having sex long before other boys or girls.

She asked Steve about his hobbies. He had wrestled,
was active in gym, and played on the basketball feam
at Ceniral State. He played softball and §aid he won
two trophies. He bowled a lot and liked going hum‘lpg.
He enjoyed being out in the woods alone, deer. hunting
and rabbit hunting and had hunted four-point lguck
when he was in the South. He parﬁculagy liked
driving. He hated to let somebody drive him arou[\d.
He liked to keep going, and the thrill of going
someplace new, and he seemed fo stop only when he

ouldn’t goon.
¢ Ms. Wigdom asked about his drinking habifs. He said
he would drink anything, and that he ha_d drun_k
whiskey real heavy but he had made a promise to his
foster parents to give up whiskey the last time he was
on bond. Her impression was that he kept that
romise.
° As to drugs he had faken, Judy told her he had taken
speed, any kind of diet pills — black beauties, yellow
jackets, boosters, mescaline, THC, acid, quaaludes,
and a bunch of different kinds of downers. He said that
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he never messed around with heroin and that he had
had "“coke’” once. He started smoking marijuana at 13.
His preference was for speed. He said it tightened him
up and gave him get-up-and-go. It made him talkative,
and he often took speed trips for two or three weeks at
a time. He would get so strung out that he would need
to take downers to get this kind of uppity feeling. He
said when he took speed, he always drank to keep it
going; alcohol was not a depressant for him.

Judy told Ms. Widom about a relationship with a giri
named Jeannie. He didn’t give her last name. He said
he lived with her on and off between the end of 1973
until some time in 1975. They moved fo Texas together
with her brother and sister-in-law. He said Jeannie -
had her own little girl. Steve thought that Jeannie was
one of the few giris who really cared for him. He said
he would do stupid things to mess up that relationship.
Just when things were beginning to get good between
them, he would do something dumb like going out with
her best girlfriend.

Steve said he never hurt the girls he had lived with.
Sometimes he would holler and scream or bust
something else, but he didn‘t hurt them. He said that
he would move in with a girl and end up being & baby
sitter, house cleaner and provider of the money, and
he couldn’t recall any of them without kids or without
a messed up life. He said he supplied the finances by
working and by doing robberies ofher times.

Ms. Widom asked Steve about his physical con-
dition, if he was bothered by any aches and pains or
any problems with the functioning of his body. He said
he suffered headaches, unconsciousness,
hallucinations, lump in the throat, fatigue, fainting
spells, visval blurring, weakness, anxiety attacks,

weight loss, marked fluctuation in weight, nausea,
food intolerance, constipation, abdominal pain, back
pain, joint pain, nervousness, fears, depressed
feelings, feelings about life being hopeless, thinking a
good deal about death and wanting 1o die and thinking
about suicide.

Judy ftold Ms. Widom that he had gone by a different
last name. He hated the name of Timmy, which he was
called when he was younger. He also had a lot of
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problems with his last name. He had a fake iden-
tification that he bought from someone at a carnival.
The fake identification name was Ricky Kelly.

In regard to his mother, Steve said he was real close
to her — they kissed on the lips. He admitted fo him-
self in prison that he wanted o engage in sex with her.
He fantasized sleeping with her, But this was a story
Judy had not chosen to share with other people.

When asked about his sex life, Judy told her he
didn’t think he got enough. He said he was ready 1o go
all the time. He could sleep with one girl one night and
then the next day he was ready fo go out with another.
He also confessed to Ms. Widom that he had been
raped by a big black guy with a knife while in prison in
Illinois. Judy said that a couple of times he had sort of
group sex with five people all in one water bed. He
even had gone fo prostitutes. In fact, he lived with a
prostitute for about a week, but he said he usually
didn’t have to pay prostifuies.

The psychologist talked to Judy about his rapes. He
said he usually caught someone in a bad situation, like
needing help. Some of them, a few, he would degrade.
He would smack them around and tie them up. He said
nis moods were hard to describe, that his mind sort of
went on one track. He said he didn’t understand why
he would have fo rape someone when he was living
with someone, and there were always a dozen girls he
could go to. He said he was always drinking, and that
sometimes he could be in a car and something came
over him. He would take a woman out to a ffeld and
have sex with her and not worry about getting caught.
Sometimes he would take a woman he had raped back
to her car, or if he had jumped in her vehicle, he might

make her take him back to his car, making no aftempt
to disguise himself. Most of the women were in their
. 20s. He said that one of the women he had lived with
liked being roughed up, but she was the only one.

In one rape incident he related, a girl was standing
on a sireet corner near a tavern and he was going by.
He asked her if she wanted a ride and he picked her
up. He said something clicked in his head and he got
this kind of speeding feeling. He drove fo a pulloff and

though she probably would have been willing fo go to
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bed with him, he said, he grabbed ner shirt, ‘“took
her” a couple of times and demanded her telephone
number. When she said: “We don’t have fo do it this
way,” he told her to shut up. He drove her back to
where he had picked her up. ‘

Steve talked about the girls he had been attracted to.
Most of them had kids, some illegitimate. Most. of
them would go out and would leave the kids anywhere,
he said. There was one he remembered who didn’t fit
that pattern. Her name was Barbara. He used to date
her down South. He had a tatico of her name on his
arm. She was somewhat different from the others. She
'r:iaddslived with her mother and she did take care of her

Ms. Widom said that one of the things that
psychologists observe is that psychopaths in prison
have a lot of tatfoos. One of the notions about this is
that they do it to themselves to get stimulation.

One time when he was sitting home and drinking by
hlm_self, Steve got the idea that he would cover up one
of his tattoos. He went down to the druastore and got a
bottle of India ink and started. Then at the same time,
he put another tattoo on his chest that said: */I belong
to Jeannie,” Steve told Ms. Widom. '

When a lawyer asked her if the fattoo was still there,
Judy himself pulled up his shirf and showed the tattoo
which was still on his chest. '

S'reye told Ms. Widom about an incident where he
cut himself with a razor and got three gashes in his
stomach, He was separated from Jeannie, and he got

Ig;s;}grafzy sort of idea fo just do something to get at-
n from someone. I fook el
o o woomd. : even stitches to close

Ms. Widom said it is very common -

past:ls to ;‘r}/ fo get aﬁ'em‘ion.y " among psycho

eve fold Ms. Widom about his attempt to ¢ i
suicide while.in Marion County Jail liDn 1973?‘.2:12
thought this was another try to get attention, but then
he became fascinafed and overwhelmed with the
experience. He slashed his wrist three times, and the
blood shot out. He laid down on the bunk with his arm
over it and he just watched the blood coming out of his
arm. Then he passed out. The guy in the next bunk saw

147




the blood, and he started yelling. Steve told her they
gave him a shot or something fo bring him back and
really worked over him. .

While he was lying there, he had sort of decided that
he wasn’t going to call the guard. He was essentially
fed up with life and himself and he was going to end it.
He wanted them fo leave him alone and let him die.
This is what Steve fold the doctor, and he also said that
officers had just begun to make up death papers for
him when he came to.

The doctor asked him about the age, color, race and
sex of those he had raped. He said they were about his
age or older, and white. But he had slept with a Puerio
Rican and with blacks, though he hadn’t raped any. He
said he raped complete strangers, usually hitchhikers
or women in-cars, and all good looking.

When asked how he achieved control over these
women, Steve told Ms. Widom he made them helpless
and then used grabbing and threatening techniques.
He said that people don’t argue when they have a Knife
or a pistol in their face. He used degrading remarks —
swearing, cursing and obscenities — at the victims,
telling them what to do. He said he felt no guilt for
rapes.

ﬁl\s. Widom said that fo people like Steve, guilt Is a
court word. She said thai Steve didn’t know what
others considered to be a feeling of guilt, which is
typical of psychopaths — “’they really don’t have those
feelings. The psychopath knows the words, but not the
music.” She said she felt that Steve was experiencing
sadness, but for being in the predicament he was in —
for getting caught, not for the actual crime.

The doctor asked Steve if there were anything a
person like her could do in this situation to stop the
man, and Steve said: ‘’About the only thing you could
do would be o try fo think what the rapist was going to
do and do it faster.” He said a woman could save
herself a bit of physical violence that way, but there
was really nothing anybody could do. )

They talked together about Sfeve’s having
exhibitionistic tendencies, and he said that he would
like to take pictures or be photographed having in-
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tercourse. He'd never done that, and he thought that
would be exciting. L

Steve fold her he thought-about the possibility of
something being wrong In his head, and he wondered
what he would be like if he was changed. When asked
what he would like to be different, Steve said that he
would like to erase everything. He said he toid
psychiatrisis that if he had three wishes, he wantfed
health, wealth and happiness, because that's
something his mother had told him. But if he really
had three wishes, he said he’d probably want a new
car, a new home and a lot of money in the bank.

Steve related to the docior the events of the morning
of April 28, 1979. He told her about seeing Terry
Chasteen’s car on the road and pulling up beside her
and motioning that her wheel was going fo fall off. She
stopped the car and he didn’t see any kids at first, bui
when he pulled behind her, he noticed the kids. At that
point, he said, it didn’t matter. He felt like his heart
was going to jump out of his chesf, and he couldn’t
understand how no one else wouldn’t notice, it seemed
so loud. He fook the coil wire out from under the hood
and told her that he would follow her. She tried fo start
her car, and, of course, it wouldn’t starf. They all got
into the truck, and he told her that he would take her to
the baby sitter’s, He started fo drive around again and
she sald that he could let her off anyplace. He pulled
into the bridge area and grabbed hold of her'arm, and
she did not put up a fight at this point; she was calm.
He made her get undressed and had intercourse with
her. She had sent the kids down the road fo be out of
the way. He said he was feeling really weird and his
hearing was affected, like someone had put a can over
his head. He raped her a couple of times and the kids
were still down the path and couldn’t see them. Then,
he said, he started 10 make hers--k hisd - -k, and one
of the kids came running up the path. He stopped and
she hollered at them. He grabbed her blouse and
ripped if up and he fold her that he was going to tie her
up and leave her. She was hollering at the kids to help
fry to get her undone, and he tied her hands and feet
and left her lying on the coat. She started yelling at
Steve and the kids started coming back up the path.
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They all started hollering and it was at that point that
he strangled her. Then he threw her off the em-
bankment into the water. The kids were still under
him screaming, and he started picking them up and
just throwing them in the water.

When asked why he strangled Mrs. Chasteen, he .told
the doctor: /1 don’t know why | sirangled her. Things
were racing through my head. It was like puttfing a
tape recorder on fast. Everything went wrong. | don't
know what | was doing. | don’t know why | killed that
girl.” Afterwards, he said he just took off running. He
tried covering up footprints and threw everything out
of her purse. He later stopped at the store and got an
orange Fago and got home a little after 8 o’clock.

Ms, Widom said she didn't believe Steve was
thinking clearly at the time. She didn't believe.that
when he got like that there was any kind of rational
conscience. She felt he couldn’t conirol his sex drive,
that it overwhelmed him and compelled him fo do
what he did.

+ + + _

When Deputy Prosecutor Steve Oliver cross
examined her, he implied she had suggested fo the
defendant that he might be a psychopath and ex-
plained to him the characteristics of one. She denied

his.

' When asked if Judy would conform fo the law if
there were a policeman at his elbow, she answered:
“’Generally, yes.” . -

"He knew before he took the coil wire off he was
going to rape her, didn’t he?’’ Oliver asked.

| would guess yes,’’ she said.

When asked if refraining from raping Mrs, Chasfeen
on 1-465 and traveling o a secluded spot before he did
indicated Judy could conform his conduct, the witness
said that */it shows minimal control.”’

(When Judy was commitfed fo Central State
Hospital in 1970, one doctor’s report was said to haye
indicated that Judy might need to be sent to an in-
stitution for the criminally insane as a sexual
psychopath. Some reports described him as sadistic.)
Ms. Widom herself felt Judy had a mental defect for
which there was no hope for impro_yemem‘.
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Following the psychologist's testimony, the defense
rested its case. She spoke mostly without answering
questions, and her testimony covered _Wednesday
afternoon, January 30, and Thursday, January 31,

Next to be heard by the jury were the court-
appointed psychiatrists, Dr. John Kooiker and Dr.
Larry Davis, who said that they believed Judy to be
sane at the time Terry Lee Chasteen was raped and
strangled and her three children were drowned. .

Davis stated that he maintained Judy had a clean
sense of right and wrong and that he was “perfectly
aware’’ of his wrong behavior. He described Judy’s
anti-social behavior as being related to a character
disorder and not a mental disorder. He said that the
defendant had moved through society smoothly, un-
derstanding how to avoid punishment that comes from
his actions. The doctor felt Judy’s actions were con-
sistent with a person who would get rid of anyone who
could witness against him.

+ + +

In- his deposition taken earlier, Davis, a physician
specializing in psychiatry and having a private
practice, gave other information relating to the
defendant.

"To Dr. Davis, Judy claimed amnesia concerning ali
details surrounding the events of the murders. | was
the doctor’s impression Judy was not telling all he
knew. The reason for his disbelief was an observation
that Steven Judy was an excellent historian overall
and generally had good recall with a good average to
above average intelligence of events in his life hisfory.

Judy’s character disorder resulted in the doctor's
terming him a sociopathic personality. He described
the latter as an individual who has developed per-
sonality characteristics in life that are marked by
social smoothness in dealing with others, and an
ability to manipulate other people, which again in a
sense is a part of social skill, a marked tendency to do
things impulsively without thinking them through
carefully. This type of person has an altered sense of
appropriate behavior or morality and usually does not
show a great deal of traditional remorse, at least for
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some benhaviors which are antagonistic to general
social morals.

When asked if this type of personality is developed
because of a person’s past and upbringing or if it is
something a person is born with, the doctor said this
was a very debatable issue. He said that generally
psychiatry doesn’t have a clear idea of what creates
the so-called personality disorders, but it is usually
evidenced in childhood, and there is some support that
the individval came info life with some of these
characteristics. He said this could be argued and that
on the other hand, unpleasant, unfortunate negative
life experiences probably were an influence. The
doctor added that the childhood experiences and the
personality characteristics of the parents seem to
have a strong influence on the tendencies of a child fo
develop the same kinds of characteristics, and he felt
environment is a part of the factor. Once it develops, it
is not something that comes and goes, but is rather a
consistent way of dealing with the world and life
siresses.

Dr. Davis said a person would have fo be inside the
mental processes at a parficular instance in time fo
know if a person understands when he’s committing
these acts that there is a probability he may be caught
and put in jail. Davis said fthese behaviors fend to be
highly impulsive, not very rafional, nof well thought
out and in that sense, probably not very much aware
of the consequences until after the event. Dayis felt
that it was very likely that Steve didn’t.consider the
pros and cons of his behavior, although he felt Steve
knew right from wrong.

The psychiatrist said that these individuals have a
diminished disability to consider the consequences of
their acts, and for immediafe graﬁficatic_)n of some
pleasure, they act impulsively. He said, if a person
stopped and questioned them — it is wrong to rape a
woman — they will stop and ponder the question and
say yes. .

His personal thoughts in regard to Steve were: “If
you stopped Steve, grabbed him by the shoulder§ and
said — is this good behavior — is this right behavior —
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and you could get his ai?enﬁon, he would say — well,
no, it is not.” ‘

The doctor said the difference between the type of
person who doesn’t stop to make that decision and
someone who is insane by legal definition could best be
explained by example. If an individval decided
through a delusional or profoundly disturbed thought
process that women were all inhabited by the devil,
and that it was important fo exorcise the devil from
them by a violent sexval act and that he was doing this
in order fo chase away the evil spirits, that person, if
asked about right or wrong, would decide he was
performing the right behavior, even though con-
sidered by society fo be wrong.

. Davis said when psychiatrists think of insanity, they

tend to think more in terms of psychotic or non-
psychotic, of the delusional or the individual with
severe hallucinations, an individual who is misin-
terpreting reality.

An aftorney said: “I have read in several reports
written by other psychiatrists about Steve in the past,
the fact that he has a hatred for women, which they
believe was manifested because of his relationship
with his mother. | don’t understand myself how
someone could transfer the hatred of a mother to other
people.’”” He asked the doctor to explain this.

Davis commented that he thinks there is quite a bit
to that theory. He said people tend to identify in other
people characteristics that they either love and tend 1o
appreciate a great deal or despise and dislike, and this
is one of the ways that humans learn. As they grow
emofionally, over the years they begin to have special
people — mother, father, friends — that they identify
as having influenced them, having positive or
negative characteristics. Then when they run across
somebody that behaves in a similar kind of fashion or
has similar characteristics, they bring back into
memory how they felt about the earlier model of that
characteristic. He said some things are more specific,
in the case of anger fowards women. He said if Steve
were enraged by some of the behavior in his mother,
he might very well see in the behavior of other women,
either attempts to conirol him or finds simply that a
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woman in some vague way reminded him of his
mother, those things could trigger the old recollec-
tions of anger and fury that he experienced from the
relationship with his mother. Steve had fold the
psychiatrist that he had a lot of very negative
recoliections about his mother,

One question posed to Davis was: Is it possible
because of his terrible relationship with his mother,
assuming that he had one, and his bad feelings foward
her that he might lose his ability to conform his
behavior to the requirements of law and kill someone
or rape someone or degrade a woman?

Davis answered: ‘It is possible.” The doctor also
said that he felt Steve’s hatred for his mother was a
likely factor in his attacks because Davis was im-
pressed by the degree of the anger and infense
frustration that Steve felt in relationship to her. Davis
said Steve was aware of a part of him which was
enraged at women under some circumsfances, and at
the same time, Judy had been socially smooth,
physically an aftractive man and from Sfeve's
description to the doctor, sexually rather comfortable,
experienced and had no real difficulty in making the
tradifional social sexual contact with a woman.

Davis said that to his way of thinking, Steve's ex-
periences and anger foward his own mother had
become generalized and was psychologically a con-
tributing factor, perhaps the major coniributing
factor, fo his rage toward other women af other places

-~ and times

When asked by the defense lawyer: ’Would the type
of hatred that you have festified about make it
possible under certain circumstances for a person not
to be able to conform his behavior to the requirements
of law?", the doctor answered: ‘Phrased as you just
did, it is cerfainly possible. In other words, when you

put that much room fo maneuver, | would have fo say

— yes, it is possible.”

Kooiker, an Indiana University professor of adult
services, Depariment of Psychiafry, Indianapolis,
diagnosed Judy as having an anti-social personality.
He said it is nof considered to be a mental illness.
£rom his point of view, if is a distortion of the way that
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a person grows up and-how he handles himself and
how he relates fo the worid. :

Kooiker described characteristics of an anti-social
personality. He said these types of people are im-
puisive; they are kind of alienated from society, don‘t
have the same values that the rest of the people do and
that they are self-centered, pretty much doing as they
please. He said most of them get into at least minor
difficulties by breaking this or that rule or law.

The doctor said that getting fo be an anfi-social
personality is the result of lifelong, bad experiences
during the developmental years — poor discipline, .
exposure to violence and ofher kinds of things in the -
formafive years.

In his court testimony, Komker said his findings
were consistent with several other doctors who had
previously examined Judy. He said that Judy had not
internalized a conscience and that he had poor control
over his impulses, but “’he has an intellectual grasp of
whaft is acceptable behavior.”

Though Kooiker said a personality disorder is not a
menfal disorder, he admitted the American
Psychiatric Association did not agree with his opinion.
Kooiker thought Judy had the capacity fo control
himself but didn’t exert that control. ‘

The defense attorney asked Kooiker if he were a
defendant pleading insanity and were going to tell a
lie, could he not make up a better lie than to admit
what Judy had confessed to. Kooiker smiled, shook his
head and said: “I'd claim amnesia.” This brought
chuckles from the jury.

Boles would not allow Davis and KKooiker to refer to
reports by Dr. David Crane and Dr. Ronald Hull, and
he would not allow Crane and Hull to be called by the
state as witnesses. The judge said that the state had an
opporitunity fo call the psychiatrists on its own and had
not opted to do so.

During the doctors’ testimony, the courtroom crowd
slimmed down.

Before the frial had gotten under way on this day,
the judge told the jurors that through their atfendance
they had helped bring thé Indiana University Hoosiers
victory over lllinols this week. He smiled, and they
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smiled. It was just one of the planned group activities
during the sequestration.
: + + +

Two other psychiatrists had examined the defen-
dant when he was arrested in lllinois after the attack
on Susan McFadgen. During the Chasteen murder
trial, they gave depositions, but they did not examine
Steven Judy again. Prosecutor Gray had asked that
they be allowed fo evaluate him, but the judge said he
would nof allow the trial to turn into a psychiatrists’
circus, and he refused to appoint any more
psychiatrists. The psychiatrists, Dr. Werner Tuteur, a
specialist in diseases of the mind, residing in Elgin,
Hi., and Dr. Lyle Rossiter, in private practice in Glen
Eiyn, l11., were not heard by the jury.

In Tuteur's deposition, he - described what a

sociopathic personality meant to him. He said these
names were synonymous wifh anti-social and
psychopathic personality. He said such a person
places his personal pleasure above requirements of
society and the law and reportedly does nof learn by
experience.

Tuteur gave Judy a neurological examination. He
tested his reflexes and his eyes and pupils with a
flashlight. He tested his gait and his station and
basically did not find any kind of neurological
disturbance.

He said that in as much as the brain is the seat of
human emotions and behavior and is the regylator for
the nervous system, it is a good practice to do a
neurological exam in connection with a case like the
one at hand.

Dr. Rossiter had said in his deposition that there is
no established consensus among researchers as fo
whether it is nature or nurture or a combination of the
two that causes a person to become an anti-social
personality. He said there are some who believe that
anti-social individuals are born with an innate fen-
dency foward aggression greater than the average or
normal individual. He said that on the other hand,
there are theorists who believe that early parental and
other influences dramatize these individuals af cer-
tain stages in their development, which interferes
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developmentally with their complete infernalization
of restraints and prohibit,'ion,,s and also causes them to
be more reactive aggresSively and destructively
toward others, so that these later theorists would not
necessarily say that the increased aggression is
inherited, but rather acquired.

The docfor said that some people have reported
increased incidents of electroencephalographic ab-
normalities in anfi-social and sociopathic per-
sonalities. He said all of the theories are in dispute,
none of them proven.

Rossiter said that with this type of personality, there
is offen a history of broken homes, divorce,
alcoholism, brutality in the home, a variety of
disruptions that would be disturbing to any child. He
had no opinion on Steve’s relationship with his mother,
as he had not covered this at length. However, he said
there is a theory that if one develops a lot of hatred or
aggression foward the first and most important
female in his life, it is likely fo get fransferred and
generalized to other females later in life. He said: It
is a simple enough idea, and atiractive, but remains fo
be proven.’’

The doctor said that he had examined people who
did not have a conscience or guilt feeling for having
commifted horrible criminal acts. He said people who
have no conscience would be more likely o commif
criminal acis If they were drinking alcohol or taking
drugs and that drugs could reduce what little con-
science they have.

As to Steve Judy’s anfi-social personalify, Rosslfer
sald that psychotherapy is rarely, if ever, a value in
this type of disorder.

+ + +

At the close of festimony on Friday, February 1,
Prosecufor Gray said he would begin argumenis on
instructions at 1 p.m., and the jury was released until
Saturday morning. In the meantime, a second bomb
threat was received. This time a terrorist said he was
bombing the cars of Gray and Boles. A check turned
up no bombs, and people wondered why Harris wasn’t
threatened. ‘




On Friday afternoon, Februvary 1, Defense Atforney
Harris objected to some of the instructions. A new
Indiana law put the burden of proof in an insanity
pleading on the defendant, but Harris said the statute
was unconstitutional. He said it would deny due
process of law to the defendant. He aiso objected to the
definition of insanity in the instructions, stating that it
denied equal protection of the law to those with mental
ilinesses shown by repeated criminal offenses. He
didn’t want the jurors to be able to use the notes that
they had taken during deliberatons, as he said this
might give undue weight to those things they had
personally recorded.

Judge Boles overruled his objections.

Even stronger objections were raised by Harris
over the insiructions dealing with the felony murder
rule. He cited the Judy case as the excepftion. /I don’t
believe it's a felony murder situation,”” he said. He
said this sort of ruling would fake away the insanity
defense, and he felt a decision on Judy’s sanity af the
time of the murders should have been left fo the jury.
He said the instruction meant that all the state had to
do was prove that Judy attempted rape or raped Mrs.
Chasteen in order 1o get a murder conviction.

Deputy Prosecutor Steve Oliver argued for the state.
He said the defendant was put on notice when the
indictment contained the felony murder situation and
words such as “‘causing her fo die by raping or at-
tempting to rape.”’ @

The defense counsel indicated that the chain of
events for Judy was the rape, then the insanity and
then the murders. He gave this sequence of events as
reason that this case was the exception fo the felony
murder rule. He asked that no instruction be given on
felony murder, just one on murder. He stated: ““You
can’t put someone to death if you prove he iniended to
rape.” He said: ‘'l feel that this trial is basically free
of error, and if allowed, this would be a reversible
error.”

When the judge was asked by the press about the
lesser included offenses the jury might decide on in-
stead of murder, he commented: ‘’The state has not
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tendered instruction for lesser included offenses.” For
that reason, the Iury'sg choices would be innocent,
guilty, or not responsible by reason of insanity on all
four charges of murder., '

on' February 2, 1980, attorneys gave final sum-
mations fo the jury. Prosecutor Gray started af 10:15
a.m. He defined murder as a crime that is knowingly
or intentionally committed or as being committed
during the act of a felony, stressing rape as a felony.

The prosecutor said the state was not frying Vernon
and Myrtle Judy or Ceniral State Hospital, but the
defendant. He contended that a very ‘‘court smart’”’
defendant had not fold the truth, and then the
prosecutor told of the murders and the events leading
up to them the way the state figured they had hap-
pened.

Prosecufor Gray said Judy was not drunk on April
27, the night before the murders, but he agreed Judy
had taken a couple of dief pills that day.
~ Mrs. Chasteen stopped her car because she had a
flat tire, Gray said, and Judy jammed the emergency
brake on her vehicle before he took the car’s coil wire
off fo prevent her from leaving. :

After Terry accepfed his ride, he drove toward her
turnoff for her baby sitter. When he passed it, she
began fighting, causing the car to swerve as one
witness had tesfified.

Judy drove to White Lick Creek pulloff, where the
truck was recognized by a Mooresville boy. Gray
confended Judy grabbed hold of her arm, threatened
her or the kids, took her down the creek bank, where
he raped and killed her. Then he returned for the
children, the prosecuior said. ‘

“?1f was not an insane impulse — that’s his pattern,’”
said Gray. He figured Mrs. Chasteen fought and
threatened Judy with arrest before he tied her up and
strangled her.

The prosecufor said evidence indicated that Judy
first threw in the boys and then Misty. Then he threw
in Mrs. Chasteen’s purse and her car keys were
thrown on the bank near the bridge.

Misty became caught in tree limbs and started
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screaming, the prosecutor said, and Judy slid down
the bank, grabbed her arm and held her under wafer.
e was cold and calculating,”’ said Gray.

As Gray emphasized his case, his voice became
stronger, and the defense attorney objected. Gray
toned down then. He went on to say that the defendant
had admitted guilt in such a way as to make jurors
think he was insane, but the prosecutor insisted: /But
Judy hasn’t fold the truth.”

“The law presumes the defendant sane until proven
insane,’” said Gray, and the prosecufor remarked that
psychiatrists found Judy to be sane. He said Judy had
the substantial capacity to conform his conduct to the
law, and thaf he wouldn’t have committed the mur-
ders if a policeman had been standing at his elbow. He
remarked that this was the fest of legal sanity.

In a bit of dramatics, the prosecutor held up the
little shoes of the children right in front of the jurors
and said: *’These shoes will never be filled again. You
must find him sane.’”” He concluded his first argument
at 10:45.

When Defense Atiorney Harris sfood fo address the
jury, he said: I’'m nof sure Mr. Gray and | heard the
same evidence.’”’ He said there was no evidence Mrs.
Chasteen had a flat tire. Neither was there any
evidence that Judy killed Mrs. Chasteen before get-
ting the kids, or that Misty was stuck in a tree limb
and screaming. Harris said that Gray’s remarks were
“pyre speculation.” N

The American Psychiafric Association’s definition
of anti-social personaltiy was poinfed out by Harris.
He said anfi-social personality or psychopathic per-
sonality was considered a mental disorder, not just a
personality disorder. He said the real test of insanity
was what was going on in Judy’s head aft the time

when the murders occurred. He sald all the doctors -

had agreed on their diagnosis of Judy, that he was an
anti-social or psychopathic personality. He said only
the psychologist testifying for the defense was an
expert on psychopaths and that she spent much more
time with the defendant than the court-appointed
psychiatrists.

160

THESE ARE PHOTOS of
the shoes of AAark and
Steven In the morgue.
Prosecutor Tom Gray held
these shoes before the jury
in his final summation, as
he said: “These shoes will
never be filled again...”




Harris listed what he fermed was prior evidence of
Insanity on a drawing board that he placed directly in
front of the jurors. As he explained his reasoning,
Harris entered notes by number on the drawing board
showing what Steve had done that would indicate he
was insane: (1) Tried to set his sister on fire; (2) tried
to burn his brother with a screwdriver; (3) had in-
tercourse with his sister at 10 or 11; (4) burned his
neighbor’s garage for no reason; (5) was a peeping
tfom aft a young age; (6) he lifted vp girls’ skirts; (7) at
11, he jumped in a car with a girl and kissed her; (8) at
11 or 12, he stabbed a boy in the rear with a compass;
(9) he thought his most serious offense to that point
was smoking; (10) made obscene phone calls when
young; (11) at 13, he viciously attacked, raped and
about killed Carol Emig; (12) he made obscene calls
at the Bob Carr home; (13) series of violent, un-
provoked rapes; (14) the ridiculous attack on a young
woman in lllinois; (15) the attack on Pam Barger in a
post office lot in Indianapolis; (16) acts of self-
mutilation, including tatioos, self-inflicted cuts and
sulcide attempt; (17) lack of guilt for all crimes; and
(18) his beliefs that he could do what he chose to a
female hitchhiker without fear of the law. (He thought
any female hitchhiker who gof into his car was his
property, and he could rape or assault her as he chose

and the law could do nothing to him. He told his foster

father this story, and Carr repeated it for the jury.)

“’He obviously doesn’t think the way we do,’’ said the
defense counselor. “This is noi kid-iype stuff < this is
crazy,’” Harris added. Three victims of Judy’s aftacks
sald they thought he acted crazy. :

Harris repeated the events in the week leading up 1o
the murders and talked about the two diet pills Judy
had taken on April 27 and about the 15 or so beers he
drank that night, ‘

Again at the drawing board, Harris outlined reasons
that could indicate Judy was insane af the time of the
murders: (1) It started out to be a rape, though Judy
had sex all week; (2) the excited feeling that came
over Judy while at the Chasfeen car; (3) bad
judgment to park in a conspicuous area; (4) rape
occurred while children on down path, buf they
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returned as she was being ﬂeq and screaming, and the
children began screaming and he lost control and
killed them; (5) he had no history of being vicious to
children; .(6) no history of trying to kill witnesses or
conceal his identity; and (7) afterward he bought
orange pop and returned home like nothing had
happened. :

Gray'’s last comments to the jury were not lengthy
but stressed the cruelty of the murders and the
defendant’s sanity. He used the same little shoes to
leave the jury with a lasting impression to carry info
the jury room. ,

The trial had been delayed for more than an hour
this morning, as aftorneys still hadn’t agreed on in-
structions. Finally Judge Boles disallowed the in-
struction on felony murder, which was causing the
main hangup. :

Until today, witnesses were not allowed in the
courtroom, and some entered foday. Security was
really beefed up. Three officers were seated behind
the defendant, and most of the spectator seats were
filled. Even Investigator Jerry Conner, who had been
ordered off the case by the judge, was among the of-
ficers present,

It was afternoon before attorneys had finished with
final summations. After the judge read the final in-
structions to the jurors, he said they would deliberate
on a schedule from 9 a.m. to 5 p.m.

It was nof like the usual murder irial, as generally
when the jury gefs the case for deliberation, everyone
goes home and waits until there is some kind of word
that jurors have reached a decision. This time, almost
everyone stayed and lined the second story hallway
outside the courtroom. Some were taking bets that the
iury would decide quickly on a conviction.

The prosecutor sald that if the Jurors brought back In
a guilty verdict, then he would ask them fo consider
the death penalty. (At this point, the jury was made up
of three women and nine men, as one woman became
Hl and an alternate replaced her.)

in about two hours, word was passed along that the
lury’s verdict was in, and even more tension began to
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mount. News people scurried for the best seats, since
there was some difficulty in hearing witnesses from
the south end of the courtroom. There were
representatives of the four major television statfions,
Channel 8, 6, 4 and 13, the state’s largest circulated
newspapers (Star and News) had staffers present, as
well as reporters from Martinsville Reporter,
Mooresville Times and Bloomington Herald-
Telephone; and representatives of radio, including
Martinsville’'s WCBK, which had a wife of a juror

taking notes.
Judgge Boles had given orders that there were 10 be

no outbursts from anyone., He demanded that strict
order be kept in the courtroom and that all present

remain quiet.

Chapter ViI—Verdicts, Sentencing

At about 5 o’clock, jury foreman John Sappington
handed the verdicts to Bailiff Minnie Finchum, who
immediately passed them on o Judge Boles.

it appeared at first that Judy was going fo brace
himself for the reading of the verdicts. He held onto
the table for a minute, then tilted himself back in his
chair, but he returned o normal position as the judge
got the verdicts. He was still and almost stone-faced
as the judge read the jury’s verdicts as guilty of felony
murder on all four counts. Judy’s foster mother, Mary
Carr, left the room in tears, but Judy gave the
assistant defense attorney, Judy McKinsey, a wink
and smile fo let her and everyone else know he could
take it.

There was a brief recess, and the defendant was
taken across the hallway to an office room. While
waiting for court to resume, Gray and Harris stood in
the hallway to answer questions.

Harris admitted that he didn’t feel there was much
chance for winning the case. While he hadn’t proved
Steve insane, the fact that Judy refused to move the
trial out of Morgan County was an indicaftion to his
lawyer that he was insane.

Gray was asked about the sfory he fold the jury
during final summation, and he said he hadn’t
changed his story — this is what the state thought
happened from the beginning.

Harris, on the other hand, said he preferred fo
believe the story the defendant had fold him regarding
the murders. It made more sense to him that Judy
would Kill all of the Chasteens in the way Judy had
claimed. When he heard his client laughing and cut-
ting up In the next room, he said: ‘“He’s crazy. | tell
you, he’s crazy.” He said he fruly believed that Judy
suffered a form of insanity. o

(This writer and a few others shared the thought
that neither story as fold in court was righf. They felt
that the defendant had taken Terry Chasfeen and her
daughter Misty down first and used the threat of
harming the child to make the mother do his bidding




and that this was the reason Mrs. Chasteen appeared
to be going along with Judy’s demands. They thought
he killed these fwo before going back to the truck for
the boys, perhaps explaining the great disfance be-
tween them in the water.)

While the crowd reassembled in the courtroom,
rumors were running wild. Every newsman thought
he was the only one in on the real scoop — Judy was
going to ask for the death penally himself — but
almost every news person present was aware of this
plan and only the way Judy made the request came as
any shock.

Judy had said during the frial that he did not like
being in jail and he had ftold his lawyer that if con-
victed he would ask to be put fo death.

When Prosecufor Tom Gray called for the electric
chair, Harris told the court that Judy did not wish any
argument on his behaif. He said the defendant wished
to make a statement himself.

Judy had stopped standing in respect to the entering
of the jury after the verdicts were returned. He saf as
he gave his statement: “You know, af this fime, |
know that all you people really feel that you did the
right thing, all of you. And | Know ten years ago, |
cried out for help and never got if. I’'m telling each one
of you now, you'd better vote for the death penalty for
me, because | will get out, one way or another, and it
may be one of you next or one of your family.”” He
looked straight at the judge and said: "That goes for
you, too, judge. That's it.”

(This statement was faken as a personal threat
against the jury and judge, but the defendant meant
for it to be more of a warning that if he did get out, he
would probably kill again and it might be them or a
member of their family.)

Harris asked his client: “Are you recommendmg
the death penalty be imposed?’’

Judy answered: “/Right.”

Gray went ahead with his request to the jury, felling
members they must first find an aggravating cir-
cumstance, such as rape or more than one murder. He
said: “Mr. Judy’s own words are my best argument.

166

R R

Short of the death penaliy, how can we keep this from
happening again?’’

Gray told jurors to refire to the jury room and that
they should be able to reach a decision in five minutes.
Judy blurted out: “/You should be back in less than
five minutes. Get it over with, I'm tired.” (Harris
objected, however, that the same jury was deciding on
the death penalty that rendered the murder con-
victions, but he was overruled.)

It was about 7 o’clock on Saturday, February 2, 1980,
when the jury returned, but jurors had actually taken
only about thirty minutes to reach their decision. It
was unanimous for the death penalty from the
beginning, just as it had been for the murder con-
victions.

After Judge Boles read the jury’s decision, he
commended the members for their efforts. He called
the verdict ““true and just.” He praised Gray, Harris
and Oliver for their work and courtroom practices and
said they were “the best in the business.”

Boles commented: “The only way fo protect the
innocent is by trial in court. You have seen the in-
nocent protected in this court.”

After excusing the jury, the judge ordered the
courtroom locked, and no one, including the news
media, was allowed fo leave until the jurors were
safely away from the building.

This time, Bob Carr's mother, Mary Colvin, left the
room in tears. It was a highly emotional time, even for
spectators, for most of them had strong feelings about
the case, and some of them were relatives of the
victims. _

Gray thanked the judge for the way he handled the
case, but he did not choose to address the jury. Harris
thanked the jury for giving his client consideration
during the frial.

Judy was never brought to courf in handcuffs or
shackles, because law wouldn’t allow him o be seen
that way by the jury. However, before he was taken
from the couriroom this day, officers put handcuffs on
him in front of the spectators. It appeared fo em-
barrass him, though he managed to muster up a smile.
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" He remarked to some in the audience on his way ovt:
*You just love to see this, you s - - k asses.”’ .

There was no doubt as 1o the feelings of Mr. and
Mrs. Ed Zollars, the parents of Terry Chasteen, for he
made his way to Gray, Oliver and Conner to publicly
thank them, shake their hands and actually hug them.
They were smiles from ear-to-ear, as was Jack
Trowbridge, who had assisted Gray.

Mark Chasteen, father of the two boys who were
drowned by Judy, wasn’t allowed into the courtroom
until this day. His name was on the witness list,
although he was never called. Some thought his name
had purposely been placed on the list fo prevent him
from afttending the frial because of his strong feelings
against the defendant. He was also grateful for the
verdicts. His grandmother, Irene Linder, had been in
the courtroom for most of fhe trial, and his mother
Shirley attended sometimes, as did his aunt, Dixie
Sprague, who had been baby siiter for the Chasfeen
children. -

Terry Chasteen’s sisters Jodi and Kim were also
there on several occasions and on this day. They were
accompanied by Jack L.ane, the man with whom Terry
and her children had lived. (Terry also had iwo
brothers, Eddie, the youngesi, and Gregg, who was
married. The lafter and his wife came to the frial
sometimes.)

Harris announced plans to file a motion o correct
errors and fo make an appeal to the indiana Supreme
Court. e

As Judy departed the courthouse, he was greeted by
television cameras. One crewman asked how he felt
about the verdict, and Judy answered: I’'m happy
with It.”” Then he was asked about his goal, and Judy
said: “The electric chair.”

Judy was returned to the AMorgan County Jail fo
await formal sentencing on February 25 at 9 a.m.,
following a pre-sentence investigation ordered by the
judge. Boles was nof forced by law to accept the jury’s
recommendation concerning the death penalty. If he
ruled it out, Judy’s terms would have ranged from 120

to 240 years.
+ + 4+
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In the Monday, Feb. 4, 1980, issue of The R
the editor, Robert Kendall, known as the SC?-?I()’E:::’
wrote: ’

.1t may have been that Judy and his lawyers
knew the jig was up after Gray had finished the state’s
case; for not only did he proclaim that he’d Killed Mrs.
Chasteen and her children; he foid the judge and jury
he’d likely kill them if they didn‘t burn him.

’The judge belleves the iury needs protecti
the public, but it isn't the publicp wheo Il(c)rr:ot:\'/oma
remarkable lot about their identities, residences, and
personal habits. It's Judy himself; and if he has any
friends out to avenge him, he’ll have blenty of time
and opportunity to pass the data along.

““The judge’s protection of the jurors is not unlike
;t::"?efenseis 'rOfd Sin]?i:pore, which had all its heavy
ery pointed out to sea, while 1
from s point M he Japs attacked
‘“Pastor told us yesterday that while we should
rejoice that justice was done, we should mourn the
prospective loss of a soul; and | pledged that I'd stop
campaigning fo get Judy appointed county rope tester,
“We must, said Pastor, not presume to judge
anybody, but instead pray that we do not fall into sin.
"’The strangled and drowned voices of the mother
and children cried out from the ground, as did Abel’s
blood. Somebody heard, and so retribution has been
done. Now a mortal soul stands at the brink of
destruction....”

+ + +

Th_e same day, the Unifed Press International
carried a story on Mark Chasteen, father of the two
dead boys, who was attending a Protect the Innocent
meeting in Indianapolis.

Chasteen sald: I am satisfied with the verdict,
although It doesn’t replace the emptiness left inside by
the deaths of my former wife and three children,’””

Chasteen said that Judy complained that the system
had failed him, but Chasteen felt he was the one who
was failed. He sald it was a known fact that Steven
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Judy shouldn’t have bieetn left out on the street — that
azard to sociefy.
heA‘giZ: ’I‘f he thought that Judy would b,e execute':!,
Chasteen said: *‘| certainly hope so...He’s taken ;rife
life of my family and | feel that, in return, his life
ken.”"
Shglr"nldﬂ?étcaiay, PT! organization was talking to iﬂ:ﬁ
state legislature in regard to keeping capital pun §th
ment, as there was some support for doing away wi
" mtl\zgi?:?\aasteen gave a statement to _Iawyers beﬂt)r';e
the trial started, he said he lived in Indlanapo'lis qt d‘ i
home of his mother. He was employed at Lewis Lin ?n
and Son and he did carpenter work. He said he wa(sj
the Navy and had started on his way home on :‘he ::
of the murders. He had been dlsch.arged since en.h e
said he and Terry were married in 1975, and §he ad
one child, Misty, at that fime. He had been dlvorﬁen
from Terry since about August 1978, He had spoke
with her about a week before she was murdered. hool
Chasteen graduated from Brownsburg High Sc c-;o .
He attended school at Plainfield and Decaturda;‘ isoﬁ
(After he and Terry were married, she completed high

school.)

When Chasteen’s deposition was taken before the

i eared in good control of his emoﬂor]s, even
I;?J'gge.?ggy was also present. Extr:a depuf!es S\ac:
been asked to be present for the occasmn,.fearmg a
something might happen withf T|he two in ghe same

ce, but all was peaceful.
ro?gngtgsmér that circulateq was that Terryf ha;:
thoughts about going back with Mark_, but no fac
were presented concerning this in the trial.)

Chapter V11| —
Communlty Feelings, Trial Expenses

The sentiment of the people of Morgan County,
where the murders were commitied, was evident.
Several letters were written to the editor of the
newspaper at Martinsville, the county seat.

The editor took a strong stand on the Judy case,
insisting that justice be carried out. One man wrote in
that ‘“your paper tends to make one think you can only
sell papers by playing prosecutor and judge and
seeing that people who are not residents of your
county get the worst deal possible, if they deserve if or
not....Because of your paper, it is impossible for Judy
to have one of the most precious rights given to an
American, who happens to be a defendant in a trial,
and that right is trial by a just and impartial jury.” It
went on 1o say the defense should ask for a mistrial for
the newspaper’s printing a statement thaf the defense
wanted suppressed while the iury was still being
seated,

This was about the only letter showing any sym-
pathy for Judy. It was answered by several, and some
people were very angry with the person who sub-
mitted it for print.

- One woman wrote: “...1 don't know a thing about
this case only what |’ve read, and | don’t know this auy
that’s on frial. But there’s one thing i know for certain.
Apparently, the Chasteen lady didn’t have much of a
chance fighting for her life, but she was a grownup and
knew, horrible as. it was, what was going on, even
though there wasn't anything she could do about it,
Those three little babies didn‘t know what was hap-
pening, only that they were being hurt, and not
knowing why, and nobody to help them....”

Another person wrote: *...| see where Steve Harris
is Judy’s defense lawyer and is trying to get Judy off
without any penalty or on the insanity plea, but if it
had been Steve Harris’ children he would have
already killed Judy some way or asked for the death
penalty....He should be castrated just like you do male
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hogs and cattle and one thing sure, he would nof rape
anxoczrer:s:\";vrote: o, After learniqg that dear old
Morgan County has to pay the big bill for the killing
spree of Mr. Judy, now we also learn we have to pay
another whopper to try to get him off from the sen-
fence that we had tolpay the big bill to have him
first place.... )
selr)ie.rxﬁs 'rr\‘otthSeleasg him into the cusfogy of his at-
torney and assistant, and let him go live with them, f?r
they’re about the only ones that | know who believe in
N irctead of making the taxpayers of Morgan County
pay and pay and pay to uphold this smirkmg;
publicity-loving killerI; \\gm?not let the ones who wan
_hook foof the
mTI? gr:c:ne of these people who has been fighting T‘c(;
hard to get AMr. Judy off the hook would have to wa'd
up and look at one of their liftle ones that he had he
under water, or maybe their wife or sister or mother
that he had raped and sfrangled, do you suppose thez
would still be calm and collected and work real r!ar
trying to get the little angel to flap his wings
again?...."” e
then there came the clincher, a preagher who
sugggrtgd capifal punishment and wrote his |eti;et;
during the Judy irial. He sa[d: ”...(_50d calls for capita
punishment for certain crimes (i.e., murder, rar;‘)e,
kidnap, etc.) God alone can give life a-nt_i Godﬁalo_n_e ?s
the right to take life...He calls upon civil authorities fo
carry out His sentence on, for instance, murders (c|
Gen. 9:5,6; Lev. 24:17; 20:10; EX. 2.1:10). All the C_IVI|
courts have to defermine is guilt or innocence. Capnt?f
punishment among other things is "a symbol.
symbolizes uliimate iu_ggm:nt:‘._.hell....
item written by Reporter Editor Robt_ert
K;:daarl‘lc:ﬂ;g:zre was some indicafion of com.mumiy
disgust for all the aﬁenfli;:p i-'.‘ludy was getting, or
er word, ‘'publicity.’’
pel?(‘e:%salal 'ﬁzte: | missed three press conferences
today. Protect the Innocent had one on Iavg 'eE
focement, U.S. Senator Birch Bayh one on alcoho
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both.in Indianapolis at the same time — and Steve
Judy had one here....

“Press conferencel’’ exploded Assemblyman
(Richard) Bray (R-Indiana) at the Judy effrontery.
“Why don’t we throw him a ticker tape parade?’’

+ +

+

Clubs and organizations started calling on the
parties involved in a legal way with the Judy case to
give talks. Prosecutor Investigator Jack Trowbridge
talked to the Martinsville Kiwanis Club. He said the
fury didn’t hear all the evidénce the prosecution had
on Judy’s wickedness.

Although it couldn’t be submitied during the trial,
Trowbridge said, the likelihood that Judy deliberately
and with malice aforethought murdered three
children was referred to by Prosecutor Tom Gray
during his final argument and rebuttal.

Trowbridge said Judy tried to portray himself as a
deranged, excited, fearful man who'd killed Terry Lee
Chasteen’s three children out of irritation and con-
fusion. The prosecution believed that Judy fook AArs.
Chasteen to the bank, raped and strangled her and
then returned to the truck, carried two children back
fo the bank while he directed the third one down to the
place of their deaths.

The investigator said there was also good evidence
to show that Mrs. Chasteen'’s 5-year-old daughter,
Misty Zollars, was struggling to save herself by
grabbing some overhanging branches, when Judy
seized her and held her under the water until she
drowned,

However, Trowbridge admitted there was
something to say for Judy’s contention that his “‘cry
for help’” was ignored by the authorities whenhewas a
child. Trowbridge remarked: ""Where were they when
Dr. Saperstein said: ‘This boy is dangerous!’?"
(Saperstein was a doctor at the Indiana State Central
Hospital, where Judy was taken after he had raped,
knifed and hatcheted Carol Emig when he was 13).

+ 4+ 4+

About a week after the jury verdicts, officials
elsewhere decided that Judy would still have to face
charges of armed robbery in connection with the
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Majik Market holdup in indianapolis on November 25,
1978. The case had been venued to Vincennes from
Indianapolis, but Marion County had also filed an
habitual offender charge against Judy.

Knox County Sheriff Casper J. Memering released a
statement saying that he was concerned about the
security because of the condition of his 78-year-old jail
at Vincennes. Seven prisoners had escaped in the past
year, though all were recaptured but one.

Memering admitted that the old fail didn’t meef any
of Indiana’s regulations. “/1'm surprised the case was
venued here due to the condition of the jail,”’
Memering said, ‘‘but, hopefully, we can hold him.’”” He
sald he planned fo keep Judy ina second-floor juvenile
area that was pretty secure. -

Morgan County Sheriff thought Judy’s appearance
in Vincennes would be postponed until after he was
sentenced on the Chasteen murder convictions on
Eebruary 25, but that wasn't the case. He was taken fo
Knox County on February 12.

When Judy appeared before Knox Circuit Judge
Ernest Tilly Jr., he did not enter a guilty plea as he
had said he would, but asked for a postponement.

Drew Young, a Marion County deputy prosecutor,
had said that Judy could have spent 50 years in prison
if convicted at Vincennes before any possible death
penalty might have been carried out for the murders.

However, Judge Tilly granted Judy an indefinite
postponement, at the request of the prosecution and
Judy was immediately returned fo Morgahf County
Jail. Officials figured if Judy weren’t executed or if he
ever stood a chance of being released, they then could
try him on the armed robbery charge. If he were
executed, the robbery charge wouldn’t matter.

+ + +

On the next evening, Wednesday, February 13,
Judge Boles, Prosecutor Gray and Defense Attorney

Harris appeared before the Morgan Counfy Council fo
explain the costs of the trial, already at $77,591.

Some faxpayers in the county were complaining
about the trial’s expenses, since the county was fo
bear the burden because the murders were committed
in Morgan County. The biggest complaints were over
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the expensive restaurants and whopping food cosfts.
But a few people were angered because money had
been spent to buy foys for children of jurors on visiting
days, for the cost of an exercycle, hairdos and en-
tertainment. They didn’t want their tax money spent
for these things.

It was really a courtesy for the judge, prosecutor
and defense atforney to appear fo explain the costs,
for once the judge ordered that they be paid, the
county was forced to abide, with or without the county
council’s consent.

Boles told the council and aiso a gathering of about
1060 county law enforcement officers and supporiers
that between 75 and 100 were involved in putfing the
case through fo its conclusion, - )

Various law enforcement officers, including state,
indianapolis and Mooresville, were: Lt. Merle
McKinney and Investigator Jerry Conner, who headed
up the invesfigation along with Sheriff Richard Allen;
John Clark, Jerry Kaufman, Linda Visser,
Mooresville Chief Harold Marfin, Emerson Allen,
Bruce Boaz, G.T. Boaz, Donald Gastineau, Stella
Hanley, Jack Hanlon, Gary Hood, Keith Gill, Steve
King, William Kuhn, Frank Love, Ronnie Miller,
Daniel S. Moore, David M. Stephens, Barrie Goetz,
Jerry Warman, (Indianapolis Police Department);
Michael Oliver, L.ance Seever, George E. Smith, Mike
Templeton, Kennefh Hicks, L.inda Leske (Indganapolis
Airport Security); the county coroner’s office, Judge
Boles, the prosecutor’s staff, the defense atforney and
his assistanf, doctors, psychiatrists. (Talue Watkins,
who took deposifions in her business office, typed up
thousands of pages of information from the more than
100 on the witness list.)

Assisting with the jury and court procedure were:
Beverly Farr, court reporter; Martin Guy Ross, nhight
bailiff; Lori Tsang, night bailiff; Minnie Finchum,
day bailiff; Joe Russell, judge’s baliliff from Hen-
dricks County; Carmella Hacker, bailiffs’ assistant;
John Hamilton, jury bus driver; and Vernon Henry,
Indiana state trooper on security assignment. Jurors
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called him “McCloud’’ because of his siz .,
and his big Texas hat. & character
Sheriff's department members involved with Allen
were Chief Deputy Bob Williams, Detectives Bob
Craig and Robert Betts, Arvin Hopkins, Bud Aders,
Janet Roe, Sarolta Loudermilk, Gene Groves, Ed
Garner, Fred Walls, Bob Wall, Jim Hicks, Sheila
Reavis, Charles Beaver, Jesse Martin, Bob Baver,
David Loudermilk and Don Fogleman. ‘

There were probably a few in the variou -
::cceg:z e\:h& h;lpedmbuf did not have thei?' d:a’)rfi:ts
. Martinsville i
with seeurin city officers also assisted some

The officers at the meeting, however, were not 1

in support of the judge, prosecutor and defens: :r:
torney. They wanted a raise in pay. Some of them had
written a letter to the Martinsvilie hewpaper saying
that while court officials attended the council meeting
to ask money for the Steven Judy trial, the sheriff's
department would make a request to fight crime. It
stated: ‘’Your tax dollars have a way of being found
lfor criminal protection. Will you help us find some for
your’ protection?” It encouraged cifizens fo aftend
the meeting to support the department, and many did.

Judge Boles sang the praises of the prosecutor,
defense atforney and the sheriff's department. He said
Judy would have the automatic right to an appeal to
the state supreme court if he imposed the death
gzrl\,zltty as ll-gcolmn:‘ended by the jury. If so, Morgan

Y would also have to pay that cost,
between $15,000 and 5'25,000.p Y I estimated at

Gray told the council that he realized the trial had
been expensive, buf he said it was defendant Steven
Judy’s right to ask for a sequestered jury. He com-
mented that keeping a jury happy is much beiter for a
case, and while some quibbled over some of the items,
22 Zc-:::‘ that the taxpayers’ money hadn’t been wasted

€cessary expenses. (Some local people aar
with this thinking, as they felt nothing wéps tgo gogdefzﬁ
the sequestered jurors. Some said they wouldn’t have
served on this jury for anything.)

The judge said there had been a good chance of a
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mistrial because of the nafure of the case. There were
some problems which were mainly caused by oui-
siders too. He worried about it and said: ’Night after
night, | woke up in a cold sweat.”

Gray said there had actually been abouf 60 wit-
nesses, though the witness list had many more names.
He felt the only possible error in the trial might have
been in the law concerning the death penalty and in-
sanity.

Harris stood o say some complimentary things
about the judge, even though his client had lost his
case. He talked about the judge’s pushing fo get a jury
seated and about his insistence that the letter of the
law be followed. He said he didn’t know of any errors
in the trial, and he and Gray gave much credif fo the
judge for keeping the irial’s cost down. (It was
originally estimated at $200,000.)

Even though the trial would cost less than what had
been expected, it still was enough to drain all exira
money held for if, plus extra money the county had for
emergencies. ’

County Avudifor Dan Bastin had fotaled trial ex-
penses fo February 13, 1980. An ifemized list follows:

Special judge, $832.60. '

Jury expenses: Juror examination by Dr. Larry
Rafts, $19; Hoosier Appliance TV Center, fwo video
recorders, $120; Ayr-Way, video cassettes, games,
magazines, $144.72; Indiana University, 26 tickets for
January 30 performance, $130; Service Merchandise,
supplies, $13.94; Ayr-Way, supplies, $209.56; Yellow
Cab, transportation for prescription refill, $7; Wind-
fall Dancers, dance class and demonsiration, $50;

Puck Players, puppet show, $50; Indiana Dalily
Student, advertisement for baby sitter, $13.55; Craft
Center, craft supplies, $56.20; Hook’s Drugs,
prescriptions, $5.85; Hook’s Drugs, $29.54; Holiday
Inn (Bleomington), lodging, $8,021.95; Domino's
Pizza, meals, $76.72; Hayes Pharmacy, supplies,
$60.59; Minnie Finchum, supplies, $7.43; Butterfields,
meals, $320.16; Hoosier Appliance TV Center, video
recorder rental, two weeks, $120; Holiday Inn
(Bloomington), lodging, $13,766.99; Butferfields,
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per diem jury, $8,593.88; psychiatric examinati

‘ 593. aminations,
$6,696; and transcipts, $5,802.60. Of the latter, $789
went to Beverly Farr, $186 to Minnie Finchum and the

meals, $237.75; Hayes, prescription ;

Rental Center, projector and ex:rcisé :lt(.zs(’th-irsawg;
for an alternate juror with heart ailment), $54.72;
Kentucky Fried Chicken, meals, $63.83; Sully’s Oake.,
Buc,ket, meals, $388.13; Whimples, meals, $348.33;
Poe’s, meals, $73.45, $84.64, $73.74, and $89.34; Maggic
Horn, meals, $50.30; Gold Rush, $269.54; Poor
Richard’s, meals, $165.43; River Boat Gémbler

meals, $351.48; Poe's, meals, $303.39; McDonald’s'
meals, $33.80; Greek’s Pizzeria, meals, $59.98; Minnie:
Finchum, supplies, $8.64; Schwab’s Foods, supplies

$9.15; Schwab’s Foods, supplies, $12.44; IGA 80uth'
supplies, $172.45; Poe’s, meals, $72.04; Dragon lnnl
meals, $183.37; Greek’s Pizzeria, $58.07; Whimples’
meals, $318.05; Poe’s, $52.92, $72.42, $59.13; Schwabre,
supplies, $12.73; IGA South, supplies, $21.15; Kroger’
supplies, $360.13; Dr. C.W. McClary iurors:

exa.minaﬂons, $50; Poor Richard’s, meals', $199.53;

Indiana University, February 8 performance, 81.68:

Dr. Larry Ratts, examination and Injury $27:

Eastland Beauty Salon, hair cuts, shampoos, sef’s,'sm’-

Dr. Norman E, Whitney, examinations for SiX iurors’

$90; Haag Drug Store, supplies, $26.88; Staggs Drué

Store, supplies, $9.53, for a total of $28,214.29.

Jury transportation: Driver $35; b
: , ; bus rental, ;
driver, $175, $245, $245 and $215, for a fotal of sia,lms.aos'

Personal services, superior court: B B
: Balliffs — Lori

Tsang, $850; Guy Ross, $1,536; Minnie Finchum'
g_verﬂme, $140.18 and $155.75; Guy Ross, $300; Lor;
Psang, $1,150; Guy Ross, $1,150; Richard Davis, $28;

attle Parchem, $148; and Minnie Finchum for
overtime, $87.22, for a total of $5,545.15.

ggsgrter -—ﬂBeverly Farr, overtime, $328.76

er arorney — $14,505.35; his a.ss‘s

{2,427.50, for a total of $16,932.Ias. ( Ha'rris said fh'isfa/r;g
ag:‘:?g on "the basis of $25 an hour and that attorneys
o g elsewhere on similar cases made double

Legal infern — Indiana University work study, $400;
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remainder to Talue Watkins, owner Words Unlimifed,

for depositions.
Sheriff's expenses — $3,668.91; and metal detector,

$69.23.
Prosecufor’'s expenses — Travel, $13.12; fran-
scripts, $450; witness fees, $587.90.

+ + +

As for the sheriff's department raises, the council
said there was no money available, as the fat had been
eaten out of the budget by the Judy case.

+ + +

When the court transcript was completed, court
reporier Beverly Farr said that it contained about
5,000 pages. .

It appeared that everything had quiefed down a
little. Judy was tucked away in his cell and Morgan
County residents were secure in a feeling he would be
sentenced February 25 and taken away fo Michigan
City State Prison. But Sfeven T. Judy wouldn’t be
forgotten so easily.

At about 2:30 in the morning of February 16, Judy
made an aftempt to escape but was caught before he
got out of his cell.

Deputy Robert Bauer just happened fo be af the
county jail in Martinsville at that time, and he and
Harold Vogel heard an unusvally loud noise coming
from the cell block area. Dispatcher Jim Bolin also
heard it.

When Baver went charging fo Judy’s cell door, he
found the convicted murderer standing on his bed and
holding a blanket over the window, more or less used
for ventilation purposes, since it was on a wall inside
the jail.

“ Are you the one who's making all the noise,’’ Baver
asked Judy. His answer was */No.”’

Baver ordered him fo get down off the bed. When
Judy stepped down with the blanket, a hole was visible

in the cell where the barred window was supposed 1o
be. ‘

#vyou caught me,”’ Judy told the deputy.

Bauer moved Judy to the next cell and searched
him. He had two pieces of metal, probably taken from

MORGAN COUNTY Deputy Sheriff Robert Bauer, who
later became sheriff, shows the window removed by
‘Sfeven Judy during his escape affempt.




a register. While Judy didn’t fell Bauver where he
aimed fo go or how he planned to get there, if was
evident he did plan to gef outside the [ail. He had on
two pairs of trousers and two shirts in preparation for
the cold winter weather,

To remove his window, Judy was sort of ingenious.
He tied one end of his blanket to a window bar and the
other end to the cell door. He put something (no one
knew what) in the middle and turned it like a four-
niquet or come-along tool until the pressure forced out
the window. (These methods are used in consiruciion,
and Judy had worked some in that field.)

Sheriff Allen said that it was one of the windows in
the addifion constructed in 1974, and he said they
weren’t foo strong. Two other prisoners, Howard
Showecker and Rocky Neville had escaped from the
jail by removing the same type of window the year
before. Another inmate, Jim Kindred, escaped from
his cell and leff the jail through a kitchen window.

Judy gave the depuiy a note felling about his
proposed escape. I said: */I’'m sorry | had fo do this —
but now mabey you'll reliaze with no reservations at
all that you have fo kill me if you wont help me.

| could have lefi a long time ago but | didn't
because | don’t want fo hurt anybody else.

“Mabey now you'll no Im serious when | said Id get
out some how and | will again if | go fo prison so when
you gef me you'd better kill me.

#p.S. I'll fry to make it as easy as possible for you fo
cafch me this time. If you havent gotten me within (3)
days VIl give Gene Groves a call- fo make
arrangements and turn myself in. Steve Judy”’

*You can’t blame me for trying. You'd do the same
thing if you were in my place,’”” Judy told Bauer.

Bauer said that the two pieces of metal Judy had
weren’t heavy enough to hif someone over the head
and escape, but “they might have been strong enough
to stab someone.”’

The deputy figured that if Judy managed to get
outside the cell, he probably would have jumped the
turnkey when he later enfered the area for a cell
check.

Judy said he waited for Jail Commander Gene -

162

:Em 50-4’ / L Awp 7o
Do TAIS D7 pbw mabey
)/407// /f@//aze_ Wi T4 o
BB FescRvAT 1on's a7 g0
'7/661% )/ad V¥ Y 7; /I///'L
re L f yoo Won7 Helr
me,

L covld have Lel7
horrs  Time #go Oo7T T pron’r
Pecocvse I porn'7 VV#/I// Ter
/I(//?f Qﬂ/ bo O e/;&

/”//we /Z/ 7aalé P
T 5‘6/\"10145 M,{e/ T swo0
a4 70‘/ o7 Some fown”

Ay T willd  gégin T

L JO Ve ﬂ/f/Joﬂ/ So  when”
o/ Ee7 e y
//’/LZ E 7 Yoo & Ler7ef

Ps  Tuc TRE Tz
=7 A5 Kﬂ)‘
Foff /ou 7 o
Tire A o ppren?
;o/’fc’/// ,Ma WiTh e ThAREE (3)
D8ys L'el gve Genre Boves
AL T e ﬂ/fﬁ//Vée/ygy
T T GoAL /17/(/5(347" s %_

JUDY'S ESCAPE LETTER IN HIS OWN
WRITING: N HAND

LR e
A5 ﬁaf)/ﬂ/c
cﬁ/b% me T4




T

Groves to go home at midnight before making an
attempt to escape. He told Baver that next fime he
would wait until the deputy was gone too.

A reporter-photographer arrived to take pictures of
the cell where Judy had been. She was a little hesitant
about going in the cell block area for fear Judy might
shout some obscenities at her because he did not like
some of the stories The Reporter had printed abouf
him. Instead, Judy was friendly and polite. He
laughed and told her to come back and take his picture
as he jumped out of the window some night. When she
asked him ““when?’’ he said he couldn’t divulge his
secrets, :

Judy said he thought Bauer was foo smarf to let him
escape, and Baver said he thought Judy was lying
when he wrote in his note that he would turn himself
in. “’He lies a lof,”’ sald the deputy.

Sheriff Allen contacted Judge Boles 1o see if he could
hold his sentencing earlier than February 25. He didn’t
‘want the responsibility of keeping Judy any longer at
the county jail.

When the {udge learned that Judy was almost out of
his cell, he ordered an around-the-clock watch on him,
an order which the sheriff carried out.

Judy wasn’t down in the dumps about being caught.
He really didn't appear to be too discouraged.

After Judy was convicted, the jail commander
would no longer allow him to go into a private room at
the sheriff's office to speak with his foster mother and
others. The offlcer demanded Judy speak to visitors
from an area especially for that purpose, where contact
was kept at a distance by a wall, and conversation was
through an opening.

Judy did not like this restriction. He rebelled
somewhat. One day he threw a bucket of soapy water
on Randy Leitzman, who was not one of Judy’s
favorite people around the jail.

" For the mosf part, however, he was orderly, as the
24-hour watch prevented him from any rule In-

fringements.
At 8:15 a.m. on February 25, 1980, he was brought

into the courthouse through the south door and up to
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the second story courfroom. On some previous oc-
casions, he had been brought through the underground
enfry on the east side and up the prisoner’s elevafor to
the second floor. ‘

For his sentencing, he had dropped his fancy dress
habits and had returned to a dark, plaid green flannel
shirf, T-shirt and blue jeans. _

Most of the seats were occupied in the county
courtroom, except for the jury area, but a couple of
jurors were present in the courtroom to see if their
recommendations were carried out.

Some of the people closest to the victims were also
on hand, including Mr. and Mrs. Zollars, parents of
Mrs. Chasteen; Mark Chasteen, father of the fwo
young boys who were drowned; and also the children’s
great-grandmother. Mr. and Mrs. Bob Carr, Judy's
foster parents; Mr. Carr’s mother, Mrs. Mary Colvin;
and Jack Lane, the man with whom Terry Chasfeen
lived, were also in the courtroom.

As Steven T. Judy was brought info the courfoom,
about twelve officers surrounded him.

After the judge called for order, he asked Judy if he
were Steven T. Judy, and Judy answered ‘’No,’”’ and
laughed. Then he almost immediately said, "‘yes.”
(He later explained it was a standing joke befween
him and the judge as he had been asked so many fimes
during the trial if he were Steven T. Judy.) The judge
laughed too.

Prosecutor Tom Gray again called for the death
penalty as he spoke to the court, saying it would be a
miscarriage of justice if the judge did not arrive at
this decision.

Defense Attorney Harris said his client did not wish
any argument on his behalf, as Judy himself had
asked for the death penalty. However, Harris stood
firm on his belief that the death penalty was un-
consfitutional, and he said that the Indiana Supreme
Courf had adopted no rules to review the death penalty
as decreed by the U.S. Supreme Court.

If the death penalty were not given, the term for
Judy would total up to 240 years for the four murders,
Harris said, and the earliest Judy could gef out of
prison would have been 120, meaning that he would be
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there for life. Harris appeared sincere as he said he
had gotien to know Steve Judy as a human being and
hated to see him executed.

Judy himself asked to make a statement and was -

allowed to do so. He told the judge: ‘’Mr. Boles, |
really feel you understand my point..but | honestly
want you to give me the death penalty, because one
day | may get out...| think | showed that about a week
ago. If you don‘t want another death hanging over
your head, | think that’s the only thing you can do.”’

Before pronouncing the sentence, the judge said he
could find no mitigating circumstances in the case. He
spoke of Judy’s past criminal behavior and listed the
murders as a wanton and freakish offense. He said
Judy’s conduci showed a total disregard for life, that
he commiited the murders while out on bond and that
to release him would take a great risk of further bodily
harm. There was no. provocation for the crimes, the
judge found, and no excuse. He felt Judy had not
sought fo gef help for himself.

While the judge said that Judy aitempted to justify
his behavior, he could not do so. He said Judy blamed
others for his own acts.

The record showed that Judy’s victims were par-
ticularly defenseless and vulnerable, the judge said.
The murders were not only an unwarranted
destruction of human life for an adult but also for the
defenseless children.

_With these thoughts in mind, Judge Boles ordered
Judy’s death by the eleciric chair before sunrise on
May 15, 1980. Since when the death penalty is given a
case is automatically reviewed fthrough fhe appeals
sysfem, no one acfuvally expected Judy to be elec-
trocuted on this date. A motion to correct errors would
be filed, and an appeal would be perfecied. Judy
himself showed no signs of emotion.

Defense Attorney Harris asked that Kenneth Stroud,
professor of criminal law at Indiana University, In-
dianapolis, be named to work on the appeal with him.

After the judge defermined that Judy had no money
and no way of raising funds, he appointed the two as
pauper attorneys. This was to be added expenses for
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JUDY’S PRESS CONFERENCE after his sentencing
and Immediately before he was transported to Indiana
state Prison, Michigan City, Feb. 25, 1980. Judy
Melkinsey, assistant defense attorney, stands left of
Judy and Defense Aftorney Steve Harris ison the right. ‘
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Morgan County. (Stroud and Harris agreed to do this
for $6,000.)

Judy waived his right to remain in the Morgan
County Jail for the next fourteen days while papers

were prepared for his fransportation. He was faken °

directly from the courtroom to the Indiana State
Prison at Michigan City.

Before he left, though, he decided that he would
speak with newsmen in the courtroom. Judy admitted
he was a ham, as he talked fo newspaper, radio and
television reporfers. He admitted to about thirty of the
media that he enjoyed the attention the quadruple
murder frial had brought him. He watched the
television replays and searched the papers from cover
to cover for stories about himself.

One newsman asked Judy why he would appeal the
verdicts to the supreme courf if he really wanted the
death penalty. Judy answered: ‘/Oh, it's just for those
guys — the attorneys. They love this stuff.”” Since he
appeared so calm, one person asked Judy about his
nail biting. */I¥'s just a habit,’” he said, as he held his
hand steady.

When asked if he really wanted to die, Judy said: "It
isn’t so much that | want to die; it’'s just that 1’d rather
do that than be in prison for 240 years."’

Harris’ pleas for Judy’s life were sometimes per-
sonal and sometimes just the expected lawyer jargon.
When he said that to electrocute Judy would be cruel
and inhuman freatment, some news people and
spectators retaliated with: It was no Sunday school
picnic for Mrs. Chasteen on the creek bank that day ”

Judy was scheduled fo join five other prisoners on
death row, ail males. One had been placed there in
September 1976, the year the state of Indiana enacied
a new law on the death penalty, and the three others
came affer that. In 1972, the U.S. Supreme Court
referred fo the death penalty as cruel and inhuman
treatment. Indiana adopted a new law in 1973,
allowing the penalty for specific crimes. The U.S.
Court handed down five landmark decislons in 1976 on
the constiiutionality of the death penalty. Indiana’s
1976 law became effective In 1977 and sald the state
supreme court had to review a case when It was given.
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The state commuted death sentences up until 1976 to
life affer Richard Kieffer was electrocuted in 1961 for
murdering his wife. Those with sentences commuted
were returned to the prison population.

On death row, Judy would be separated from the
rest of the inmates, and that suited him just fine. He
didn’t want to be in fear of a convict’s shiv being sfuck
between his ribs, and the convicts might not take too
kindly fo a child killer, he thought,

All four of the men on death row had stays of
execution, as appeals had been filed in their cases.
Warden Jack Duckworth said that people on death
row are let out of their cells for recreation, but he
added that they have their own recreafion area, and
are not allowed with the rest of the inmates.
+ + +
While he had been in the Morgan County Jail, a
request for information about Steven Judy was made
by authorities seeking the killer of four people, a
mother and her children, in Minnesota.
+ 4+ +
During the month-long trial; Defense Atforney
Harris had managed to keep a sense of humor about
him when talking fo reporters and at points when

* addressing the jury or questioning the witnesses.

Considering the seriousness of the case and the strong
feelings against the defendant, that wasn’'t an easy
accomplishment,

Harris, however, was a friendly and soft-spoken 34-
year-old lawyer whose courtroom manner appealed fo
the jury. He was nice looking and showed tact and
good tasfe.

While his cost to the county for his pauper services
was considered reasonable, the price tag on the
publicity he got for handling the case couldn’t be sef.
On various felevision interviews with Judy, Harris
was also featured. He was the subject of articles
written by the press and some aired on radio. He held
press conferences and made statements along with
Judy. There were even -writeups in detective
magazines, and Harris pianned to write his own book
on the Judy case.
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Not all of Harris’ publicity was good, however.
While the trial may have gained him notoriety in other
paris of the state, in Morgan County, he may have
considered it a black eye. Some people were angry
with Harris for defending Judy, and they turned on
him even more for sympathizing with him.

Harris didn’t reap all the benefits from the highly.

publicized case. Prosecutor Tom Gray, an ambitious
31-year-old man with a well-known name in
Republican politics and with much higher aspirations
than prosecutor, saw his courtroom victory not only as
a feather in his cap, but perhaps as a stepping stone to
another cap. It was no secret that he had his eye on a
county court judge’s seat, and rumor had if that the
governor’s mansion wasn’t out of the question.

Steve Oliver, 28-year-old assistant prosecutor,
showed what a brilliant elocutionist he was and hoped
his impressive legal phrases and knowledge of the law
would give him an opportunity fo introduce and ad-
vance himself. He planned to start his own law
practice, which he lafer did.

Judge Boles made some pretty big headlines for
himself and set himself apart from other judges with
some of the decisions in the case. As a university law
school teacher, he also saw in the case a possibility of
it becoming a matter of case law and students of the
future studying it. ) :

As for one reporter, she decided fo write this book.,

There was another person at the trial almost daily
who not only maintained a sense of humor but kept
everyone else in stitches. She was Evelyn Jordan, an
elderly woman of the Camby area.

In the hallway, Mrs. Jordan was heard on occasion
acting out the phrases of ““Harper Valley PTA." She
tried to get info the courtroom wearing her Profect the
Innocent butfon, but she was told to remove it at or-
ders said to be from the judge. (Rumor had it that she
had vowed to wear it faithfully and when forced to
take it off her coat, she pinned it to her petticoat.)

Mrs. Jordan had a pocketbook full of goodies, fc0. In
some of her first visits to the courtroom, she ate some
of the sweets and cracker type food; but when she was

190

caught, she was warned not to eat again in the court-
room,

Prosecutor Gray appeared before a meeting of the
PTI1 after the trial concluded, and he fold members
that a law the group was supporfing would have
prevented Judy from receiving the death sentence.

The guilty buf insane plea law that was passed in the
Indiana General Assembly in the spring of 1980,
mostly through PTI's efforts, would have stopped
Judy from gefting the chair, the prosecutor said.

Gray, who had achieved his greatest legal viciory in
obtaining Judy’s conviction, said he didn’t realize that
result when he recommended the bill fo PTI’s legal
counsel, Ros Stovall. (Stovall gained much
recognition through lobbying for PTl and decided
himself fo run for congress.) :

Gray said that when Judge Boles sentenced Judy to
the electric chair, the judge found no mitigating cir-
cumstances fo withhold that punishment. Bui the
prosecutor believed that if Judy had been able to use
the new law and been allowed a plea of guilty but in-
sane, it would have created enough of a mitigating
circumstance fo prevent the death penalty.

A conviction under the new law would provide that a
person be commitied to an institution, and if he ever
became able fo be discharged, he would go to prison.

Treva Richer, founder of PT!, said members were
aware that it could stop some death penalty sentences,
but the members thought the law was well worth the
gamble, since the death penalty hadn’t been given
often or carried out all the time.

Gray fold PTI members: ‘'You impressed
everybody in the state with the power you wielded,”’
and he urged them to use the power consiructively.

+ + +

Judge Boles had promised jurors that after the
trial was behind them, all the parties would get
together for a meal and evening of enjoyment.

When they had their reunion at Holiday Inn in
Bloomington, which had been their home away from
home for the duration of the frial, the jurors acted like
they were glad to see each other, ‘ .
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While the members of the jury didn‘t feel like
discussing the trial all evening, they did comment that
they would have had a difficult time convicting Judy if
he hadn’t taken the stand, as some of the significant
evidence seemed to escape some of them. A few did
not get the full connection between the threads found
in the Carr construction fruck and on Judy’s blue
sweatshirt with the red and white Marsh smock of
Terry L.ee Chasfeen.

They talked about all the things they had done
during their three weeks of being sequestered. Besides
attending plays and basketball games, one night they
all chipped in for a keg of beer. They also had some
enjoyable moments listening to one of the male
members play his guitar and sing, and they ioined in
for some of the old favorites.

They spoke of arriving at a unanimous vofe on the
first round for both the murder convictions and the
death penalty, and at least one juror cried after the
verdict was given.

The dinner made for a pleasant evening of eating,
joking and exchanging words of appreciation.
Prosecutor Tom Gray and members of his staff and
Defense Atforney Steven Harris were among some of
those present. In fact, the whole gang involved with
the legal aspect of the case and with the jury was
present, everyone except Steven T. Judy himself.

One juror said Steven Judy was like two different
people — one she heard about in court and one that she
saw. She said she kept wanting to ask: *Will the real
Steven Judy please stand up?’’

The day Judy confessed was the worst day of all for
her. She went into a deep depression.

One dquestion the state raised was felling the jury
that Judy had held Misty under water to drown her.
Jurors wondered if that had been so. Judy himself
denied this.

It wasn’t hard for the jury o find Judy guilty of the
four murders, and they really didn’t question that he
deserved the death penalty. But some jurors found it
difficult to vote on the death penalty. They didn't
realize they would have fo do that.
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“1f was hard putiing your OK on faking another
human being’s life,”” one juror told this writer. lt was a
taxing thing to deal with, and she decided that perhaps
she should consider that she had maybe saved some
innocent woman'’s life instead.

The twelve jurors who reached the verdict were
Alphons C. (Skip) Eberhardi, Al Elstner, John R.
Sappington (foreman), James L. Tannehill, Don K,
Dailey, O. Frank Bock, Kathy Pace, Delores Day, Bob
Massey, Leon Eugene Flory, Kenneth Horton and
Vicki Lynn Schweliterman. Rita Lynch had been one of
the 12 but was replaced by Tannehill after she became
ill. Three of the four alternates were Wayne Baker,
Richard Dotson and Dorothy Williams.

One Martinsville lawyer said after the trial that if
three women Judy attacked before the murders —
Carol Emig, Susan McFadgen and Pamela Barger —
had been prevented from testifying and if Judy hadn’f
taken the stand, he might have walked from the court
a free man. The commentis from some of the jurors
supported this theory. One woman said she was glad
she hadn’t been faced with such a decision,

+ + +

After fthe conviction, further information was
revealed concerning the murder of Linda Unverzagt
in Indianapolis in November 1978.

Sgt. Don Patton, investigating the murder for the
Indianapolis Police Department, said that Steve Judy
was still a major suspect in the case. He said he
planned fo take a frip to Michigan City State Prison to
question him about if.

Miss Unverzagi’'s nearly nude body was found in a
vacant house at 2900 Cold Spring Road on November
4, 1979. She was strangled fourniquet fashion by strips
of cloth around her neck and a stick being turned
under the maiferial af the back. She had also been
raped once or twice.

The 28-year-old Indiana Bell billing clerk had been
dressed only in a coat and high-heeled shoes. She had
been gagged and had received a blow fo her head.

. Patton said it wasn't a heavy blow, but it was “hard

enough to scare the hell out of her.” There were
bruises on her face and it appeared that she had been
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grabbed by her chin. Her hands were fied behind her
back with the fops of stockings. The botioms were
missing, and this puzzled the sergeant.

Patton believed Miss Unverzagt was made fo walk
into the house wearing only her coat and shoes. He
thought that after she was murdered, the man went
back out to his vehicle and gof her clothes and threw
them info the basement.

There was a semen stain on the coat, but no sperm
The strips with which she was tied had been made
from a Lilly’s lab coat, which had been left lying in the
vacant house. Two sirips were used, one to fie her up
and one to strangle her. Two pages from a book were
stuffed in her mouth, and a plece of the coat was
stuffed on top of that.

(The sergeant said that one of Judy’s “MOs’’ was to
leave a pile of human waste in the middle of a dining
room table after he had robbed a home.)

Human waste was found in the vacant house
basement. Some appeared 10 have been on her hands,
although the waste was nof believed 10 have come
from her body. Patton thought that perhaps the killer
had made her hold it to degrade her. Some of the
papers in her mouth had smears of the same on them.

_Miss Unverzagt, who was also a teacher for a disco

dancing course for the Free University, had been seen

at 30th and Kessler Boulevard, where she pulied info a
parking lof with another vehicle behind her. This was
a short time before her death. She got ouf and ap-
peared to be looking at her right tire. ¢

Patton had some information indicating that Judy
may have met Miss Unverzagt. Patton’s investigation
already had furned up that Judy had been fo the
abandoned house three days before the woman was
murdered there. (Judy went there with Inez Peel.)

The sergeant said he had stopped his investigation
while Judy was on trial in AMorgan Couniy at the
request of local and Indianapolis authorities. He had

visited Judy at the Morgan County Jall, but Judy
refused fo talk with him about the case.

Judy was asked about this case later while in prison,
but said he didn’t know anything about if.

: + + +
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Chapter IX —
Trip to Prison, Court Action Following

The Morgan County sheriff's station wagon hauled
Steven T. Judy to what was meant to be his “final
resting place,”’ Michigan City State Prison. Jail
commander Gene Groves was the driver and Sheriff
Richard Allen was the ofher officer accompanying
Judy.

Making the trip with them were County Com-
missioner Byron Gus Gray and Mike Ellis, reporter
for the Indianapolis News.

Defense Attorney Steve Harris followed behind in
his vehicle,

The transporfing of Judy staried immediately after
he was sentenced on Feb. 25 shortly after 9 a.m. by -
Judoe Jeffrey Boles. It was a bad winter’s day, and
the snow was falling. Before the officers got to
Michigan City with their prisoner, a blinding
snowsform developed, and the trip fook hours.

By the fime they had reached Wolcott, driving
conditions were so terrible that Harris decided fo furn
back. Originally, the parity had planned a four of the
prison facilities.

All the way fo the prison, Judy laughed and joked.
He continued fo insist he wanfed the death penalty,
and the fact that death was staring him right in the
eyes seemed of little Imporfance to him. But Judy
didn't really belleve the death penalty would ever be
carried out. He felf society didn't sincerely choose fo
execufe him. That's what he told officers.

Judy was allowed to travel without handcuffs,
although the sheriff saw fo It that he was chained at
the feef.

Judy talked about the funny incidents at the Morgan
County Jail, where he said he had received some of the
best treatment of his life, He acted like the regular
friendly guy going on a hunting irip or weekend
outing.

Judy had just left the excitement of the television
cameras and flashing of newspaper pictures. The
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magic hadn’t completely worn off. He loved being the
center of attention and called himself a ham. He knew
he was good subject matter for radio, newspapers and

television, since his life was so messed up and he
himself was totally unpredictable.

Judy puffed away on cigaretfes, chomped on
chocolate bars and drank Cokes as they traveled
along. He had been accused of being afraid of going fo
prison, but he denied that. However, he knew that on
death row he wouldn’t have the same privileges as the
other inmates, so he brought along a portable TV and
some personal things.

Judy told his traveling ‘‘companions’ that he had
received letfers from the inmates at Marion County
Jail which threatened him. He also got some
anonymous mail, including some from people worried
about his mortal soul. Some senf him Bibles; some
even sent him money.

Some preachers had come to visit with him while he
was In Morgan County Jail, and Judy talked about
them. He said he had run some of them away. Judy
said he believed in God, but it was not something he
wanted to spend a great deal of time falking or
thinking about.

One thing he thought was funny and related as they
traveled was about a black prisoner who had been
booked in and locked in the ““tank’’ beside Judy. He
was raising a fuss, and Judy told him fo knock it off.
When the man was led from his cell past Judy’s, Steve
fried fo stab him with a pencil.

The black man wouldn’t go back in a cell near Judy,
he was afrald, and the sheriff had to put him upstairs.

Judy also laughed about throwing & bucket of wafer

. on Randy Leitzman, turnkey. He felt Randy hassled
him all the time, and it was Steve’s way of geiting
even. Judy also chuckled about his escape attempt.

Judy spoke about being separated from the rest of
the prisoners at the jail and about there being even
more separation at the prison where he was going.
(Some of the prisoners af the Morgan County Jail had
asked the sheriff fo put Judy in their cell with them —
they wanted fo kill him. The sheriff thought that some
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of them might be capable of doing just that, so Judy
was kept to himself. While the sheriff said that Judy’s
personality had been likable while he was an inmate
for the most part, deep down, he was ‘“‘mean and
‘onery’,’” the sheriff thought.)

As they neared the prison, Judy was not quite so
talkative. When they arrived there, the handcuffs
were placed on him and Allen and Groves fook him fo
the receiving area.

MORGAN COUNTY
Sheriff Dick Allen was
happy to get Judy away =
from his custody. .

The sheriff felt relieved that Judy was no longer his
responsibility. The convicted murderer had been in
his care for nearly 10 months. He was glad that he
wouldn't have fo worry about any more atiempts fo
escape from his jail. He had been nervous about that .
all along. His first fear had been that cifizens riled up
over the four murders, especially the children, would
break in or fry fo get at Judy in some way. Allen had
tried to get him moved away from the {ail on a couple
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of occasions without success, but this fime, Judy’s
move was permanent, and the sheriff, who lived at the
jail, and the other prisoners could rest easy.

As a matter of curiosity, someone asked Steven T.
Judy what he would miss most from the outside as the
officers prepared to bid him goodbye.

It came as no surprise to anyone that his answer and
last remark was: “Women!’’

+ + +

On Friday, April 11, 1980, Defense Attorney Harris
and Kenneth Stroud, attorney for appeal, filed a
motion for a stay of execution for Steven Judy, whose
death by electric chair had been set for May 15, 1980,
before sunrise.

A motion to correct errors was flled with Judge Boles
in April.

The execution stay was filed with Morgan Superior
Court, but Harris said there was a question of
jurisdiction and that it might be necessary to file the
mofion with the Indiana Supreme Court instead. The
hearing on fhe motion was on Wednesday, April 16.

Harris said that if there were no errors found in the
trial by Judge Jeffrey Boles, then the appeal would be
filed over the convictions with the Indiana Supreme
Court. If that failed, the case would be taken before
the U. S. Supreme Court, which had a right to hear it
or fo refuse to hear if. Harrlis said that the state appeal
could take a year from the fime of the convictions.

On April 16, Boles sef a new hearing date on the
guestion of errors and sfay of execufion. It was May 6,
primary election day. Harris commented that Judy
couldn’t be electrocuted until an appeal was heard by
the sfate supreme court. Boles said the supreme
court would have no jurisdiction until there was an

-adverse ruling on the errors’ motion or on fthe

execution stay.

Prosecutor Tom Gray asked that both moﬂons be
denied. )
Harris and Stroud listed 12 errors by the court in the

trial, and they called for the court fo reverse and set
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aside the judgment of conviction and sentence of death
and asked that the defendant be given a new trial.

The errors, as listed by Judy’s attorneys, included,
in brief: .

1) Imposing the death penalty when the state had no
valid statute empowering the court to do so since the
Indiana Supreme Court had adopted no rules for
review as required by law on Feb. 25, 1980, and
therefore statute not in effect. To put the death penalty
into effect without adoption of such rules would render
statute invalid under U.S. Consfitution’s amendment
forbidding cruel and unusual punishments, Stafe had
no mechanism fo define ‘‘similar cases’’ as the law
considers. ) '

2) Putting the burden on the defendant to prove he
was not sane by jury instructions four and 13 and
refusing to accept the defendant’s tendered in-
struction stating the sfate must prove the defendant
was sane. (Harris and Stroud confended the state’s
insanity law was unconstifutional as the federal and
state consfitutions required that the state had the
burden of proof on every fact necessary to constifute
the crime.) .

3) Not setting aside the finding of competency and
appointing fwo ‘‘disinterested’”’ psychiafrists. The
atforneys claimed that both Dr. David Crane, a
member of Protect the Innocent Advisory Board; and
Dr. Ronald Huil, who examined Judy on another case
in 1977 and found him competent, were not disin-
terested. The attorneys called the competency
hearing unlawful.

4) For refusing to deny a mistrial when Trooper

Daniel Moore festified about a container in which he

-placed evidence and for his talking fo a state trooper
about his testimony against the orders of the judge.

5) For allowing the prosecuior o take an oral

deposition from Dr. Kathy Widom prior fo the witness -

festifying for the defendant, as she was an agent of the
defense attorney and should have had the aftorney-

client privilege.
6) Questioning prospective jurors on the death

penalty and excluding those against it denied the
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defendant’s rights to an impartial jury from a cross-
section of the community.

7) Denying the defense request to sequester jurors
resulted in denial of the defendant’s right to an im-
partial jury.

8) Denying the defendant’s challenge of a
prospective juror who said he would have to consult
with God also denied his right to an impartial jury.
(Harris had fo use one of his strikes o get the man off
the jury.)

9) Denying defendant’s request to make the first
closing argument and rebuttal after the state closed.
(Harris and Strout confended that the party with the
burden of proof had the right to argue first and last
and that the major issue was the insanity defense.)

10) Allowing the jury to consider the death penalty
within an hour of the guilty verdicts and while jurors
were in an emotional state was prejudicial fo the
defendant, : :

11) Ordering the defense attorney not to tell the jury
of senfence alternatives other than the deafh penalty
violated the defendant’s righis.

12) Finding that the aggravaiing circumstances
outweighed the mitigafing circumstances and im-
posing the death penalty. (This must be proved to give
the death penalty.)

The defense contended that the only agaravating
circumstance was that the defendant commitied the
murder by infentionally killing the viectim while
committing or attempting to commit. . .rape...”

The attorneys said the mitigating factors were:

1) The defendant was under the influence of exireme
mental or emotional disturbance when he commitied
the murder.

2) The defendant’s capacity to appreciate the
criminality of his conduct or to conform his conduct to
the requirements of law was substantially impaired as
a resulf of mental disease or of infoxication.

Harris and Stroud said the evidence supporfing
these factors came from Dr. Widom.

Boles’ options on the motions included ordering that
Judy not be executed, ordering that the execution
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proceed, granting a new trial, or ordering four, 60-
year terms on the murder convictions. If he ruled that
the execution was to proceed, the state supreme court
would have to review the sentence.

On May 6, Boles denied the motions on behalf of
Judy. The week Judy was to be electrocuted, his
lawyers filed an appeal with the Indiana Supreme
Court, which granted an indefinite stay of execution,
while’ the death sentence was reviewed as required
by law.

In October 1980, Judy told Harris he didn’t want fo
appeal. He said: ’| would rather be dead than live this
way.”

Harris filed a motion with the court expressing
Judy’s wishes. The court, however, would not allow
Judy’s wish fo drop the appeal. On Oct. 27, the court
decided to grant Judy’s request after he made an
unprecedented appearance before the five justices.
After Judy said he had been ireated more than fairly,
the court accepted his request. '

Chief Jusfice Richard Givan explained that the
court would still have to review the sentence, the law,
and the jury’s verdict, but said it would not take long.

He cautioned those in the couriroom about ouibursts

after the victim’s divorced husband, Mark Chasteen,
tried to aitack Judy as he was marched injo ‘the
Statehouse and up to a wide stone staircase.

A dozen security guards fended off Chasteen, who .

shouted: “You murderer’’ and ‘“You son‘f a bitch.”
L.ater officers said that Judy had winked at Chasteen,
and Chasteen was not charged with any offense.

Judy appeared in prison clothing. He rubbed his
wrists where handcuffs had made lines. His foster
mother was present, and she wept quietly during the
hearing. She told reporters that the only concern Judy
had expressed was that he not be buried at the
Michigan City prison. ““Just make sure I’'m not buried
out back,’’ he said.

Judy made his last appearance in the Morgan
County Courthouse, where he was sentenced, on Feb.
10. Judge Boles set his date of execution for before
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sunrise on March 9, 1981. Judy told the court several
times he did not want anybody to interfere with the
execution. As in every other appearance, news media
representatives, spectators and law officers crowded
in. Judy gave his usual smile for cameras, and he
looked as if he had gained some weight since leaving
Morgan County. '

Another death row inmate, Larry Williams, asked
for a delay of the March 9 execution because he
wanted fo appeal his own death sentence. He felt
Judy’s case might influence his. But the Indiana
Supreme Court rejected the request on Feb. 27, stating
that Williams or his lawyer had no standing in the
Judy case.

Williams, 23, had been convicted in August 1980 of
the February 1979 stabbing and beating death of Jesse
Hubbard in Plymouih, Ind. He was also convicted of
slaying Claude Yarian, a Bourbon shop keeper, during
an apparent robbery attempf. Jere L. Humphrey,
Williams' lawyer, said that the death penalty statute
should have been argued before any defendant was
put fo death.

+ + +

When Aftorney John Boren, Judy’s first couri-
appointed counsel, was interviewed affer the trial, he
was glad that Judy removed him from the case.

some members of Boren's family, at the fime he
was named pauper counsel, were praying thaft he
would not fake the case, and it was a difficult decision
for him fo reach. He wrestled with it for some time.

Boren said he realized after a probable cause
hearing that Judy had commifted the murders, though
Judy hadn't admitted it. Boren feli his client’s only

chance was fo plead insanity.

Boren had to prepare himself mentally to be Judy’s
lawyer. Personally, he didn’t like Judy. buf he in-
tended to win the case. He didn't plan fo allow Judy to
“run the show,” because he didn’t really want Judy
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active in his own case. In fact, Boren didn’t wanf too
much personal contact with Judy. '

The aftorney was establishing an army-style task
force utilizing computers for Judy’s defense. First, the
computer would determine the average education in
each county in Indiana. This would help in deciding
where a jury should be picked. It was just after his
task force had met and mapped out a plan that Judy
removed Boren.

In a way, Boren was relieved, though disappointed.
He asked himself, what if he had confinued on the case
and gotten Judy off, Could he have lived with that? He
didn’t know, but he decided his */firing’’ was not an act
of Judy, but one of God.

Chapter X—Judy Awaits Electrocution

The Rev. Mary Ferrand of Pentecost faith was one
of those who visited the Morgan County Jail and talked
fo Judy before he was moved to prison. She was ac-
companied by Sister Wanda Wingler.

Mrs. Ferrand was one of the ministers Judy didn‘t
furn away. At Christmas time, he asked her to bring
him some hard Christmas candy, citing it as his
favorife. She did get some for him, but Sheriff Dick
Allen said that he could not permit her to give him the
candy or anything edible. She thought denial had
something fo do with health regulations, but it was a
policy to keep drugs from being smuggled in.

At first, Judy acted withdrawn, but later he opened
up fo the women.

~ One day, Judy showed Mrs. Ferrand a picture of his
little boy. The child, 2 years, looked like Judy, she
said. He had blond hair and was infelligent in ap-
pearance. “He looked like a sweet baby,” she said.
Judy had told her he thought a lot of the boy and would
love 1o have seen him, but he thought it best not.

Steve told her if he had been born to parents like his
foster parenfs, he probably wouldn't ever have been in
a jail. ““He seemed %o love them — he was always
bragging on them and what they had done for him,"”’
Mrs. Ferrand said. Sfeve showed her all of his
Christmas presents they had brought him — pretty
shirts, ties and a suit; stereo tape recorder and a TV,

“’Mary,’’ he said, "I think 1 done all right,””and she
agreed. He also showed her photos of his foster family
and of his atforneys.

Steve.never said unclean things, cussed or said
anything bad while the two -women prayed, sang,
preached, gave testimony or read God’s word, Mrs.
Ferrand said. Sometimes Steve would bow his head as
they prayed, she said. ’

If Steve had his shirt off when they came to call, he
always put it back on, she said. ' '

One day, Steve laughed “real hard” at Sister
Wingler. It was when she started 1o run away from a




drunk prisoner being brought in. Steve thought it was
funny, and he teased her.

Once Steve told her that nobody knows what it's like
to come from a broken home unless he had ex-
perienced it. He said a person feels rejected and un-
wanted,

After his attempted jail break, Steve told her:
“Mary, I’ve been a bad boy.”” He told her he knew he
would get caught, even if he got away, but he said at
least he would be free for a little while.

The day he confessed, Steve told her: ’Mary, | got a
big load off my mind. | confessed and | feel befter.”
He fold her he looked forward to her and Sister
Wingler’s weekly visits. When Mary went to Florida,
he missed her and fold her: “You were gone too long.”’
She said Steve never wanted her o go away and stay
very long. )

Once Steve told her: ““Mary, them men preachers
are foo pushy with me, but you’re not. | don’t want
them around my cell and | fold them to stay away
from me or | would slap them. Mary, | would have too.
I tried to talk to them fo show respect to any minister
of God who came.”’

Mrs. Ferrand said that Steve took notes on the frial
and sorf of acted in his own behalf. He also liked fo
read The Reporters and wanted her to bring them to
him, which she did.

Steve told Mrs. Ferrand about having migraine
headaches for years. He said they about drove him
crazy sometimes. -e

Mrs. Ferrand said that Steve was always saying
something 1o encourage her in her jail ministry,
“sometimes when | needed it most.”’

Before Steve was sentenced, he said he probably
would get the electric chair. He said he asked for it
and that it would be best because he didn’t want to

hurt anyone else. He didn’'t seem to fear his death

sentence, Mrs. Ferrand said.

Once Steve fold her: ‘’No matter how bad a person
is, there is some good in him somewhere.’”” He asked
the women to pray for him, especially when he was on
his way to “‘the chair.” She told him to get with God,
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and then he could face anything. She believed that if
he had stayed a while longer, he would have been
baptized. He told her once: “You’ve really helped me.
| do feel better when you talk fo me.””

Before he left the Morgan County Jail, Steve Judy
gave Mrs. Ferrand a little Bible. He said: ““Well,
Mary, | guess this will be the last fime | will get fo see
you two girls.”’

Mrs. Ferrand told him he should keep his Bible with .
him, and he told her he had one that he was taking with
him to death row.

It was the last time the two women were to see Steve
Judy face-to-face, but they would never forget him.
They would remember, as they had promised, to pray
for him, and especially on the day he would have fo
muster up the courage to take his last walk and be
sfrapped into a chair that would send thousands of
volts of electricity into his body and his soul fo a place
beyond.

+ + +

From 1897 to 1961, 72 men were executed for capifal
offenses in Indiana. Of these, 13 were hanged during
the period of 1897-1907. The remaining were elec-
trocuted. :

207




INDIANA'S ELECTRIC CHAIR was bullf from
“’scraps’’ by two convicis. Judy was the 73rd person fo
recelve the death penaliy in Indlana, but not all died In
the electric chair.

The present electric chair at the state prison was
made out of parts from the defunct hangman’s scaf-
fold. The back and legs of the chair were formed from
braces and uprights of the scaffold, while the seat and
arms were constructed from the platform.

Two prisoners, who worked under the supervision of
the prison foreman of more than five decades ago,
constructed the chair.

The Ohio State Prison and New York’s famous Sing
Sing Prison were both visited and skefches were made
of the electric chairs in those institutions. The one in
Indiana is pafterned after the one in Ohio, with one
exception. Ohio’s official executioner suggested that
something else other than leather straps be found fo
secure the condemned man in the chair, since on
several occasions in his experience the condemned
man jerked loose from the sfraps when the electricity
hit him. Indiana was the first state fo adopt ‘/iron
rods’’ in place of leather straps to hold the condemned
man in place.

Of those executed, the majority (21) were nafive
Hooslers, while the second highest number came from
Kentucky births, 12. ‘

Three of the 72 were in their teens. One was 15, was
colored, had no previous record and had robbed and
assaulted a woman. That was in 1920. Most of the
condemned men were in their twenties (32), while 24
were in their thirties. Forty-seven were white, 24 were
black, and one had no race listed. Fifteen were
alcoholics and two were both alcoholics and drug
addicts.

A total of 104 stays of executions were granted for
the 72 men before they were finally put to death. The
Indiana Supreme Courf granted 87, the governor of the
state, 15, the circuit trial court, one; and the U. S.
Supreme Court, one,

Eleven were committed from Lake County for the
largest number, while eight were committed from
Marion. Until Steven T. Judy, Morgan County had
committed none. :




Thirty-two had previous felony convictions; 12 had
previous misdemeanor convictions; four were listed
as unknown and 24 had no previous criminal record.

Most of the death senfences were given to men who
murdered while committing a robbery or burglary,
31; second in line were men who Killed their wives, 11.
Seven were put fo death for Killings commitfed in
connection with sex, and 11 were for unknown cir-
cumstances. Two murders were committed in
drunken arguments; three for arguments with details
unknown; three for those committed in resisting
arrest other than during robberies or burglaries; two
commifted during family quarrels (other than
uxoricides); and one each over quarrels concerning
money and jealousy.

Fourteen received no formal education; 14 attended
grade school (quit before fifth grade); five attended
grade school (quit before seventh grade); 13 attended
grade school (quit before ninth grade); 16 attended
high school; four graduafted from high school; four
aftended college (none over one and one-half years)
and six unknown.

Most of the condemned men were single, 24; 21 were
married. Most were protesfanis, 36; 14 were
Catholics; and most were laborers and semi-skilled
workers, 48. (One was a minister.)

The last man executed in Indiana (before Judy) was
Richard Kiefer, 37, in 1961. He was sentenced to death
in Alien County for killing his wife in a family
argument over money. He had no previous record,
was white and was Indiana born,

Judy joined five male inmates on death row. All of
them had appealed their convictions. One had been
there since September 1976; and the others were
sentenced after thaf. Prior to 1976, death sentences
were commutfed fo life affer the U.S. Supreme Court
issued decisions on the death penalty. Later, the In-
diana Legislature voted in a new death penalty law
and the five men were convicted since that time.

+ + +
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During the last weeks for Judy, several groups,
including churches and the American Civil Liberties
Union, asked that the sentence be commuted. They
approached the Indiana Supreme Court, the Indiana
Parole Board and the governor of Indiana, Robert
Orr. None would commute the sentence or even stay
the execution without the request coming from Judy,
and Judy stood firm on not wanting this.

When Morgan County Prosecutor Tom Gray heard
of the request to the parole board, he issued a
statement and wrote a letter. In the letter, he said: /It
is my opinion that Mr. Judy needs to be executed in the
electric chair on March 9, 1981, for the crimes that he
has committed. 1 know of no more serious or heinous
crime that has been committed in Morgan County
since ifs creation and with very few excepfions no
more heinous crime within the state of Indiana. It is
my opinion that the death penalty was created for just
such people as Steven Judy. He has no purpose or use
within sociefy. Society can only be harmed by his

. confinued existence. He is a potential threat to all the

citizens within this state. .. .”

After Judy’s electrocution was sef for March 9, it
was expecfed fo be carried out. :

On the day established finally by fthe judicial
system, before sunrise, law provided that the warden
of the Indiana State Prison at Michigan City, Jack
Duckworth, was fo be the executioner. in event of the
warden’s death, disability or absence, his depuiy
could throw the switch. The current of eleciricity was
to be of sufficient intensity fo cause death, and the
application and confinuance of such current was to
pass through the condemned convici’s body until he
was dead, according fo the law.

In Indiana, after a condemned person is received by
the warden, the convict is to be confined in the prison
until fime for his execution. All persons outside of the
prison are denied access fo the condemned man,
excepf his physician and lawyers, who may see him
when necessary to his health or the transaction of
business. Relaﬂ_Ves, friends and spiritual advisers as
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approved by the warden and directors of the prison
may see and talk with him at the proper times.

Those allowed to witness the execution are the
warden and persons deemed necessary to assist him
In carrying out the death senfence; the prison
directors; two physicians, including the prison
physician; the spiritual adviser of the condemned; the
chaplain of the prison and any of the relatives or
friends of the condemned man, not eXxceeding 10, that
he may request.

- The warden conducting the execution is to be
allowed the sum of $50. This is fo be paid out of the
treasury of the county in which the death penalty was
rendered. (Thisis Morgan County in Judy’s case.)

When Judy’s foster mother, Mary Carr, went to visit
him the weekend of March 1-2 at the prison, he told her
he wanted an open casket at his funeral if he could be
fitted for a wig, That was because it was necessary fo
shave his head for execution. (It was rumored thaf he
also requested a half-pint bottle of bourbon be put
inside the casket and that he wanted bright spring
floral arrangements.)

A week before Judy was fo be put to death, his
natural mother, Myrtle Louella, made an appearance
at the state prison, along with her son Danny, 22. She
had married a successful Roanoke, Va., businessman,
but didn’t reveal her new married hame to reporters.
She wanted to keep her new life a secref. @

Myrtle (Judy), 46, sold most of her possessions and
departed indianapolis soon after her son was arrested
for the Chasteen murders in 1979.

There were conflicting reporis about the reunion
affer about four years of separation, but Danny told
reporters that Steve still loved his mother.

Myrtle told reporters she didn’t want her son to die,
but said she would not sleep well if he were out on the
street again in 20 years. She had mixed emotions
about his death sentence, feeling that there should
have been some purpose for Steve on one hand, and
like he shouldn’t ““get off’’ on the other. She spoke of
greaf sympathy for the Chasteen family.
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Myrtle said that stories Steve fold in court about a
“hellish childhood’’ were exaggerated. She said he
had never said a harsh word to her, and about his
upbringing, she said: | gave it my best shot.” She
said she had been alone a lot, ““Gene was a heavy
drinker, an irresponsible parent.” She said that he
(Gene) had been a good father in younger years, but
had an alcoholic problem.

Steve’s mother said Steve might not have com-
mitted such terrible crime's if mental hospitals and the
legal system had treated him adequately when he was
younger. She talked like her visit to the prison might
help bring her peace of mind because she was ‘’hurt-
ing so bad.”

Throughout his days on death row, Steve kept a
sense of humor, at least ouiwardly. Af times, he joked
about the electric chair, saying: “They‘re firing up
‘Old Betsy’ (somefime ‘Old Sparky’) for me.”

On March 6, the U. S. Supreme Court refused to
block the scheduled execution as requested by death
row inmate Larry Williams. Besides Judy’s opposition
to stopping the execution, the Indiana Supreme
Couri’s ruling upholding the death penalty for con-
victed murderer James Brewer of Gary influenced the
justices.

Meanwhile, 21 state religious leaders issued a
statement through the Indiana Council of Churches
saying the death penalty is wrong no matier what
Judy’s feelings were. But the cries hit deaf ears.
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Chapter Xi—Death Finally Comes

Time was running out for Steven T. Judy, and his
lawyer had a direct telephone line installed o the
governor, just in case Judy changed his mind. Though
the governor was quoted as saying he didn’t know if he
would stop the execution even if the request from Judy
came. It was “ify.”

On Sunday, March 8, Mrs. Carr, his foster mother,
visited with him. They said their goodbyes, and she
told reporters they hugged each other like families do
when saying farewell. She told him she loved him, and
Judy told her he loved her and said he was sorry for
putting them (the family) through so much. They both
cried. She told newsmen that while the public hadn’t
seen Steve cry, she frequently had.

Judy’s foster father, Bob Carr, and Judy's attorney,
Steve Harris, spoke with Judy. When they left, J udy
was crying. Harris commented: ‘“He (Judy) was not
the ice person he has been portrayed.”

Judy’s last words to Harris were: “’Thank you for
everything you have done,’” but he promised to leave
behind a letter telling of his involvement in other
crimes. The letter said, however: /| am sorry Steve. |
have decided to handle it this way. Because of my
foster parents, | have to handle it this way. . . .”” and
six blank pages were added. Harris was quoted as
saying that he laughed fo himself and said: “Fhe little
SOB has outmaneuvered authorities again.”

Carr also said, that despite the icy, remorseless
posture Judy took foward the killings, he believed
Steve wanted death partly because he was haunted by
the children’s deaths. Judy didn’t really break down
until the Carrs and their children came to visit him for
the last time.

Judy had told reporters from time-to-time that he
felt no remorse and that he was losing no sleep over
fhe murders. In the trial, he admitted that the
children’s deaths had bothered him, and before time
ran out, he confessed to Warden Jack Duckworth, who
was an ordained minister, that he was sorry for the
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killings. Some quoted Judy as saying he didn‘t belleve
in God but did in reincarnation, and he wanted his next
life to be a better one. Some reports indicated Judy
wanted to go through with the execution “/to prove he
was crazy.’”

On the outside of the prison, a crowd of mixed
sentiments assembled until reaching about 350. Some
strongly supported the carrying out of the death
penalty and included members and leaders of Protect
the Innocent and Mark Chasteen, father of the mur-
dered young boys. Church leaders and members of the
American Civil Liberties Union carried signs asking
that capital punishment be abolished. They planned to
continue their cause even if the execution was carried
ouf. Aftorney Ros Stovall and Chasteen were
scheduled fo carry PTI's anfi-crime program to
national television after the execution,

Some religious people gathered for a prayer vigil,
while some of those outside were spectators interested
in the excitement and activity.

Hundreds of telegrams were sent fo Judy, asking
that he request a stay of execution, or that he repent
his sins. While some who had strong feelings about the
case or were friendly toward Judy wept for him and
_many prayed for him, many more people and
headlines cried out: '"Burn, Judy, Burn.” ’

A fleet of television and radio broadcasting trucks.
from national networks and stations filled up the
parking area. News gatherers and photographers
assembled inside the prison administration building
not far from death row. Only a select group of eight
reporfers had been allowed to interview the con-
demned man in an unusual press conference on fhe
evening of March é.

Judy designated only two persons to witness his
execution, his lawyer and his foster father. Mrs. Carr
did not choose to attend. Others to be permitted in
were state correction officials, an elite squad of prison
guards with the rank of captain or above and two
physicians (to pronounce death). At Judy’s request,
no clergyman would be present except for the warden.
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During one visit with the Carrs, Judy talked about
funeral arrangements. Again he joked, ‘’Don’t get me
a headstone, just drive a wooden stake into the
ground.”

At about 3:30 p.m. Sunday, March 8, Judy showered,
received new institutional clothing and was prepared
for his death. At about 4:30, officials led him from his
cell on death row 10 a holding cell in the execution
room, a few steps from the electric chair.

Then it came dinner fime, and the old adage — the
condemned man ate a hearty meal — came true. Judy
ordered and received prime rib, lobsiter, baked
potatoes, salad and dinner rolls. His request for four
beers had been denied, as no alcoholic beverages are
allowed by law. He ate at about9 p.m.

Judy left letters for his foster family and a will. In
writing the will, he joked about ‘’being of sound
mind,’”’ since insanity had been his plea in the trial. He
left possessions in his cell, including a radio-tape deck,
hot plate and felevision, to James Lowery, a fellow
death row inmate he had goiten 1o know. A prison
guard, named Roger Gast, was 10 receive a model of a
gallows, which Judy made while waiting for his
execution. He authorized the donation of his body o
research or for use in organ transplanis. (However,
Mrs, William Carlisle said she knew for a fact nothing
was removed from the body, as the family made no
such request to the funeral home, owned by her
husband, at Michigan City Judy’s body was first
taken there.)

Judy held up his execution for a few minutes while
he had pictures taken of himself with his shaved head,
playing to the end the role of a ham. He wanted people
to see him that way, and he left the photographs to the
Carrs.

A telegram was delivered to Judy about 11:45. When
Harris was summoned to Judy’s cell, the lawyer
thought Judy was asking for a reprieve. Insiead, he
wanted Harris to put through a telephone call o a
former girlfriend — Jeannie, who lived someplace in
Texas. The felegram had been from her.
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Judy han’t seen Jeannie, described by those close to
him as ‘“the only girl he really ever loved,’’ for about
five or six years. After he spoke with her, he broke
down and wept, composing himself minutes later for
his last walk.

Shortly before 1 a.m. on March 9, Judy, at his own
request, was given a shot (rumored to be valium, like
a tranquilizer) because his muscles were tightening.
He was said fo be gefting a little hyper, though not
nervous about the execution. His foster father said
Judy was very relaxed as he awaited death.

About 12:45 a.m., a man claiming to be Judy’s
natural father called. the prison from New Orleans,
where Judy’s brother Danny lived. Prison officials
could not verify that he was in fact Vernon (Gene)
Judy, 54, an escapee in 1971 from an Indianapolis
work-release project administered from the same
prison, and he was not allowed fo speak with Steven.
The man contacted the Indianapolis Star about the
same fime and told the newspaper to ‘’give Steve a
message goodbye. | love him.””

After eafing his last meal, Judy had his head and
one of his legs shaved to accept the chair’s elecirodes.

. Moments before the execution, he was manacled and

fitted with a black hood.

When the clock edged past 1 a.m., areas of the
prison became quieter, even in the area where about
60 newsmen and cameramen were located.

Earlier, Judy made cracks about wearing his waich
to the execution fo ‘’charge It up.” As he staried his
last walk, he gave It fo Lowery. He told officials: I
don’t hold no grudges. This is my doing. I'm sorry it
happened.’”’

Judy joked with prison guards as he was led fo the
electric chair about a slit ripped Into his trousers so
the electrode could be attached fo his leg. He quipped:
““1I’m going to send the state of Indiana a bill for $15.”
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STEVEN JUDY looked heavier when he appeared for
his final sentencing and last time In Martinsville on Feb.
10, 1981, and he was still smiling for cameras after he'd
been glven a month to live. The Morgan County Court-
houge was filled with law officers. Here Sheriff Robert
Baver, who once folled Judy’s escape attempft, stands
behind him. Baver was elected sherlff affer Richard
Allen gof Info trouble over bail bond money and

resigned.
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Judy was moved out of his holding cell about. 1:10
a.m., and he was strapped Iin the electric chair. At
1:11, the initial, 10-second charge of 2,300 voits passed
through his body. (L.aw dictates that the warden is fo
throw the switch.) Judy received a second charge of
500 volis for 20 seconds. He was pronounced dead at
1:12 a.m., March 9, 1981, nearly two years after the
Chasteens were murdered,

Reports indicated that his body did not move
violenfly and he was not outwardly disfigured. Wat-
chers said Judy’s body did jerk slightly during the
jolts of electricity, and there was some smoke that
came from the fop-of his head between blasts.

Judy was the 73rd person to be executed in the
state’s history, the first person in Indiana since 1961
and the fourth in the United States to die through the
death penalty since the United States Supreme Court
ended a moratorium on the death penalty in 1976. His
body was removed by Carlisle Funeral Home at
Michigan City and picked up by Conkle Lynhurst
Funeral Home, Speedway. Calling was set for Wed-
nesday, March 11, with private family funeral and
burial set for Thursday in Floral Park Cemefery,
Indianapolis; and, yes, there was to be a headstone.
The grave was to be located on property adjacent to
the mental hospital where he was held when he was 13,
and Judy had already writfen his obituary, in which he
listed the Carrs as his family.

Mrs. Carr called the execution ““a horrible way fo
kill someone’” and said it would have been more
humane fo take him to a dog pound. Even dogs are not
blindfolded, she said. She added that she didn’t believe
anyone has the right to kill another person. She was
upset with Judy’s father trying fo gef a message to
him at the last minufe, saying he was *just a little
late.” She was unhappy with Mark Chasteen for
calling for Judy’s death, and she accused him of
"“putting on & veneer as the grieving father and
grieving husband.”” Mrs. Carr accused members of
Protect the Innocent of hiding under a cross. At a
prayer service ouiside the prison, she accused PTI
members of religious hyprocrisy.
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After the execution, Mrs. Carr said she might file a
jawsuit against the state for not forewarning her of the
_ brutal nature of Judy when he was released to the
Carrs’ custody as a teen-ager. She also charged sfate
hospital officials wnh being negligent in allowing his
release.

Robert Carr said he was convinced Judy felf nothing
after three or four seconds. He said Judy flinched
when current hit him. He had stiffened himself in
preparation. There was movement in his fingers affer
the first jolf. Smoke came off his head, said Carr to
reporters, but Judy’s head didn't drop as it was held
with a strap. His shoulder dropped a liftle. .

Carr thought the executfion was carried out as
painlessly as possible, but Judy’'s lawyer, Harris,
described the execution as ’barbaric.”

The fwo men agreed that *’he took it like a man."””

Outside, some of the crowd was angered when the
announcement of death came, and some yelled ‘‘the
warden is a murderer.’”’ Others felt that the execution
was the only way to serve jusfice. Some said the death
was too easy, t0o good for Judy.

On March 12, an open casket wake was given for
Judy at the Conkle Funeral Home. The wig he
requested was on his shaven head. Calling was limited
to a few private friends, about 200.

The Carrs had been harassed all through the ordeal,
but more at the end. There were security guards for
the funeral, atiended by only a handful, aboui 25
family members and a few others.

Harris said he had come to know Steven Judy as
"two-sided’” — a violent person and a likable one who
knew something was wrong with him but didn’t know
what fo do about it. But in speaking at Judy’s service,
Harris didn’t avoid what he thought had to be said
about the murders.

Rev. David Felion of the Indiana Council of Chur-
ches prayed during the funeral, not only for Judy, but
for the Chasteens and their families. He told the Carrs
that they gave Judy a kind of love described as
“second mile.”” He also said that God created Steve,
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would understand him and forgive him. The minister
also spoke out against capital punishment.

One of the funeral bouquets came from a Jeannie
Timms, believed to be the mysterious former
girlfriend who had lived with Judy for about two years
near Housfon, Texas, in the mid-1970s. Her parents
were reported to have expressed shock and sympathy.

As Judy requested, a bottle of bourbon was placed in
the gray casket just before it was lowered in the
ground. The Carr family knelt at the graveside briefly
as scripture was read by the minister. Then they
walked away. ”

Judy, when executed, was 24 years of age. He would
have been 25 on May 24, 1981, and he still appeared
youthful enough to have been a feen-ager.

+ + +




How many murders Steven T. Judy actually com- |
mitted may never be known, but before he was !
executed, he confessed to at least four more In In- !
diana, Texas and Loulslana, and he related the ‘
possibility of others. On Oct. 5 and 7, Judy told his ;
foster mother of the way he tricked, raped and mur- |
dered Linda Unverzagt in Indianapolis in November f
1978, although he denied any knowledge of the Killing ;
earlier. He said he tricked her into helping him with ,
his car and then held a gun on her before she was i
raped and strangled fo death. He also confessed to !
raping and Killing iwo women at New Orleans and
throwing their bodies in a swamp while he was living
in the area in 1973 and fo the murder of a woman in
Texas. He talked about raping and tying up some
other Indianapolis and New Orleans women, but
couldn’t say for sure if there were any more dead. He
didn’t return fo check, and he didn’t hear about them
after that.

Mrs. Carr fold reporters that her conscience would
not allow her to keep Judy’s secreis, as she was not
able to sleep. On March 24, 1981, she released the in-
formatfion to the news media while Afforney Steve
Harris sfood beside her. Mrs. Carr said that she feared
someone might be imprisoned or scheduled to die for
one of the murders Judy had commiited, and she felf
compelled fo fell what she knew.

As for Judy, he didn’t want his execufion delayed,
and he feared any admissions would lead fo in-
vesfigations and trials that might hold “up his
execution. He even said he had planned for his own
murder if his execution had been stayed.

Reports indicafed that Judy had almost lost track of '
his rapes and killings, but he knew his victims had
been women in frouble or stranded. He referred fo ,
them as stupid and gullible, and he admitted .
degrading them and roughing them up before killing = A CLOSEUP OF the tombstone of Steven and Mark.

-them.

+ + +




Was death too good for Judy? Some people thought
so. One Martinsville man felt so bitter about him that
he said the death sentence was not a punishment. He
said: "Everyone is going to die.”” He thought Judy
should have had to remain in prison and allow his body
to be used for a human parts bank. He said a criminal
might think a long time before killing someone if he
were forced fo give up some of the things he so easily
took away. This, fo him, was the true meaning of ‘‘an
eye for an eye."’

But death, as decreed by Indiana law, was Judy’s
punishment. The ‘'hoftest seat’” on earth was
"reserved’’ for him.

Though some people prayed that God have mercy on
his soul, many in Morgan County felf that even death
by the eleciric chair would not pay Judy’s ‘‘final in-
stallment.”” They were convinced that the seemingly
merciless child killer would be eternally damned to
the hofitest seat in hell.

Since Judy was only the fourth man fo be executed
in the United States in five years, the case gained
national atiention, with both supporters and opposers
of capital punishment ftaking sirong stands. One
editorial letfer on the subject perhaps was consistent
with the thoughts of many folks in Morgan County,
which had to bear the expense of the trial and appeals
and where several murders over a 15-year period
remained unsolved.

The letter said:

“There are those who say that capital punishment .

does not deter crime. I’ll bet my nexi paycheck that
Steven Judy doesn’t kill anyone else.””

The End

Author’s Note

This story isonly as true as Steven T. Judy and other
witnesses wished to tell it and follows testimony from
the witness stand. Most of the facts about Judy’s life
and about his family came from his own mouth, and
some have already sald his tales were exaggerated.

Though covering this case was almost unbearable at
times, | am glad to have written this story, as | feel
that being made aware of the acis of this type of
person may save some innocent woman er young girl
in the future.

Readers will note that the faces of the deceased
victims have been blanked out by the author. This is in
keeping with respect for and promises fo relatives of
the Chasteens.

The facts about the murder case presented in this
book are frue to the best knowledge of the author, the
same as it is frue that this type of person is always
walking among us, looking for his next victim.

I feel that the supreme fest for release of such a
person as Judy by prison or mental hospital officials
would be whether the warden, parole board chairman
or head psychiatrist would be willing to first take the
’cured or rehabilifated’’ person home among his (the
official’s) own family for a period of time. If he would
not be willing to fake a patient or prisoner home, then
the same consideration should be given the un-
suspecting public.

While | feel it would be terribly hard to carry out an

- execution, | also feel | do not want the Steven Judys of

this world out walking the streefs, and fesiimony in
the frial indicated there was no cure for Steven Judy.
From his own lips came the threat that if he were
allowed to live, he would kill again, and | believe this.

By Betie Nunn




About the Author

Bette Nunn is assistant editor for the Martinsville
Reporter, where she has worked for nearly 20 years;
One of her assignments was fo report on the Steven
Judy murder trial. She has been active in many
programs and organizations in Morgan County and is
especially interested in city-county government. She
is married and is the mother of three children.

Order Form

(Exfra copies of this book are available by mailing
$4.95 plus 50 cents mailing and handling for a total fo
$5.45 fo Judy Book, P.O. Box 1223, Martinsville, Ind.,
46151.)
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'SOME IN THE courtroom wondered how assistant

defense Attorney Judy McKinsey felt about Steven
Judy’s crimes against women, especially blond

‘women, since she herself was young, attractive and

blond. It appeared in the couriroom, he found her
pleasant to talk fo. '
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STEVEN JUDY had a boyish look about mm. He
dressed neafly during his trial, with white shirt and
tie. Before the frial and after, he wore T-shirts; piard
shirts and blue jeans.
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